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ТРК Казахстан 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка:http://kaztrk.kz/news/qogam/aqmola-oblysynda-respublikalyq-
zhazgy-zhastar-bilim-lagerinin-ii-mausymy-ashyldy-117572 
 

Ақмола облысында республикалық жазғы жастар білім лагерінің 
ІІ маусымы ашылды 

Оған жастар ұйымдарының көшбасшылары, кәсіпкерлермен қатар 
«Қазақстанның 100 жаңа есімі» жобасының жеңімпаздары қатысты. 
Айта кетсек, республикалық жазғы жастар білім лагері биыл алғаш рет 
ұйымдастырылып отыр. 12-ші тамыздан басталған лагер жұмысы 26-
шы тамызға дейін жалғасады. Сол аралықта үш ауысым жұмыс істемек. 
Негізгі мақсаты –«Болашаққа бағдар: рухани жаңғыру» бағдарламасын 
жүзеге асыруда жастардың үлесін арттыру. 

«Жаңғыру трендтері». Республикалық жастар білім лагерінің 
басты тақырыбы осы. Яғни, бүгінгі таңдағы жаңғырудың негізгі өзегі 
неде болмақ? Бәсекеге қабілеттілікке қол жеткізіп, оны қалай сақтап 
қалуға болады? Белсенді жастарбілім лагерінде осы тақырыптарды 
талқылап, пікір алмасты. 

Білім лагеріне келген жастардың бірі - Қуаныш Жұмабеков. Ол 
«Қазақстанның 100 жаңа есімі» жобасының жеңімпазы. Қуаныш 10 
жылдың көлемінде қазақтың ауыз әдебиетін, ертегілерін ағылшын тіліне 
аударып келеді. 4 тілді еркін меңгерген. Оның айтуынша, қазақтың 
ертегілерінде әлемдік трендке айналатын тұлғалар көп. Тек оны 
насихаттау жағы кемшін. Сондықтан, қазақ ертегілерін шет тілдеріне 
аударып, әдебиетімізді әлемге таныту керек. Бұл – рухани жаңғырудың 
бір парасы. 

Қуаныш Жұмабеков, «Қазақстанның 100 жаңа есімі» жобасының 
жеңімпазы: 

- Әлемге танымал Зомби деген мультфильм кейіпкері бар. Оны 
насихаттап, танытып жіберді. Былай алып қарасаңыз, бізде де 
насихаттауға тұрарлықтай ертегі кейіпкерлері бар. Осыны қолға алсақ, 
«Рухани жаңғыруға» қосқан үлесіміз болар еді. 

«Озық ойлы жастарға бағыт-бағдар беріп, қолдау көрсету біздің 
міндетіміз», - дейді лагерьге арнайы шақыртылған саясаткерлер, 
ғалымдар мен журналистер. 

Айдос Сарым, саясаттанушы: 
- Мұндай шаралар жастарға өте керек. Еліміздің болашағы 

жастардың қолында. Оларға қандай бағыт берсек, сол бойынша тәлім 
алады. Сондықтан, осындай шаралар арқылы «Рухани жаңғырудың» 
негізін түсіндіруіміз керек. 

http://kaztrk.kz/news/qogam/aqmola-oblysynda-respublikalyq-zhazgy-zhastar-bilim-lagerinin-ii-mausymy-ashyldy-117572
http://kaztrk.kz/news/qogam/aqmola-oblysynda-respublikalyq-zhazgy-zhastar-bilim-lagerinin-ii-mausymy-ashyldy-117572
http://kaztrk.kz/news/qogam/aqmola-oblysynda-respublikalyq-zhazgy-zhastar-bilim-lagerinin-ii-mausymy-ashyldy-117572
http://kaztrk.kz/news/qogam/aqmola-oblysynda-respublikalyq-zhazgy-zhastar-bilim-lagerinin-ii-mausymy-ashyldy-117572
http://kaztrk.kz/news/qogam/aqmola-oblysynda-respublikalyq-zhazgy-zhastar-bilim-lagerinin-ii-mausymy-ashyldy-117572
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Бес күнге созылатын маусым аясында «Рухани жаңғыру» 
тақырыбына арналған семинарлар мен түрлі жиындардан бөлек, 
қызықты кештер мен түрлі ойын-сауық шаралары ұйымдастырылады. 

Нұргүл НҰРБАЙҚЫЗЫ 

 

 

Қазақ газеттері 
Дата: 20.08.2018 

Ссылка: http://kazgazeta.kz/?p=72715 

 

«Jetisy Style» жастар фестивалінде тоқымадан әлемдік рекордты 
жаңартқан жас марапатталды 

Талдықорғанда биылғы жаздың ең маңызды шарасының бірі — 
«Jetisy Style» жастар фестивалі өтті. Қаратал жағалауына облыстың 
түкпір-түкпірінен фестивальға қатысу үшін 200-дей талантты жас 
жиналды. 

Жетісудағы бұл ауқымды шараны жастардың шығармашылық 
әлеуетін арттырып, талант көзін ашу мақсатында облыстық жастар 
саясаты жөніндегі басқарма мен жастар ресурстар орталығы бірлесіп 
ұйымдастырды. Фестивальды облыс әкімі А. Баталов та тамашалады. 

Қаратал жағалауына кіреберісте келушілерді оркестр қарсы алды. 
Қалалар мен аудандардан жиналған 100 домбырашы белгілі қазақ 
күйшілерінің күйлерін орындады. Сондай-ақ мереке аясында поэзия 
кеші ұйымдастырылып, «newzhetisy» конкурсының үздік фотосуреттері, 
робототехника көрмелері мен ағаш ою өнерінің үздік үлгілері ұсынылды. 

Қалалықтар мен қала қонақтары қолөнершілердің «Jetisy: Hand 
made» сауда көрмесінен қалаған бұйымдарын сатып алуға мүмкіндік 
алды. 

«Jetisy Style» жастар фестивалінің аясында ілмекпен тоқыма тоқу 
ісінің шебері Нұрлан Жартыбеков тоқымадан әлемдік рекорд орната 
алды. Ол Қапшағай қаласындағы «Балдәурен» республикалық оқу-
сауықтыру орталығында тоқыма сабағынан тәлім береді. 

Нұрлан өзінің алғашқы рекордын биылғы жылдың басында 
жасады. Ол көзін жұмып тұрып бір минутта 56 ілмекті байланыстырып 
үлгерген. Нұрлан Жастарға қызмет көрсету орталығында тоқымаға 
кірісіп, 72 сағаттың ішінде демалмастан, ұйықтамастан 35 метр жүн 
шарф тоқыды. Бұл – тоқымадан әлем тарихындағы жаңа рекорд. 
Рекордшы Нұрлан Жартыбековті облыс әкімі А. Баталов дипломмен 
және «Jetisy Style» жастар фестивалі атауы жазылған арнайы 
статуэткамен марапаттады. 

Спорттық жарыстардың да көрігі қызды: көше гимнасттары Street 
Workout алаңында көрермендерге өз шеберліктерін көрсетсе, скейттер 

http://kazgazeta.kz/?p=72715
http://kazgazeta.kz/?p=72715
http://kazgazeta.kz/?p=72715
http://kazgazeta.kz/?p=72715
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мен роликтерді жақсы көретіндер үшін арнайы алаңдарда жарыстар 
ұйымдастырылды, Сонымен қатар фестиваль қатысушылары мен 
қонақтары киберспорт аренасында өз өнерлерін көрсетуге мүмкіндік 
алды. Жалпы фестивальды ұйымдастырушылар жағалаудың әрбір 

шаршы метр алаңын тиімді пайдалануды толықтай ойластырған. 
Қаратал жағалауында 12 қанатты киіз үй тігілді. Киіз үй 

жабдықтары М. Тынышбаев атындағы өлкетану музейі жәдігерлерінің 
арқасында қазақ мәдениетін толықтай көрсете алды. Интерьерлер 
символикалық және тарихи маңызда ұсынылды. Киіз үйде фестиваль 
қонақтары мен қатысушыларын арнайы гид күтіп алды. Мұнда қонақтар 
қымыз, шұбат және басқа да сүт тағамдарының дәмін татып көрді. 
Этноауыл аумағында жастар үшін алтыбақан орнатылды. Келушілер 
аңға салатын қыран бүркіттер мен жүйрік иттерді де тамашалады. 
Қысқаша айтқанда, фестивальға келгендер қазақтың этникалық 
ерекшелігін сезініп, бабалар дәстүрін санасында тағы бір жаңғыртты. 

Фестиваль аясында көңіл көтеру шаралары да қарастырылды. 
Жастар караокемен ән салып, арбуз party шарасына қатысты, балалар 
«Армандар тақтасына» армандарын жазып, асфальтқа сурет салды. 

Шарада оншақты аниматор мен төрт косплей балалардың көңілін 
көтерді. Одан бөлек жағалауда Сібірдің Алтын циркінен келген 
әртістердің ойыны қабаттаса жүріп жатты. Шоу бағдарламада Ара 
тотықұсы, хорек- экстримал, өзен маймылы, иттер, әуе гимнасттары, 
сайқымазақтар және т.б. өз өнерлерін паш етті. 

Шара жастар арасында хит-әнге айналған «Самая вышка» әнін 
орындаушылар Raim&Artur дуэті және басқа да өнерпаздар қатысқан 
концертпен жалғасып, отшашумен түйінделді. 

 
 

Қамшы 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка: http://www.qamshy.kz/article/qazaqstanda-18-ge-tolmay-turmis-

quratin-qizdardinh-statystykasi-qanday.html 

 
Қазақстанда 18-ге толмай тұрмыс құратын қыздардың 

статистикасы қандай? 

БҰҰ-ның дерегінше, кәмелетке толмай тұрмысқа шығатын 
қыздардың жұбайлары өздерінен кемінде 10 жас үлкен болады екен. 

Жыл сайын Қазақстанда 3000-ға жуық 18-ге толмаған жасқыздар 
тұрмысқа шығады. Бұл жайында БҰҰ Халық қоныстану қоры мәлімдеді. 

Белгілі болғандай, кластерлік зерттеу нәтижесі бойынша, 
Қазақстанда әйелдердің 8 пайызы алғаш рет 18 жасқа дейін ресми және 
азаматтық некеге тұрған, оның ішінде 5 пайызы 15-19 жасында 
өздерінен 10 жасқа үлкен ер адамдарға тұрмысқа шыққан. 

http://www.qamshy.kz/article/qazaqstanda-18-ge-tolmay-turmis-quratin-qizdardinh-statystykasi-qanday.html
http://www.qamshy.kz/article/qazaqstanda-18-ge-tolmay-turmis-quratin-qizdardinh-statystykasi-qanday.html
http://www.qamshy.kz/article/qazaqstanda-18-ge-tolmay-turmis-quratin-qizdardinh-statystykasi-qanday.html
http://www.qamshy.kz/article/qazaqstanda-18-ge-tolmay-turmis-quratin-qizdardinh-statystykasi-qanday.html
http://www.qamshy.kz/article/qazaqstanda-18-ge-tolmay-turmis-quratin-qizdardinh-statystykasi-qanday.html
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Зерттеу барысында, сонымен қатар, кәмелетке толмай тұрмыс 
құрған қыздардың басым көпшілігі жыныстық, экономикалық және 
эмоционалдық тұрғыдан зардап шегеді және ұрып-соғудың құрбаны 
болады екен. 

«Бізге тым ауыр жағдайға түскен қыздар көп келеді. Күйеулеріне 
білдірмей хабарласады, кейбіреулері кеңсемізге келеді. Біз 
қолымыздан келгенше көмек көрсетуге тырысамыз, дағдарыстық 
орталықтарға жібереміз, алайда ол қыздар орталықта тек аз күнге ғана 
қала алады», - дейді аталмыш қордың маманы. 

 
 

Айкын 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка: https://aikyn.kz/2018/08/21/64854.html 

 
ДҮБІРЛІ ДОДА МӘРЕСІНЕ ЖЕТТІ 

 

Алматыда студенттер арасында футзалдан әлем чемпионаты 
басталды. Дүниежүзінің жас футзалшылары қатысатын дүбірлі 
доданың ашылу салтанаты Almaty Arena спорт кешенінде өтті. 

14 мыңнан аса көрермен жиналған ашылу рәсімінде Алматы 
қаласы әкімі Бауыржан Байбек, Білім және ғылым министрі Ерлан 
Сағадиев, FISU вице-президенті Мариан Дымальский құттықтау сөзін 
сөйледі. 

Чемпионаттың ашылу салтанатында мезгілсіз мерт болған 
мәнерлеп сырғанаушы Денис Тенге арнайы құрмет көрсетілді. Денис 
Теннің орындауындағы әнге өмірінен үзінді ұсынылып, артынша 
бишілер Денис Теннің мұздағы биін орындады. Осыдан кейін, еліміздің 
эстрада жұлдыздары Кәмшәт Жолдыбаева, Мәдина Сәдуақасова, 
«Алашұлы» тобы өз әндерін орындады. 

Салтанатты ашылу рәсімі дәстүрлі спортшылардың шеруімен 
жалғасты. Сондай-ақ еліміздің және FISU-дің тулары көтеріліп, 
Қазақстан ерлер құрамасының капитаны Біржан Оразов әділ бәсекеге 
дайын екенін айтып ант қабылдады. 

Ашылу рәсімі аяқталғаннан кейін әлем чемпионатының матчтары 
басталды. Алғашқы ойында алаң иелері Чехия құрамасымен кездесті. 
Тартысты өткен ойында Қазақстан құрамасы 4:3 есебімен жеңіске жетті. 

Қайрат Құлбарақов командасының қарсыласы Чехия құрамасы 
өткен Әлем біріншілігінде қола жүлдегер атанған. Осыдан-ақ олардың 
өте мықты команда екенін білуге болады. Қос үздік құраманың матчы 
тартысқа толы болды. Ойынды тамашалауға келген жанкүйерлердің 
қызу қолдауына арқа сүйеген еліміздің жас футзалшылары алғашқы 
ойында үш ұпайға қол жеткізді. 

https://aikyn.kz/2018/08/21/64854.html
https://aikyn.kz/2018/08/21/64854.html
https://aikyn.kz/2018/08/21/64854.html
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Қазақстан құрамасы сапынан ХАТУ студенті Дәурен Тұрсағұлов 
пен Қарағанды экономика университетінің студенті Ақеділ Мадияров 
қос-қостан гол соқты. Чехиялықтар сапынан Павел Дрозд, Давид Черны 
және Ярослав Кубата көзге түсті. Осы жеңісінен кейін Қайрат 

Құлбарақов шәкірттері В тобында бірінші орынға жайғасты. 
«Біз қиын ойын болатынын білдік. Қарсылас команданың ойынын 

зерттеп, кездесуге жақсы дайындалық. Чехия соңғы чемпионаттың қола 
жүлдегерлері. Сондықтан оларға қарсы ойнау оңайға соққан жоқ. Бірақ 
біз алғашқы ойында жеңіске жеттік. Бұл барлық қазақстандықтардың 
жеңісі деп есептеймін» деді қос гол соққан ойыншы Ақеділ Мәдияров. 

Айта кетейік, әлем чемпионаты 26 тамызға дейін жалғасады. 
Ойындар Halyk Arena және Almaty Arena мұз сарайларында өтеді. 
Ғаламдық додаға 17 елдің өкілдері қатысуда. Алматы төрінде шын 
мықтыны анықтау үшін 16 ерлер, 9 әйелдер кұрамасы сынға түсіп 
жатыр. 

Абылайхан ЖҰМАШ 
 
 

Казинформ 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка:http://www.inform.kz/ru/pavlodarskie-obschestvenniki-
prokontroliruyut-stroitel-stvo-studencheskih-obschezhitiy_a3362339 

 
Павлодарские общественники проконтролируют 

строительство студенческих общежитий 

Агентство по делам госслужбы и противодействию коррупции по 
Павлодарской области и общественность проследят за сроками, 
качеством строительства студенческих общежитий. 

«В июне текущего года в рамках проекта «Карта общественного 
контроля» члены специальных мониторинговых групп АДГСПК провели 
рейдовые мероприятия, в ходе которых выявлен ряд фактов 
незаконного проживания посторонних лиц в студенческихобщежитиях. 
При этом в отдельных учебных заведениях ввиду отсутствия 
свободных мест студенты вынуждены арендовать квартиры, стоимость 
которых значительно превышает оплату общежитий», - сообщили 
журналистам сегодня в департаменте Агентства по делам госслужбы и 
противодействию коррупции по Павлодарской области. 

Агентство совместно с общественностью будет следить за 
заселением студентов в общежития с начала учебного года, чтобы 
места среди учащихся распределялись более объективно и не 
допустить проживания посторонних лиц. 

«Запланировано, что члены специальной мониторинговой группы 
и общественного совета примут активное участие во всех регионах 
страны в процессах открытого заселения студентов в общежития. 

http://www.inform.kz/ru/pavlodarskie-obschestvenniki-prokontroliruyut-stroitel-stvo-studencheskih-obschezhitiy_a3362339
http://www.inform.kz/ru/pavlodarskie-obschestvenniki-prokontroliruyut-stroitel-stvo-studencheskih-obschezhitiy_a3362339
http://www.inform.kz/ru/pavlodarskie-obschestvenniki-prokontroliruyut-stroitel-stvo-studencheskih-obschezhitiy_a3362339
http://www.inform.kz/ru/pavlodarskie-obschestvenniki-prokontroliruyut-stroitel-stvo-studencheskih-obschezhitiy_a3362339
http://www.inform.kz/ru/pavlodarskie-obschestvenniki-prokontroliruyut-stroitel-stvo-studencheskih-obschezhitiy_a3362339
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Данная работа позволит повысить прозрачность учёта проживающих 
лиц и наличия свободных мест», - отметили в ведомстве. 

Также общественники проконтролируют качество и сроки 
строительства общежитий. 

 
 

BNews.KZ 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка:https://bnews.kz/ru/news/v_kolledzhi_uralska_budut_privlekat_inv

estorov 
 

В колледжи Уральска будут привлекать инвесторов 

Об этом сегодня заявил аким ЗКО Алтай Кульгинов, выступая на 
ежегодной августовской конференции. 

Встреча педагогов в текущем году прошла в новом формате. 
Более подробно глава региона остановился на теме подготовки кадров, 
что является приоритетной задачей для области. Выступая перед 
педагогами, Алтай Кульгинов задался вопросом, насколько наши 
педагоги готовы к вызовам времени и новым технологиям. 

"Какие наши педагоги? Готовы они? Мы очень много людей 
готовим, а есть ли спрос на них? Если есть, то люди в очереди должны 
стоять, чтобы быстрее забрать выпускников к себе в школы или 
колледжи, как только они закончат учебу. Вот топовые университеты 
мира так и поступают. Студенты ещё не успели закончить учёбу, а им 
уже поступают запросы, зовут к себе работать и предлагают лучшие 
условия", - сказал Алтай Кульгинов. 

Кроме этого, было отмечено, что 10 педагогов, которые прошли 
переаттестацию, будут получать зарплату на 30% больше, чем другие. 
Все условия создаются, и отдача должна быть добавил аким ЗКО. 

"Школы строятся, зарплаты поднимаются, теперь мы ждём 
отдачи. Наши колледжи готовят преподавателей, потом, когда они 
приходят в школы, какое образование они дают детям? Есть, конечно, 
хорошие педагоги, но есть и те, кто не на том уровне. Поэтому мы 
возьмём два или три колледжа и будем приглашать туда инвесторов, 
чтобы потом поднять на современный уровень образование, чтобы на 
самом деле были очереди. Но для этого нужны инвесторы, нельзя 
сидеть и ждать всё от государства, это большие деньги", - сказал глава 
западного региона. 

Также стало известно, что педагогов будут обучать за рубежом. 
Уже этой осенью 10 учителей отправятся в Финляндию изучать Building 
Information Model технологии, за счёт местного бюджета, чтобы в 
дальнейшем они на местах смогли учить школьников. 

 
 

https://bnews.kz/ru/news/v_kolledzhi_uralska_budut_privlekat_investorov
https://bnews.kz/ru/news/v_kolledzhi_uralska_budut_privlekat_investorov
https://bnews.kz/ru/news/v_kolledzhi_uralska_budut_privlekat_investorov
https://bnews.kz/ru/news/v_kolledzhi_uralska_budut_privlekat_investorov
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Для чего страны увеличивают число грантов иностранным 
студентам, рассказал эксперт 

 

Интернационализация высшего образования даёт максимальную 
экономическую выгоду в небольшие сроки, укрепляя геополитические 
позиции страны. 

В настоящее время система высшего образования во всём мире 
претерпевает существенные изменения. Управляющий директор 
Международного научного комплекса "Астана" Серик Ирсалиев 
рассказал о новых мировых трендах и их влиянии на высшие учебные 
заведения. 

Эксперт выделил четыре глобальных тренда, набирающих 
обороты в системе высшего образования: 

Тренд первый – массификация высшего образования и рост доли 
населения с третичным образованием. 

"В мире увеличивается охват высшим образованием, особенно в 
странах с быстро развивающейся экономикой. Так, за последние 45 лет 
количество студентов в мире повысилось в 15 раз и сегодня в вузах 
обучаются более полумиллиарда молодых людей", – отмечает Серик 
Ирсалиев. 

И это неслучайно, потому что производительность труда прямо 
пропорциональна количеству людей с высшим образованием в стране. 
Так, доля работающего населения с высшим образованием в развитых 
странах составляет 30-50%, а производительность труда на каждого 
работника достигает 40-60 тысяч долларов, в то время как в 
развивающихся странах доля работающего населения с высшим 
образованием составляет 20-30%, а производительность труда - 20-30 
тысяч долларов соответственно. 

"За последние годы доля работающего населения с высшим 
образованием в Казахстане существенно возросла и достигла 30%. 
Однако нам есть, куда стремиться. Например в Сингапуре 50% 
работников имеют высшее образование", – сказал Ирсалиев. 

Тренд второй – интернационализация в высшем образовании. 
"Привлекательность системы высшего образования доказывается 

хорошим уровнем интернационализации. Количество иностранных 
студентов в мире за 41 год увеличилось в 8,3 раза и достигло почти 5 
млн. По прогнозам ЮНЕСКО, к 2025 году число иностранных студентов 
достигнет 7 млн", – сообщил Серик Ирсалиев. 

https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-dlya_chego_strani_uvelichivaut_chislo_grantov_inostrannim_studentam_rasskazal_ekspert
https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-dlya_chego_strani_uvelichivaut_chislo_grantov_inostrannim_studentam_rasskazal_ekspert
https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-dlya_chego_strani_uvelichivaut_chislo_grantov_inostrannim_studentam_rasskazal_ekspert
https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-dlya_chego_strani_uvelichivaut_chislo_grantov_inostrannim_studentam_rasskazal_ekspert
https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-dlya_chego_strani_uvelichivaut_chislo_grantov_inostrannim_studentam_rasskazal_ekspert
https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-dlya_chego_strani_uvelichivaut_chislo_grantov_inostrannim_studentam_rasskazal_ekspert
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Так, наибольший показатель по численности иностранных 
студентов в 2017 году продемонстрировали США – более миллиона 
иностранных студентов обучаются в вузах США, что составляет 24% от 
их общего числа в мире, Великобритания – 11% и Китай – 10%. 

"В Казахстане за 15 лет количество иностранных студентов 
выросло в 1,7 раза. Большая часть иностранных студентов обучаются 
по медицинским специальностям, а также на основе 
межправительственных соглашений", – отметил эксперт. 

По мнению Серика Ирсалиева, интернационализация высшего 
образования даёт максимальную экономическую выгоду в небольшие 
сроки, укрепляя геополитические позиции страны. К примеру, за 2013-
2014 учебный год Франция заработала в 1,5 раза больше, чем 
выделила для привлечения иностранных студентов: на стипендии и 
субсидии было потрачено 3,5 млрд долларов, а на проживание, проезд 
и путешествия иностранными студентами потрачено порядка 5,4 млрд 
долларов. В 2014-15 годах иностранные студенты заплатили около 4,8 
млрд долларов за обучение в вузах Великобритании, потратили ещё 
5,4 млрд на различные товары и услуги, поддержав 207 тысяч рабочих 
мест. 

Этот тренд обусловлен и глобальной борьбой за таланты. Есть 
экспертные мнения о том, что в скором времени военное, физическое 
уничтожение страны-противника потеряет смысл. Для победы над 
врагом достаточно будет переманить его таланты и противник станет 
беспомощным и безопасным. Может быть поэтому большинство 
развитых стран мира ставит своей целью привлечение как можно 
большего количества иностранных студентов. Германия превзошла 
свою долгосрочную цель привлечения 350 тысяч иностранных 
студентов к 2020 году на три года раньше запланированного срока 
(2016 год – 358 895 иностранных студентов). 

К 2020 году Китай планирует стать самым привлекательным в 
Азии местом для иностранных студентов – в вузах КНР должно 
обучаться 500 тысяч иностранных студентов. Совет при Президенте РФ 
по стратегическому развитию в мае 2017 года утвердил задачу 
увеличить количество иностранных очных студентов в вузах РФ в три 
раза: с 220 тысяч человек в 2017 году до 710 тысяч в 2025 году. 

В Турции 115 тысяч иностранных студентов. Цель – 350 тысяч и 
войти в пятёрку стран лидеров по числу иностранных студентов. 

Тренд третий – цифровая платформа и новые технологии. 
Эксперт отметил, что цифровая платформа и новые технологии 

кардинально изменили процесс обучения. Цеховая или 
милитаризированная схема, когда все в одной аудитории в одно время 
получают одни и те же знания, безнадёжно устарела, хотя продолжает 
доминировать. 
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"Сегодня любой человек может получить практически любые 
знания в любом месте и в любое время на цифровой платформе. В 
мире доминируют процессы создания единицы ценности с 
привлечением значительно меньших затрат благодаря минимальной 

стоимости цифровых технологий, которая стремится к нулю", – 
отмечает Ирсалиев. 

Также Серик Ирсалиев подчеркнул масштаб и скорость развития 
цифровых технологий в высшем образовании: "В период с 1998 до 2008 
года число студентов, обучающихся дистанционно, возросло в 1,5 раза. 
Онлайн образовательная платформа Coursera всего за пять лет 
охватила 25 млн обучающихся, 149 лучших университетов-партнёров, 
более 2000 курсов, а Edx имеет более 10 млн клиентов, 109 
университетов-партнёров и более 1300 курсов. В 2015 году 91% 
абитуриентов США поступили в вузы посредством рекрутинга в 
социальных сетях (2014 год — 59%). 

Некоторые эксперты высказывают мысль о том, что в недалёком 
будущем дорогие университетские здания и сами дипломы потеряют 
свою значимость, поскольку студент сможет получать образование в 
любом месте и в любое время. 

Тренд четвертый – стремительная трансформация миссии вузов 
от источников знаний и исследований в центры инноваций и 
технологического прогресса. 

Серик Ирсалиев, ссылаясь на мнение Йохана Г.Виссема, 
выделяет три поколения университетов: средневековые университеты, 
которые только обучали; Гумбольдтская модель, при которой обучали 
и исследовали; университеты нового поколения, которые обучают, 
исследуют, коммерциализируют инновации и созданные знания. 

Эксперт отмечает семь фундаментальных характеристик 
университетов третьего поколения: их цель – извлечение выгоды из 
своих ноу-хау; конкуренция на мировом уровне за студентов, 
профессорско-преподавательский состав, контракты; сетевое 
сотрудничество в "карусели ноу-хау"; междисциплинарные 
исследования: концепция "единения и креативности"; 
мультикультурность, космополитизм и независимость от 
госрегулирования. 

"В Казахстане возникла объективная необходимость усилить 
концентрацию качественных образовательных программ, в первую 
очередь, магистерских и докторских, особенно в Астане. В перспективе 
в студенческом населении столицы должны преобладать магистры и 
докторанты. В этой связи поручение главы государства по 
превращению Астаны в образовательный и интеллектуальный центр 
приобретает первостепенную значимость", – сказал Серик Ирсалиев. 
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Почему они должны обходить закон - ректор КазАТУ о "просьбах" 

высокопоставленных лиц 

По словам ректора, таким "действием" мы показываем плохой 
пример для молодого поколения. 

Ректор Казахского агротехнического университета имени Сакена 
Сайфуллина Акылбек Куришбаев рассказал, как высокопоставленные 
сотрудники просят решить проблему с учёбой своих близких. 

"Как к ректору университета, ко мне обращается люди с 
различными вопросами. Среди них высокопоставленные сотрудники, 
представители правоохранительных органов и другие, которые 
обращаются со следующими просьбами: "Поставьте оценку экзамена", 
"Можно ли будет без проверки сдать тестирование ", "Студента 
отчислили за плохое поведение, но возможно сделать, чтобы он 
остался" и т.д.", - написал Ахылбек Куришбаев на своей странице в 
Facebook. 

Однако они воспринимают с обидой тот ответ, что такие вопросы 
решаются только в рамках установленного закона, добавил Ахылбек 
Куришбаев. 

"Такие мысли заставляют задуматься. Эти люди работают в 
государственной службе. Конечно, они все знают законы. Но, когда 
дело касается своих близких, почему они должны обойти закон? 
Молодые люди ведь получают плохой пример. Почему мы не 
задумываемся о том, что нужно учить справедливости с маленьких лет. 
По моему мнению, если мы действительно хотим перемены к лучшему, 
то должны начинать с самих себя. Когда же мы перестанем решать 
проблемы таким образом?", - считает ректор. 
  

https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-dlya_chego_strani_uvelichivaut_chislo_grantov_inostrannim_studentam_rasskazal_ekspert
https://bnews.kz/ru/news/pochemu_oni_dolzhni_oboiti_zakon__o_prosbah_visokopostavlennih_lits_rasskazal_rektor
https://bnews.kz/ru/news/pochemu_oni_dolzhni_oboiti_zakon__o_prosbah_visokopostavlennih_lits_rasskazal_rektor
https://bnews.kz/ru/news/pochemu_oni_dolzhni_oboiti_zakon__o_prosbah_visokopostavlennih_lits_rasskazal_rektor
https://bnews.kz/ru/news/pochemu_oni_dolzhni_oboiti_zakon__o_prosbah_visokopostavlennih_lits_rasskazal_rektor
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=859844931070328&id=100011344883506&__xts__%5B0%5D=68.ARCMVuNKkKz2KxnsBoZpl88MJywN1eti-N0bUoeS1GhXMyp9kniFq7gEORpDIHICNKI0q-ni5Yb15fnvtD4WNZ9RhmH9uheqZiaHzFypkg2xZfM95VKWz7F5la6c1YBiTJSfZJHzUvLD&__tn__=C-R
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Распределение грантов прокомментировал министр 

образования и науки РК 
 

Министр образования и науки Ерлан Сагадиев прокомментировал 
новые правила присуждения государственных грантов, по которым 
учитываются только результаты ЕНТ, на пресс-конференции по случаю 
открытия студенческого чемпионата мира по футзалу в Алматы. 

В прошлые годы обладатели знака «Алтын белгі», победители 
различных конкурсов и научных проектов, в том числе и конкурсов 
исполнителей, победители соревнований имели преимущественное 
право, несмотря на то, сколько баллов они набрали. Эти дети 
фактически автоматом поступали на гранты. Были внесены изменения 
в Закон об образовании, мы достаточно давно обсуждали этот вопрос 
с родительской общественностью. В этом законе теперь все категории 
имеют преимущество только при равенстве баллов. 

«В этом году согласно закону мы распределяем государственные 
гранты только по результатам ЕНТ. В этом отношении у депутатов и 
Правительства мнение однозначно - все должны хорошо учиться. 
Вместе с тем мы движемся к такой системе, которая принята во всем 
мире, где университеты будут сами гоняться за талантливыми 
студентами. Талантливыми не только в спорте, но и в математических, 
физических олимпиадах и так далее. Для реализации этого 
университетам предоставлена финансовая, академическая свобода в 
управлении. Задача, чтобы университеты были заинтересованы в 
наборе талантливых студентах, которые будут прославлять имя этого 
университета», - сказал Ерлан Сагадиев. 

Прославлять свои вузы, по словам министра, студенты могут на 
внутриуниверситетских, межуниверситетских, международных 
соревнованиях, как это принято во всем мире. 

«Мы сейчас видим, студенты будущие, которые подают большие 
надежды в тех или иных видах и областях, пользуются высоким 
спросом среди наших государственных и негосударственных 
университетов. Я думаю, у них проблем не будет», - считает Ерлан 
Сагадиев. 

Будет ли университет делать поблажки для успешных 
спортсменов-студентов или нет, будут решать ректоры самих вузов, 
сказал министр, но добавил, что хотелось бы, чтобы студенты учились, 
потому что спорт - спортом, а знания - это знания. 

Ректор МУИТ, президент Национальной студенческой лиги Дамир 
Шыныбеков добавил, что на стартующем в Алматы студенческом 
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чемпионате мира в составе мужской казахстанской команды нет 
студентов, обучающихся по спортивной специальности. 

«В первую очередь, это студенты. Но они любят спорт, играют не 
за оценки, не за гонорары. Кроме того, среди них 6 человек - 

профессионалы, которые уже играют в сборных и клубах страны. Мы, 
ректора вузов, которые представляют играющие на чемпионате мира 
студенты, с пониманием относимся, когда учебно-тренировочные 
сборы, отпускаем их, так как каждый ректор понимает, что их студент 
представляет страну. Эти задачи понятны», - пояснил Дамир 
Шыныбеков.  

Ерлан Сагадиев добавил, что в школах страны в рамках уроков 
физкультуры (3 часа в неделю) увеличено количество часов на 
соревнования с 1 до двух. 

 
 

zakon.kz 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка: https://www.zakon.kz/4933370-kak-studentu-invalidu-dobratsya-
do-vuza.html 
 

Как студенту-инвалиду добраться до вуза 

Человек с ограниченными возможностями может добираться в 
учебное заведение на инватакси, оплачиваемом за государственный 
счет. 

В этом году 226 казахстанцев с инвалидностью I, II групп получили 
образовательные гранты на обучение в высших учебных заведениях 
страны. Как они должны добираться до здания вуза, и предусмотрены 
ли для них какие-то льготы по доставке в учебное заведение. 

Как сообщили в Министерстве труда и социальной защиты 
населения РК, в соответствии с Правилами оказания услуг по 
перевозке инвалидов автомобильным транспортом, во всех регионах 
страны местные исполнительные органы организуют работу служб 
«инватакси». Для этого размещается государственный социальный 
заказ среди неправительственных организаций. 

Услуги «инватакси» в первую очередь предоставляются 
работающим и обучающимся инвалидам, согласно графику работы или 
учебы в учебных заведениях. 

Что касается получения указанной госуслуги, то для этого 
инвалиду необходимо представить в организацию, оказывающую 
услугу инватакси, следующие документы: 

1) заявление (в произвольной форме); 
2) копию документа удостоверяющего личность; 
3) заключение врачебно-консультационной комиссии по форме 

035-1/у, утвержденной приказом исполняющего обязанности Министра 
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здравоохранения РК от 23 ноября 2010 года № 907, 
зарегистрированным в Реестре государственной регистрации 
нормативных правовых актов за № 6697; 

4) копию справки об инвалидности по форме согласно 

приложению 12 к Правилам проведения медико-социальной 
экспертизы, утвержденным приказом № 44. 

При этом документы, указанные в подпунктах 2), 4), 
представляются в подлинниках и копиях для сверки, после чего 
подлинники документов возвращаются инвалиду. 

Также в министерстве отметили, что для получения более полной 
консультации об оказании данной госуслуги необходимо обратиться в 
отделы занятости и социальных программ по месту жительства. 

 
 

egemen.kz 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка:https://egemen.kz/article/173132-zhas-otan-men-

qazaqstannynh-kibersport-federatsiyasy-oezara-memorandumgha-qol-
qoydy 

 
«Жас Отан» мен «Қазақстанның Киберспорт Федерациясы» өзара 

меморандумға қол қойды 

Бүгін «Жас Отан» және «Қазақстанның Киберспорт Федерациясы» 
ынтымақтастық жөнінде өзара меморандумға қол қойды. 

Бұл жастар арасында робототехника мен робот құрастыруға деген 
қызығушылықты арттырып, виртуалды ойындардың жарысын 
ұйымдастыруға мүмкіндік береді. 

Жыл басынан бері «Digital Nation» жобасы аясында 1000-ға жуық 
жас өрен робототехника мен робот құрастырудан жарысқа қатысып, 
бақтарын сынады. 

Сонымен қатар, жыл соңына дейін киберспорт бойынша еліміздің 
барлық аймақтарын қамтитын жарыс өтеді. 

 
 

baq.kz 
Дата: 21.08.2018 
Ссылка:http://baq.kz/kk/news/kogam_aimak/petropavlda_zhasospirimderg
e_ishimdik_satkan_kasipkerler_zhazalandi20180821_141000 

 

Петропавлда жасөспірімдерге ішімдік сатқан кәсіпкерлер 
жазаланды 

Петропавлда заңды белшесінен басып, кәмелеттік 
жасқатолмағандарға арақ-шарап сатып келген 12 дүкен әшкереленді. 
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Жаңа оқу жылының алдында тәртіп сақшылары жүргізген алдын-алу 
шарасы барысында жасөспірімдергеқатысты басқа да фактілер 
анықталды. 

Солтүстік Қазақстан полицейлері жыл басынан 85 рейд жүргізген. 

42 жасөспірім арнайы есепке алынды. 500-ден астам ата-ана балалары 
түнгі клубтарда жүргені үшін жауапкершілікке тартылған. Сауда 
орындарын тексере келе, 12 дүкеннің кәмелеттік жасқа толмағандарға 
спирттік ішімдік сатып жүргені белгілі болды. 

«Полиция қызметі жасөспірімдер арасында болатын құқық 
бұзушылыққа баса мән береді. Әсіресе жазғы демалыс уақытында бұл 
санаттағы қала тұрғындары ерекше назарымызда болады. Жағдайы 
нашар отбасылармен көбірек жұмыс істейміз. Петропавлда мұндай 59 
отбасы тіркелген. Тәжірибе көрсетіп отырғанындай рейдтік шаралар көп 
қылмыстың алдын-алуға септеседі. Сондықтан, бұл бағыттағы жұмыс 
жалғасын табады», - дейді Петропавл қалалық ІІБ жергілікті полиция 
қызметінің бастығы, полиция майоры Асан Смағұлов. 

Полицейлердің сөзіне қарағанда мектеп оқушыларының 
қатысуымен болатын жол-көлік оқиғаларының алдын-алу мақсатында 
да жұмыс қарқыны үдетілген. Жыл басынан бері мұндай 18 жол апаты 
тіркелген. Оның бірінде мас жүргізушінің кінәлі екені дәлелденді. 
Оқушыларға жол ережесін түсіндіру жұмыстарына облыс педагогтары 
да жұмылдырылған. 

«Біз оқушыларды жазғы демалысқа шығарып салардың алдында 
ата-аналар жиналысын өткізіп, балаларды қадағалау жайында қолхат 
аламыз. Жыл бойы сынып сағаттарында балаларға жолда жүру 
ережелерін түсіндіреміз. Мұндай сабақтарға тәртіп сақшыларының да 
қатысатын кезі болады», - дейді Петропавл қалалық 21-ші орта мектеп 
мұғалімі Фариза Қайроллақызы. 

Петропавл қаласында қыркүйектің алғашқы онкүндігінде «Балаға 
назар сал!» акциясы ұйымдастырылмақ. 

 
 

alashainasy.kz 
Дата: 21.08.2018 
Ссылка:http://alashainasy.kz/kylmys/atyirauda-auyil-turgyindaryi-jk-jk-

bolyip-tobelesetn-jastardan-ureylenp-otyir-112845/ 
 

Атырауда ауыл тұрғындары жік-жік болып төбелесетін 
жастардан үрейленіп отыр 

25 шілдеде Қызылқоға ауданы Сағыз ауылында ауыл жастарының 
топ болып төбелесуі салдарынан бір адам қаза болып, бірнешеуі 
жараланған еді. Бұл ауылдағы жалғыз қылмыстық іс емес сияқты, 
редакциямызға хабарласқан ауыл тұрғындары осындай жікке бөлініп 
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төбелесу ауылда жиі болып тұратынын айтты. «АЖ» тілшісі алыс 
ауылдағы осы ахуалды біліп қайтты. 

Сол күнгі қанды оқиғаның салдарынан ауыл тұрғыны, екі баланың 
әкесі, 27 жастағы асаба әрі домбырашы Беркін ТЛЕУБАЕВ қаза болады. 

Қазір осы іс бойынша екі күдікті қамауға алынған. 
 
 

24.kz 
Дата: 21.08.2018 
Ссылка: http://24.kz/kz/zha-aly-tar/o-am/item/259961-a-t-be-oblysynda-
bastau-biznes-bojynsha-o-ytudy-t-rtinshi-keze-i-bastaldy 

 
Ақтөбе облысында «Bastau Бизнес» бойынша оқытудың төртінші 

кезеңі басталды 

Бұл жолы 500 адам кәсіпкерліктің қыр-сырын меңгеріп шығады. 
Бағдарламаға биыл 12 аудан мен облыс орталығының тұрғындары 
қатысып жатыр. 

Жоба басталғалы мыңға жуық адам арнайы курс оқып, оның 300-
ден астамы бизнес идеясын қорғап шыққан. Кәсібін бастаған 101 жас 
кәсіпкер 350 млн теңге жеңілдетілген несие алыпты. Жалпы «Бастау 
Бизнес» жобасына қатысқандар 1 млн теңгеден бастап, 18 млн теңгеге 
дейін шағын несиені 6 пайыз жеңілдікпен алады. Одан бөлек мемлекет 
тарапынан кепілдік болады. Жобаның мақсаты-жұмыссыз жүргендерді 
кәсіпкерлікке үйретіп, өзін-өзі еңбекпен қамтуға мүмкіндік жасау. Жалпы 
жоспар бойынша жыл соңына дейін 2000 адам кәсіпкерлік негіздерін 
оқып шықпақ. 

 
 

ИА "NewTimes.kz" 
Дата: 21.08.2018 
Ссылка:https://newtimes.kz/obshchestvo/76552-v-astane-nachalsya-
otbor-zdanij-pod-obshchezhitiya-dlya-studentov 

 
В Астане начался отбор зданий под общежития для студентов 

 

Управление образования города Астаны проводит отбор 
помещений с обустроенными жилыми комнатами под общежития для 
временного проживания студентов и учащихся организаций 
технического и профессионального образования, передает медиацентр 
горакимата. 

Отбор проводится с целью выбора участников в соответствии с 
прилагаемыми требованиями. Документация по отбору включает в 
себя: Перечень критериев отбора помещений (зданий) с 
обустроенными жилыми комнатами под общежития для временного 
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проживания студентов и учащихся организаций технического и 
профессионального образования города Астаны в период учебы. 

Рассмотрение представленных документов на участие в отборе 
осуществляется конкурсной комиссией. 

Документы для участия в отборе, запечатанные в конверты, 
представляются управление образования города Астаны по адресу: 
улица Бейбитшилик, 11, каб. №119. Срок представления документов– 
29 августа 2018 года до 17:30 включительно по времени Астаны. 
Вскрытие конвертов с документами на участие в отборе будет 
осуществлено 31 августа 2018 года в 15:00. 

 
 

informburo.kz 
Дата: 21.08.2018 
Ссылка:https://informburo.kz/novosti/studenty-iz-kazahstana-s-pervogo-
mesta-vyshli-v-pley-off-chempionata-mira-po-futzalu-75369.html 

 
Студенты из Казахстана с первого места вышли в плей-офф 

чемпионата мира по футзалу 

В четвертьфинале команда Кайрата Кульбаракова сыграет с 
Аргентиной (23 августа, 16:00, Almaty Arena). 

Студенческая сборная Казахстана по футзалу завершила 
выступление на групповом этапе чемпионата мира, который проходит 
в Алматы. Заключительный матч против Беларуси не выявил 
победителя - 1:1. У хозяев паркета гол забил защитник 
талдыкорганского "Жетысу" Арнольд Кнауб, представляющий 
Карагандинский экономический университет, а у гостей восстановил 
равновесие Сергей Лавор. 

 
 

365info.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: https://365info.kz/2018/08/unikalnaya-akademiya-dlya-molodyh-
artistov-startovala-v-almaty/  
 

Уникальная академия для молодых артистов стартовала в 
Алматы 

 

В Алматы в рамках реализации послания главы государства при 
поддержке городского акимата с 19 по 26 августа проводится 
уникальный тренинг «III Академия творчества клубов ЮНЕСКО». С 
2016 года под эгидой проекта собирается талантливая молодежь из 
клубов ЮНЕСКО со всей страны. 

https://informburo.kz/novosti/studenty-iz-kazahstana-s-pervogo-mesta-vyshli-v-pley-off-chempionata-mira-po-futzalu-75369.html
https://informburo.kz/novosti/studenty-iz-kazahstana-s-pervogo-mesta-vyshli-v-pley-off-chempionata-mira-po-futzalu-75369.html
https://informburo.kz/novosti/studenty-iz-kazahstana-s-pervogo-mesta-vyshli-v-pley-off-chempionata-mira-po-futzalu-75369.html
https://informburo.kz/novosti/studenty-iz-kazahstana-s-pervogo-mesta-vyshli-v-pley-off-chempionata-mira-po-futzalu-75369.html
https://365info.kz/2018/08/unikalnaya-akademiya-dlya-molodyh-artistov-startovala-v-almaty/
https://365info.kz/2018/08/unikalnaya-akademiya-dlya-molodyh-artistov-startovala-v-almaty/
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Проект организован национальной федерацией клубов ЮНЕСКО 
и Фондом Первого Президента Республики Казахстан – Елбасы. В 2018 
году Академия посвящена тематике «Рухани жаңғыру» и направлена на 
поддержку творческой молодежи с целью формирования будущего 

потенциала страны, развития у молодого поколения уважения к родной 
культуре, осознания ее ценности, важности сохранения и 
модернизации. Это соответствует седьмому направлению послания 
президента от 10 января. 

Итогом отборочного тура стало определение 80 лучших студентов 
в пяти направлениях искусства: вокал, игра на музыкальных 
инструментах, изобразительное и хореографическое искусство, 
коммуникативные навыки и ораторское искусство. Именно эти 80 
счастливчиков приглашены в Алматы для прохождения недельной 
образовательной программы с лекциями, мастер-классами, 
тренингами. 

 
 

nur.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: https://www.nur.kz/1748765-letnuu-skolu-dla-zurnalistov-proveli-

v-almatinskoj-oblasti.html 

Летнюю школу для журналистов провели в Алматинской 
области 

На побережье озера Алаколь в рамках программы Елбасы 
«Рухани жанғыру» прошло ежегодное мероприятие для региональных 
и республиканских СМИ «Blog camp - Alakol summer school». 

За два дня слушатели получили много информации о новых 
тенденциях казахстанских медиа, таких как нетворкинг, элитология, big 
data и многое другое.  

Первый день был насыщен теорией. Лекции на заданные темы 
вызвали большой интерес у представителей СМИ. 

Мероприятие открыл руководитель управления внутренней 
политики Алматинской области Рустам Алпысбаев. 

Пожалуй, самой ожидаемой для гостей стала встреча с 
приглашённым гостем из Актау, управляющим директором GR 
Consulting Group Ерболом Едиловым. 

Мероприятие проходило в формате живого диалога, в ходе 
которого было немало вопросов от слушателей, спикеры подробно 
отвечали на каждый заданный вопрос. 

В завершение журналисты в свою очередь, высказали пожелание 
почаще проводить подобные обучающие семинары. 
  

https://www.nur.kz/1748765-letnuu-skolu-dla-zurnalistov-proveli-v-almatinskoj-oblasti.html
https://www.nur.kz/1748765-letnuu-skolu-dla-zurnalistov-proveli-v-almatinskoj-oblasti.html
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kursiv.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: https://www.kursiv.kz/news/obshestvo/za-scet-pustuusih-zdanij-

planiruut-obespecit-zilem-molodyh-specialistov-v-karagandinskoj-oblasti/  

 
За счет пустующих зданий планируют обеспечить жильем 

молодых специалистов в Карагандинской области 
 

Проблему предоставления служебного жилья молодым 
специалистам обсудили на конференции работников образования в 
Караганде. В областном управлении образования считают, что если 
приезжие специалисты, приезжая на работу в село, могут получить 
кредиты на покупку жилья, то в городах эта проблема практически не 
решается. Молодые учителя вынуждены снимать квартиры. 

«Сегодня к учителю предъявляются повышенные требования. Но 
и для его эффективной работы необходимы соответствующие условия. 
Одним из немаловажных факторов является обеспеченность жильем. 
За последние три года в школы области прибыло 1 814 молодых 
специалистов, из них 884 - в сельские школы. За последние три года по 
программе «С дипломом - в село» 203 молодых специалиста получили 
кредиты на приобретение жилья. В городах ситуация сложнее. Жилье 
практически не выделяется», - поднял проблему руководитель 
управления образования Карагандинской области Есенгазы 
Имангалиев. 

По его словам, есть несколько путей решения этой проблемы. 
Первый - это выделение местными исполнительными органами жилья 
из государственного жилищного фонда, закрепления его за отделом 
образования с последующим распределением между педагогами 
города без права приватизации. Второй – реконструкция пустующих 
зданий под служебное жилье. 

Глава области поручил акимам городов и районов разработать 
план по привлечению в город молодых педагогов. Механизм 
закрепления в регионе специалистов должен быть разработан с учетом 
предоставления им благоустроенного служебного жилья. 
  

https://www.kursiv.kz/news/obshestvo/za-scet-pustuusih-zdanij-planiruut-obespecit-zilem-molodyh-specialistov-v-karagandinskoj-oblasti/
https://www.kursiv.kz/news/obshestvo/za-scet-pustuusih-zdanij-planiruut-obespecit-zilem-molodyh-specialistov-v-karagandinskoj-oblasti/
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bnews.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка:https://bnews.kz/ru/news/ottsa_shimkentskogo_mazhora_posadili
_na_11_let 

 
Отца "шымкентского мажора" осудили на 11 лет 

 
В Туркестанской области осудили Ерехана Сулейменова. В 

криминальном мире он известен как "Ероха Туркестанский" и "отец 
шымкентского мажора", передаёт корреспондент Bnews.kz со ссылкой 
на портал "Отырар". 

Согласно материалам дела, c 2009 года Сулейменов обложил 
данью одного из крупнейших предпринимателей Туркестана. Угрожая 
расправой над бизнесменом и его детьми, Сулейменов ежемесячно 
получал от потерпевшего по 10 тысяч долларов. В общей сложности 
предприниматель выплатил ему порядка 214 млн тенге. 

Суд признал Ерехана Сулейменова виновным в вымогательстве 
и мошенничестве в особо крупном размере и назначил ему наказание 
в виде 11 лет лишения свободы в колонии максимальной безопасности 
(строгий режим). Суд также удовлетворил иск потерпевшего на сумму 
213,8 млн тенге. 

Осуждённому предоставлено два месяца для добровольного 
исполнения исковых требований. Приговор пока не вступил в законную 
силу. 

Отметим, что скандальную славу приобрёл также сын 
осуждённого — Исмаил. В августе 2016 года молодой человек 
совершил смертельное ДТП, сбив четырёх рабочих по проспекту 
Кунаева в Шымкенте. 

 
 

zakon.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка:https://www.zakon.kz/4933654-11-chelovek-arestovany-po-delu-
ob.html 

 
11 человек арестованы по делу об убийстве 19-летнего 

жителя Мангистау 
 

Более десяти человек проходят фигурантами по делу об убийстве 
19-летнего жителя Мангистау. 

По факту убийства 19-летнего парня возбуждено уголовное дело 
по трем статьям. 

"Молодой человек погиб в результате огнестрельного ранения. По 
факту групповой драки со смертельным исходом ведется досудебное 
расследование по статьям 99 (убийство), 293 (хулиганство) и 287 

https://bnews.kz/ru/news/ottsa_shimkentskogo_mazhora_posadili_na_11_let
https://bnews.kz/ru/news/ottsa_shimkentskogo_mazhora_posadili_na_11_let
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(незаконное ношение оружия) Уголовного кодекса РК", - сообщили в 
ДВД Мангистауской области. 

Ранее сообщалось, что происшествие случилось 9 августа в селе 
Акшукур Тупкараганского района. Сельская молодежь устроила драку 

на улице из-за незначительного повода. 
В результате полученных травм один из участников драки – 

местный житель 1999 года рождения - попал в больницу в тяжелом 
состоянии и впал в кому. 12 августа молодой человек скончался, не 
приходя в сознание. 

По данному делу арестованы 11 человек. 
 
 

inform.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: https://www.inform.kz/ru/36-millionov-tenge-na-blagotvoritel-nost-
sobral-astaninskiy-marafon_a3364292  

 

36 миллионов тенге на благотворительность собрал 
Астанинский марафон 

16 сентября пройдет ежегодный международный марафон Astana 
Marathon 2018, передает МИА «Казинформ». По информации 
организаторов, на данный момент для участия в забеге 
зарегистрирован 2 711 человек из 19 стран. Всего организаторы 
ожидают 5 000 участников из более 20 стран мира. Маршрут 
марафонской дистанции сертифицирован IAAF. К организации 
марафона будут привлечены волонтеры. Участникам Astana Marathon 
2018 предлагаются дистанции 42.2 км в возрасте от 18 лет и старше и 
10 км в возрасте от 16 лет и старше. Aтлеты, не уложившиеся в 
регламент шести часов, будут дисквалифицированы и сняты с 
маршрута. Благотворительные забеги, давшие начало Astana Marathon, 
проходят с 2009 года и сегодня он является самым масштабным в 
столице Казахстана. Ежегодно это событие привлекает все больше 
казахстанцев и бегунов со всего мира. С 2009 года организаторами 
Astana Marathon было собрано 36 млн тенге для казахстанских 
благотворительных организаций. В прошлом году на собранные во 
время марафона благотворительные средства фонд «АЯЛА» смог 
приобрести и впервые в Казахстане установить аппарат для 
гипотермии новорожденных. С 2018 года Astana Marathon вошел в 
Ассоциацию международных марафонов и пробегов (AIMS), а сейчас 
подает заявку на Bronze Label в IAAF (Международной ассоциации 
легкоатлетических федераций). В нынешнем году ожидается участие в 
забеге рекордного числа элитных бегунов из Эфиопии, Кении, Эритреи 
и Уганды. Начало забега 16 сентября в 07.00 . Окончание в 13.00. Место 

https://www.inform.kz/ru/36-millionov-tenge-na-blagotvoritel-nost-sobral-astaninskiy-marafon_a3364292
https://www.inform.kz/ru/36-millionov-tenge-na-blagotvoritel-nost-sobral-astaninskiy-marafon_a3364292
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сбора: уг. улиц Рыскулова - Туркестана 2, стоянка Р4 (напротив 
ЭКСПО). 

 
 

kapital.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка:https://kapital.kz/real_estate/71537/v-almaty-postroyat-37-
obcshezhitij-dlya-studentov.html 
 

В Алматы построят 37 общежитий для студентов 
 

В Алматы в настоящее время строят семь общежитий, четыре из 
них будут введены до конца текущего года. В ходе рабочего объезда 
аким Алматы Бауыржан Байбек проверил темпы строительства, 
сообщили центру деловой информации Kapital.kz в пресс-службе 
акима. 

Всего в течение трех лет в мегаполисе будет построено 37 новых 
общежитий: 12 вузов определили участки для строительства 
студенческих домов на 4,8 тыс. мест; городом предоставлены участки 
для возведения 19 общежитий. 

Решить вопрос нехватки общежитий президент Нурсултан 
Назарбаев поручил весной текущего года, озвучивая «Пять социальных 
инициатив». В Алматы, где находится треть всех вузов Казахстана, в 
общежитиях нуждаются свыше 22 тысяч студентов. 

В мегаполисе активно приступили к исполнению этого поручения. 
В Бостандыкском районе завершено строительство нового 
шестиэтажного общежития на 400 мест. Сегодня здесь ведется 
укомплектование жилых и бытовых комнат мебелью с необходимой 
техникой. С введением объекта Казахстанский инженерно-
технологический университет полностью покроет потребность в 
размещении для иногородних студентов. 

Завершается строительство девятиэтажного общежития на 600 
мест при КазНМУ им. Асфендиярова. На данный момент ведутся 
работы по внутренней отделке здания площадью 11 тыс. кв. метров и 
благоустройству прилегающей территории. 

Стоит отметить, что в рамках реализации «Пяти социальных 
инициатив Президента» в этом году в мегаполисе была продолжена 
программа «Алматы жастары». Чтобы дать возможность молодым 
семьям приобрести собственное жилье без первоначального взноса со 
ставкой 5%, из местного бюджета выделено 2 млрд тенге. 

В целом за последний год темпы строительства жилья в Алматы 
выросли в 4 раза, а каждый третий очередник получил квартиру. 
Построено 1,9 млн квадратных метров жилья, или 16,5 тыс. новых 



27 
 

квартир. В ближайшее время будет построено еще почти 1,5 млн 
квадратных метров жилья, или более 17 тыс. квартир. 

 
 

nur.kz 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: https://www.nur.kz/1748490-u-mena-ne-bylo-detstva-zitel-
symkenta-rasskazal-kak-stal-cajldfri.html 

 
"У меня не было детства": житель Шымкента рассказал, как 

стал чайлдфри 
 

36-летний Аскар К. из Шымкента - чайлдфри, то есть человек, 
который не хочет иметь детей. Такое решение он принял после 
тяжелого детства, а своим девушкам предлагал аборт, если те 
случайно беременели. 

«Я - старший ребенок у своих родителей, семья у нас многодетная 
– 8 детей. У меня не было детства, я отдал его на своих братьев и 
сестер. Я гулял с ними, отводил в садик, нянчил их, когда родители 
уходили по делам.  

Я не хотел этого делать, в детстве я не понимал этого, но в 
подростковом возрасте говорил им об этом в открытую. Я просил их, 
чтобы они освободили меня от этих обязанностей, говорил им: 
«Смотрите за ними сами, это ваши дети, а не мои». Но они говорили, 
что я неблагодарный сын, что я должен радоваться, что меня вообще 
кормят-поят и содержат», - вспоминает Аскар свое детство. 

По словам Аскара, в детстве он страдал не только от нехватки 
времени, но и нехватки средств на существование. 

«Не могу без слез вспоминать, как мы нуждались. Мои братья 
носили одежду за мной, еды было строго на один раз, в школе все знали 
о нашем положении. Мне было стыдно, когда классный руководитель 
мне выдавала талоны на пропитание, как малоимущим, и раздавала 
одежду секонд-хенд от спонсоров школы. Я готов был провалиться 
сквозь землю. Мой отец работал на заводе, начальником участка, и, 
если бы не куча детей, мы бы жили в достатке», - говорит Аскар. 

В 17 лет молодой человек ушел из дома и стал жить своей 
жизнью. С родными он общается неохотно, но изредка навещает их, а 
вот родные, напротив, стремятся общаться с Аскаром. 

«Я самостоятельно поступил в институт, сам его окончил, сейчас 
работаю инженером, у меня своя квартира и машина. Мои братья и 
сестры постоянно приходят ко мне, просят деньги, но я им не даю, 
отказываю. Они не понимают меня, все равно обращаются. Родителям 
я помогаю, каждый месяц перечисляю им 30 тысяч тенге, как 
алименты», - говорит мужчина. 
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Уже в 12 лет Аскар понял, что не хочет иметь детей, не хочет 
возиться с ними и тратить на них средства, однако удача не всегда 
улыбалась парню. 

«Сколько себя помню, всегда предохранялся с девушками. 

Естественно, я не говорил им напрямую, что не хочу детей, что не буду 
жениться. Но все девушки говорили, что хотят от меня родить. После 
такого разговора я обычно расставался с ними. В 22 года у меня было 
некое подобие брака – я снимал квартиру с одной девушкой из 
Караганды, и она забеременела от меня. 

Прибежала радостная, тест мне показала. Я не знал, что делать, 
в итоге уговорил ее сделать аборт, дал немного денег, чтобы она 
съехала с квартиры. После этого случая, я начал еще более тщательно 
следить за своей половой жизнью и прекратил заводить долгосрочные 
отношения. 

Я начал «пикапить» девушек на несколько встреч и потом 
расставаться с ними. Так было действительно легче. Но, несмотря на 
все мои усилия, одна девушка все-таки забеременела, но она сама 
хотела сделать аборт, вопрос был лишь в деньгах», - признается наш 
собеседник. 

После второго аборта, Аскар прекратил всяческое общение с 
девушками, пока не встретил настоящую любовь. 

«Я встретил Маншук, мы начали встречаться, жить вместе. 
Соответственно, возник вопрос о половых отношениях. Я предложил ей 
принимать оральные контрацептивы, несколько лет все было 
нормально, но потом она забеременела. Я снова был в недоумении – 
противозачаточные таблетки сбоев не дают. 

Я устроил Маншук допрос с пристрастием и выяснил, что она 
втихаря отказалась от оральных контрацептивов и специально 
забеременела. Все уговоры сделать аборт заканчивались слезами и 
криками, она не хотела избавляться от ребенка. Но потом случилось 
"чудо" – у Маншук оказалась внематочная беременность и ей пришлось 
делать чистку, иначе бы она попросту умерла. Конечно, я оплатил ее 
лечение и до сих пор оплачиваю ей восстанавливающие курсы. Вместе 
мы не живем, она отказалась от меня». 

Сейчас Аскар пытается наладить отношения с Маншук и 
собирается сделать ей предложение выйти замуж. Однако о детях он 
по-прежнему не думает.   
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Казахстанкам предлагают гранты в женском университете 
Сеула 

Женский университет Ихва (Ewha Womans University), частный 
женский университет, расположенный в центре южнокорейской 
столицы, предоставляет гранты для обучения по программам 
бакалавриата и магистратуры, сообщается на сайте Международной 
стипендии Президента «Болашак» АО «Центр международных 
программ». 

Университет был основан в 1886 году. В настоящее время 
является самым крупным женским университетом в мире и одним из 
самых престижных вузов Южной Кореи. В 2017 году университет занял 
10 место в общем национальном рейтинге университетов по версии 
Jung-AngIlbo. По версии Times Higher Education университет входит в 
топ-70 вузов Азии. Университет ежегодно предоставляет стипендию 
для иностранных студентов EGPP (Ewha Global Partnership Program). 
Стипендия покрывает: полную стоимость обучения, проживание в 
общежитии. Подача заявлений на стипендию проводится во время 
основного приема документов в университет. Заявку необходимо 
отправлять вместе с основным пакетом документов. Кандидаты 
должны быть из развивающейся страны, иметь высокий лидерский 
потенциал и должны быть зачислены на основную учебную программу 
в университете. Подача заявок проходит в два этапа: онлайн-
регистрация: с 3 по 28 сентября 2018 года; прием документов (по почте 
или нарочно): с 3 по 28 сентября 2018 года. Требования к кандидатам: 
девушки, чьи оба родителя не являются гражданами Республики Корея; 
кандидаты должны иметь оконченное среднее образование (для 
бакалавриата) и высшее образование (для магистратуры) на состояние 
марта 2019 года О требуемых документах и подробную информацию о 
стипендии можно узнать на сайте Международной стипендии 
Президента «Болашак» АО «Центр международных программ». 
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Ақмола облысында білім лагерінің жұмысы жалғасуда 

Ақмола облысында республикалық жазғы білім лагерінің  жұмысы 
жалғасуда. Білімді, талапты жастар жаңғырудың трендтері, креативті 
ойлау, прагматизм тақырыптарын талқылап, өзара пікір алмасуда. Ол 
үшін арнайы семинарлар мен қызықты кештер ұйымдастырылып 
жатыр. Лагерь жұмысы 26-шы тамызға дейін жалғасады. 

Республикалық білім лагеріне келген жастардың бірі - Алексей 
Лодочников. Ол «Қазақстанның 100 жаңа есімі» жобасының жеңімпазы. 
Балалар үйінде өскен Алексей қазақ тілін бала күнінен еркін меңгерген. 
Домбырада ойнап, түрлі жарыстардың жеңімпазы атанды. Мамандығы 
– «Дәстүрлі әнші». Лагерь аясында өткен жиында Алексей рухани 
жаңғыру тұрғысындағы ойларымен бөлісіп, Қазақстанның болашағына 
қатысты пікірлерін ортаға салды.     

Алексей Лодочников, «Қазақстанның 100 жаңа есімі» жобасының 
жеңімпазы:   

- Менің ойымша, әр адам өз халқының мәдениетін, әдебиетін, 
тілін, тарихын терең біліп, түсіну керек. Оны білген соң, әлемге танытуға 
мүмкіндік алады. Мен де Қазақстанда өмір сүріп жатқан соң, қазақ тілін 
меңгердім, домбырада ойнаймын. Мен өз елімнің патриотымын. 

Нұргүл НҰРБАЙҚЫЗЫ 
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Мәулен Әшімбаев: Жастары армансыз елдің болашағы бұлыңғыр 

Бүгін Ақмола облысының Зеренді ауданында ел жастарымен 
кездескен «Нұр Отан» партиясы Төрағасының Бірінші орынбасары 
осылай деді. 

«Зерен» жазғы білім беру лагерінде өткен іс-шараға еліміздің әр 
түкпірінен келген белсенді жастар қатысты. Кездесуде Мәулен 
Әшімбаев партия жұмысындағы өзгерістер мен ондағы жастардың рөлі 
туралы айтып берді. Атап айтқанда, ол партияның «Цифрлы 
Қазақстан», «Рухани жаңғыру» бағдарламаларының жүзеге 

http://kaztrk.kz/news/qogam/aqmola-oblysynda-bilim-lagerinin-zhumysy-zhalgasuda-117632
http://ult.kz/post/maulen-ashimbaev-zhastary-armansyz-eldin-bolashagy-bulyngyr


31 
 

асырылуына үлес қосуға, халықтың цифрлық сауаттылығын арттыруға 
және кәсіпкерлікті қолдауға бағытталған бірқатар нақты жобаларды 
қолға алғанына ерекше тоқталды. 

Сонымен қатар Мәулен Әшімбаев қазір ақпарат заманы екенін 

айтып, осындай кезеңде Елбасы анықтап берген міндеттерді жүзеге 
асырып, мақсатқа қол жеткізу жолында жастардың бойынан қандай 
қасиеттер көргісі келетініне назар аударды. 

– Біріншіден, әр адам өзін өзі үнемі жетілдіріп, дамытып, ізденуі 
тиіс. Кәсіби, зияткерлік және білім деңгейін арттыруға ерекше көңіл 
бөлулері керек. Кітап оқуды игі дәстүрге айналдыруы қажет. Бұл ретте 
оқитын кітаптарды дұрыс таңдау керектігін де ескергеніміз жөн. 
Екіншіден, сананың ашықтығын қалыптастыруымыз керек. Елбасы да 
«Рухани жаңғыру» бағдарламасында осы мәселені көтергені белгілі. 
Яғни жастар біржақты болмай, кез келген мәселеге қатысты басқа да 
балама пікірлерді ескеріп, дүниетаным аясын ұдайы кеңейтіп отыруы 
тиіс. Үшіншіден, жастар алдарына нақты мақсаттар қойып, дұрыс 
армандай білулері тиіс. Өйткені жастарының арманы асқақ, мақсаты 
айқын болмаса, ондай елдің болашағы бұлыңғыр. Сондықтан, жастар 
алдарына стратегиялық мақсаттар қойып, соған жету жолында бар күш-
жігерін жұмсауы керек, – деді «Нұр Отан» партиясы Төрағасының 
Бірінші орынбасары. 

Сонымен қатар Мәулен Әшімбаев өзінің қалыптасуына септігін 
тигізген бірқатар кітаптарды атап өтті. 

– Бүгінде қарқынды жүзеге асырылып жатқан «Рухани жаңғыру» 
бағдарламасының мәнін қысқаша түсіндірер болсақ, ол дегеніміз – 
ұлттық кодты сақтай отырып, әлемнің ең үздік тәжірибелерін меңгеру 
деген сөз. Сондықтан кітап оқу мәдениетінде Мұхтар Әуезовтың «Абай 
жолы» романын оқуымыз керек. Абайдың философиясын сіңіру арқылы 
біз өзіміздің ұлттық болмысымызды танимыз. Ал көркем әдебиетте 
әлемге әйгілі жазушы Эрнест Хемингуэйдің «Шал мен теңіз» атты 
шығармасын оқуға кеңес беремін. Сондай-ақ кітап оқуда кәсіби 
еңбектерді де назардан тыс қалдырмауымыз керек. Бұл ретте белгілі 
америкалық саясаттанушы Фарид Закарияның «The Future of Freedom» 
деп аталатын еңбегін оқуға кеңес беремін. Бұдан басқа да көптеген 
қызықты кітаптар бар. Сондықтан кітап оқуды әрқайсысыңыз игі 
дәстүрге айналдыруларыңыз керек, – деді Мәулен Әшімбаев. 

Іс-шара соңында жастар өздерін толғандырған сауалдарын 
жолдап, түрлі ұсыныстарын білдірді. 
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Агротехническим колледжам дадут финансовую свободу 

В результате предпринимательской деятельности колледжей 
снизится нагрузка на бюджет. 

В этом году двум агротехническим колледжам Карагандинской 
области выделят 250 миллионов тенге на покупку современной 
сельхозтехники. Учебные заведения смогут не только обучать 
студентов практической работе, но и выращивать культуры, открывать 
теплицы и реализовывать собственную продукцию. 

Повышение качества технического и профессионального 
образования на селе, а также подготовку рабочих кадров обсудили на 
августовской конференции работников образования Карагандинской 
области. По словам руководителя управления образования, в этом году 
в Бухаржырауском и Жанааркинском районах приступили к реализации 
нового проекта — создание комплекса «Школа – интернат – колледж». 

Это позволит объединить кадровые, материально-технические, 
учебно- методические ресурсы школы и колледжа. Ну и сэкономить 
бюджетные средства на содержании зданий и заработной платы 
управленческого аппарата. 

Кроме того, в целях повышения престижности обучения на 
сельскохозяйственные специальности двум агротехническим 
колледжам в Актогайском и Улытауском районах планируется 
выделение более 250 млн тенге для приобретения современной 
сельхозтехники для выращивания зерновых, кормовых и овощных 
культур, — рассказал Есенгазы Имангалиев. 

Реализация выращенной продукции, сдача в аренду техники 
позволит колледжам за счет дополнительных собственных средств 
устанавливать круглогодичные теплицы с альтернативными 
источниками питания, внедрять новые «зеленые технологии», 
развивать животноводство и растениеводство. 

В результате предпринимательской деятельности колледжей 
снизится нагрузка на бюджет. Создание студенческих бизнес-
инкубаторов положительно скажется на трудоустройстве выпускников. 
Активизируется взаимосвязь с социальными партнерами, и как 
следствие работа по внедрению практического образования дуального 
обучения. 
  

http://www.nv.kz/2018/08/22/215470/
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Единую систему профориентации и профподготовки создадут в 

Карагандинской области 

Или как миллионер без диплома стал внештатным советником 
акима. 

В школах Карагандинской области в этом году запустят проект по 
внедрению единой системы профориентации и профподготовки. Его 
цель – помочь учащимся, и прежде всего 9-классникам, своевременно 
определиться с выбором будущей профессии. 

О запуске нового проекта стало известно на августовской 
конференции работников образования Карагандинской области. По 
словам руководителя управления образования Есенгазы Имангалиева, 
качественной подготовке любого специалиста должна предшествовать 
профориентационная работа в школе. 

В этой связи мы приступили к разработке проекта по созданию 
единой системы профориентации и профподготовки, он сочетает в 
себе как традиционные, так и инновационные формы. Анализ 
трудоустройства за последние три года показывает, что ежегодно около 
25% одиннадцатиклассников после окончания школы поступают в 
колледжи. Поэтому цель проекта помочь учащимся, и прежде всего 9-
классникам, своевременно определиться с выбором будущей 
профессии. И поступить в колледж не после окончания средней школы, 
потеряв впустую два года и нерационально потратив бюджетные 
средства, а на базе 9 классов, — рассказал главный педагог области. 

По его словам, по сравнению с 2016 годом, уровень молодежной 
безработицы выпускников колледжей сократился с 6 до 4,8%, тогда как 
по выпускникам вузов остался на прежнем уровне 3,8%. 

Колледжи сегодня это не ПТУ и техникумы, как было раньше. 
Сейчас это возможность получить сразу до 4 профессий это 
практический опыт и готовый востребованный специалист, я понимаю 
учителей и директоров школ, они хотят сохранить педагогическую 
нагрузку, поэтому стараются оставить побольше учеников в 10 классе. 
Зачем держать до 11 класса всех? Уже доказано опытом, что после 
колледжа трудоустройство выше, чем после вуза или 11 класса. Яркий 
тому пример — Арман Тосканбаев. Молодой парень без высшего 
образования достиг небывалых высот в бизнесе, вошел в список «100 
новых лиц Казахстана» - отметил аким Карагандинской области. 

Арман Тосканбаев сейчас проводит для старшеклассников уроки 
предпринимательства. Молодой человек известен тем, что создал 

http://www.nv.kz/2018/08/22/215496/
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дизайнерские часы «Отан» с госсимволикой Казахстана, которые 
пользуются особым спросом среди казахстанцев. 
 

 

Егемен Казахстан 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка:https://egemen.kz/article/173194-almatyda-studentterge-
arnalghan-zhataqkhanalar-ayaqtalugha-zhaqyn 
 

Алматыдағы студенттерге арналған жатақханалар аяқталуға 
жақын 

Алматы қаласындағы қарқынмен жүріп жатқан құрылыстардың бір 
бөлігін студенттердің тұрғын-жайлары қамтиды. Бүгінде жоғары оқу 
орындарының басым көпшілігі шоғырланған оңтүстік астанада 22 
мыңдай студентжатақханаға мұқтаж. 

Қала басшысы Бауыржан Бәйбек жұмыс сапары аясында 
аяқталуға жақын жатақханалар құрылысымен танысты. Студенттерді 
жатақханамен толыққанды қамтамасыз ету үшін соңғы үш жылда 37 
жатақхана салу жоспарланып отыр. Қала әкімдігінің Баспасөз 
қызметінің мәліметі бойынша, биылғы жылы қолданысқа төрт 
жатақхана беріледі. Ал 12 жоғарғы оқу орнында 4,8 мың орындық 
жатақхана құрылысы үшін арнай учаскелер анықталған. Сондай-ақ, 
қалада 19 жатақхана салу үшін жер телімдері беріліп отыр. 

Бауыржан Байбек жұмыс сапары барысында Бостандық 
ауданында салынған 400 орындық алты қабатты жаңа жатақхананы 
аралады. Бүгінгі күні мұнда тұрғын және тұрмыстық бөлмелерді 
жиһазбен жабдықтау жұмыстары жүргізілуде. Қазақстан инженерлік-
технологиялық университеті қала сыртындағы студенттерге арналған 
тұрғын үйге қажеттінің барлығын толығымен қамтамасыз ететін болады. 

Асфендияров атындағы ҚазҰМУ жанындағы 600 орындық тоғыз 
қабатты жатақхана құрылысы да аяқталуға жақын. Қазіргі уақытта 
алаңы 11 мың шаршы болатын ғимараттың ішкі әрлеу және көріктендіру 
жұмыстары жүргізілуде. 

Алматыда сонымен қатар «Алматы жастары» бағдарламасы 
жалғасын табуда. Жас отбасыларға жеке тұрғын үй сатып алуға 
мүмкіндік беру мақсатында бастапқы төлемсіз 5% мөлшерімен 2 млрд. 
теңге қарастырылған. 

Соңғы жылдары Алматыда тұрғын үй құрылысының қарқыны 4 
есеге өсіп, кезекте тұрған әрбір үшінші тұрғын пәтерге ие болған. Ал 
жуық арада 17 мыңнан аса пәтерлер салынатын болады. 

Эльвира Серікқызы 
  

https://egemen.kz/article/173194-almatyda-studentterge-arnalghan-zhataqkhanalar-ayaqtalugha-zhaqyn
https://egemen.kz/article/173194-almatyda-studentterge-arnalghan-zhataqkhanalar-ayaqtalugha-zhaqyn
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24.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: http://24.kz/kz/zha-aly-tar/o-am/item/260329-serpin-2050-a-t-be-
oblysynda-124-zhas-maman-zh-mys-a-abyldanady 
 

«Серпін-2050»: Ақтөбе облысында 124 жас маман жұмысқа 
қабылданады 

«Серпін-2050» бағдарламасымен Ақтөбеге барып білім алған 124 
жас маман жұмыспен қамтылады. 

Құдайберген Жұбанов атындағы өңірлік мемлекеттік 
университетін тәмамдаған түлектердің төртеуі аудан мектептеріне 
орналасты. 43 мұғалім облыс орталығындағы мектептерде еңбек етеді. 
11 маман ерекше білім беруді қажет ететін балаларға арналған 
балабақшадан жұмыс тапты. Мемлекеттік бағдарламаның талабы 
бойынша, өзге өңірлерден оқуға келген студенттер диплом алғаннан 
кейін 3 жыл облыс аумағында жұмыс жасауға міндетті. Ақтөбеге 
негізінен көршілес Батыс Қазақстан, Атырау, Қызылорда облыстарынан 
түлектер көп келеді. 

Гүлнәз Сүлейменова, облыстық білім беру басқармасы 
басшысының орынбасары: 

- Сонымен қатар бұл жерде ауданға «Серпін» бағдарламасымен 
ауданға барған мамандарды аудан әкімшілігі баспанамен қамтамасыз 
ету жұмыстары жүзеге асуда. Қалған 124 маманның қалғандары 
магистратураға оқуға түсуге байланысты жұмыстар жүргізіліп жатыр. 
Егер магистратураға түспесе, ары қарай біздің өңірімізде 3 жыл жұмыс 
істеуі қажет. 

 
 

24.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:http://24.kz/ru/news/social/item/260344-obshchestvenniki-
karagandy-vnov-inspektiruyut-obshchezhitiya-vuzov 
 

Общественники Караганды вновь инспектируют общежития вузов 

Специальная мониторинговая группа, созданная при 
Департаменте Агентства по делам госслужбы и противодействия 
коррупции, проверяет, как устраняются нарушения, выявленные ранее. 

Представители мониторинговой группы сразу направились в так 
называемые vip-номера. Несколькими месяцами ранее в комнате, 
предусмотренной для иностранных гостей и преподавателей, проживал 
сотрудник ректората вуза. Общественники потребовали нарушение 
устранить. Сегодня народным контролерам продемонстрировали 

http://24.kz/kz/zha-aly-tar/o-am/item/260329-serpin-2050-a-t-be-oblysynda-124-zhas-maman-zh-mys-a-abyldanady
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пустые номера и уверили, что все vip-комнаты, а это 20 мест, отданы 
студентам. 

Марина Золотарева, корреспондент: 
- Это уже не первая проверка студенческих общежитий города. 

Ранее контролеры обнаружили, что в комнатах для учащейся 
молодежи проживали преподаватели с семьями. Дескать, им дорого 
снимать квартиру. А контролер одного из общежитий вузов и вовсе 
ухитрился сдать комнату проверяющему за 5 тысяч тенге за сутки. 

По словам общественников, они выявили в студенческих 
общежитиях более 100 комнат, где проживали преподаватели. Между 
тем в области около 2 тысяч студентов вузов нуждаются в жилье. 

Ермек Абильдин, руководитель специальной мониторинговой 
группы: 

- Получается, студенты в связи с тем, что там проживают 
преподаватели, не имеют возможности проживать в предоставленных 
специально для них общежитиях и вынуждены арендовать жилье. Но 
это неправильно. Получается, что студент уже не думает об 
образовании. Он, в первую очередь, уже думает о проживании, как себя 
обеспечить. 

По данным мониторинговой группы, все нарушения вузы 
устранили. Комендант и охранник общежития, где комнаты сдавались 
посуточно, уволены. Общественники инициативу президента об 
улучшении условий проживания студенческой молодежи намерены 
держать на постоянном контроле. 

Авторы: Марина Золотарева, Сайлау Игликов, Асет Асаинов 

 

 

Казинформ  
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: https://www.inform.kz/kz/almaty-oblysynda-1600-den-asa-zhas-
mausymdyk-zhumysta-enbek-etti_a3365239 
 

Алматы облысында 1600-ден аса жас маусымдық жұмыста еңбек 

етті 

Биыл «Жасыл ел» жастаржасағының Алматы облысы бойынша 
филиалында 1695 жасмаусымдық жұмыста еңбек етіп, табыс тапты. 
Олар екі ай көлемінде шөп шауып, қоқыс тазалап, ағаш суғарып, 
арықтарды қоқыстан тазалады. 

«Жасыл ел» жастар еңбек жасақтарының Алматы облыстық 
филиалы XIV маусымдық еңбек жұмысын маусым айынан бастады. Бір 
ай көлемінде Алматы облысы бойынша 669 адам жұмыспен қамтылған. 

https://www.inform.kz/kz/almaty-oblysynda-1600-den-asa-zhas-mausymdyk-zhumysta-enbek-etti_a3365239
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«Олардың ішінде 13 мүмкіндігі шектеулі жан, 23 жетім және 
жартылай жетім, 56 жағдайы төмен отбасылардан және көп балалы 
отбасынан шыққан 69 жас жұмыспен қамтылды. Бір айдың ішінде 
жасақшылар 367 га шөп шауып, 124,4 т қоқыс жинап, 100,2 км суару 

ағындары тазартқан және 5206 ағаш суғарған болатын. Ағымадағы 
жылдың шілде айында 1031 жасақшы жұмыс істеді. Екі ай көлемінде 
жасыл елдің Алматы облыстық филиалында, аудандарда және 
ауылдық округтерінде 1695 жұмыссыз жастар еңбек етті», - делінген 
аталған ведомстваның таратқан ресми мәліметінде. 

Естеріңізге сала кетейік, «Жасыл ел» бағдарламасы 
Н.Ә.Назарбаевтың «Қазақстан экономикалық, әлеуметтік және саяси 
жедел жаңару жолында» Жолдауы негізінде 2005 жылдан бастап 
жүзеге асырылып келеді. 
 

 

Егемен Казахстан 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:https://egemen.kz/article/173216-zhastar-partiyalyq-

zhobalardynh-belsendi-qatysushysy 
 

Жастар – партиялық жобалардың белсенді қатысушысы 

Еліміздің әр түкпірінен келген белсенді жастар, «100 жаңа есім» 
жобасының жеңімпаздары және жас кәсіпкерлер Ақмола облысының 
Зеренді ауданындағы «Зерен» республикалық жастар жазғы білім беру 
лагерінде бас қосты. 

«Нұр Отан» партиясы Төрағасының бірінші орынбасары Мәулен 
Әшімбаев жастар форумының үшінші маусым қатысушыларымен 
арнайы кездесіп, олардың алдағы өмірлеріне сәттілік тіледі, сондай-ақ 
қазіргі әлемдік геосаяси ахуалға назар аударып, осы жолдағы 
жастардың рөліне тоқталды. 

– Елбасының саяси және рухани жаңғыру реформаларын жүзеге 
асыруды белсенді жалғастыруымыз қажет. Себебі Мемлекет басшысы 
жариялаған жүйелі жаңғыру бағдарламаларының негізгі мақсаты – 
ұлттық құндылықтарымызды дәріптеп, әлемдік тәжірибелерден үйрене 
отырып елдігімізді нығайту. Сондықтан бұл жұмыстарға мемлекеттік 
органдардан бөлек, қоғамдық бірлестіктер, саяси партиялар, үкіметтік 
емес ұйымдар және жастар белсене қатысуы керек, – деді Мәулен 
Әшімбаев. 

Партия Төрағасының бірінші орынбасары бұл бағытта «Нұр 
Отанның» қолға алған жұмыстарына көңіл бөліп, жастарға жаңа пар-
тиялық жобалар жайында жан-жақты сөз етті. Оның айтуынша, 20-дан 
астам жаңа партиялық жоба қолға алынып, тиісті жұмыстар басталған. 
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Өз сөзінде спикер партияның «Цифрлы Қазақстан», «Рухани 
жаңғыру» бағдарламаларын жүзеге асыруға үлес қосуға, халықтың 
цифрлы сауаттылығын арттыруға және кәсіпкерлікті қолдауға 
бағытталған бірқатар нақты жобаларды қолға алғанына ерекше 

тоқталды. Атап айтқанда, партия алдағы үш жылда тегін 1000 ІТ-сынып 
ашуды жоспарлап отыр. Онда жылына 150 мың бала бағдарламалау, 
робот техникалары және 3D модельдеу негіздерін меңгеретін болады. 
Ал болашағын ақпараттық технология саласымен байланыстырғысы 
келетін азаматтар үшін «Нұр Отан» 20 ІТ-орталық ашып, білікті ІТ-
мамандар даярлау ісін бастап кетті. Аталған жобаның түлектеріне тек 
Қазақстаннан ғана емес, әлемдік ІТ-нарығындағы тапсырыстарды 
орындау арқылы шетелдік компаниялардан да жұмыс табуға мүмкіндік 
бар. Қазірдің өзінде еліміз бойынша 100-ден астам ІТ-сынып пен 15 ІТ-
орталық ашылды. Мәулен Әшімбаев бұл жұмыстар «Нұр Отан» 
партиясының «Цифрлы Қазақстан» бағдарламасының жүзеге 
асырылуына қосқан нақты үлесі екенін атап өтті. 

Ауыл балаларына ағылшын тілін үйрету үшін партия «English for 
Jastar» жобасын жүзеге асыруда. Соның аясында алдағы уақытта 
шетелдік азаматтарды, «Болашақ» бағдарламасының түлектерін және 
ағылшын тілін еркін меңгерген жасотандықтарды, барлығы 500-ге жуық 
жас азаматты еліміздің әр өңіріндегі ауыл-аймаққа, соның ішінде 
шалғайдағы елді мекендерге жіберу жоспарланып отыр. 

Бұдан басқа Қазақстанның әр түкпірінде жастар инфрақұрылымын 
дамытуға бағытталған жаңа партиялық жобалар да бар. Солардың 
қатарында отандық кітапханалардың жұмысын жаңғыртып, заманауи 
білім орталықтары ретінде қайта құру бастамасын ерекше атап өткен 
жөн. Осы мәселеге назар аударған Мәулен Әшімбаев еліміздегі 
кітапханалардың басым бөлігінде материалдық-техникалық база мен 
қызмет көрсету сапасы ескіргеніне көңіл бөлді. Сонымен қатар «Нұр 
Отан» партиясы «Мектеп асханаларын жаңғырту» жобасы арқылы білім 
беру мекемелерінде дұрыс тамақтану жүйесін енгізуді қолға алып отыр. 

«Денсаулық сабағы» және «Спорт инфрақұрылымын жаңғырту» 
жобалары арқылы партия мектеп оқушыларының саламатты өмір 
салтын ұстануларына да жағдай жасауды қолға алуда. Соның 
нәтижесінде «Нұр Отан» бизнес қауымдастықпен бірлесіп мектептерде 
қазіргі заманға сай спорт алаңдарын ашып, бастауыш сынып 
оқушылары үшін «денсаулық сағатын» енгізбек. 

Сонымен қатар Мәулен Әшімбаев қазір ақпарат заманы екенін 
айтып, осындай кезеңде Елбасы анықтап берген міндеттерді жүзеге 
асырып, мақсатқа қол жеткізу жолында жастардың бойында қандай 
қасиеттер болуы керектігіне тоқталды. 

Кездесу соңында жастар өздерін толғандырған сауалдарын 
жолдап, алдағы уақытта түрлі жобаларды партиямен бірлесіп жүзеге 
асыру үшін тың идеяларымен бөлісті. 
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Байқал БАЙӘДІЛ 
 

 

Казинформ 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка:http://www.inform.kz/kz/atyrauda-100-den-astam-it-mamandar-
dayarlandy_a3364843 
 

Атырауда 100-ден астам ІТ мамандар даярланды 

Атырауда «Нұр Отан» партиясының жаңа жобасы аясында  100-
ден астам  ІТ мамандар  даярланды, деп хабарлайды ҚазАқпарат 
тілшісі. 

Атырауда «Нұр Отан» партиясы облыстық филиалының 
бастамасымен Халел Досмұхамедов атындағы мемлекеттік 
университетінің базасында жаңа партиялық жобалар аясында ІТ 
орталық ашылды. 

Ашылған сәттен бастап орталық 86 IT-маманын даярлап 
шығарды. Оқыту үш кезеңмен жүргізіліп, «Сандық сауаттылық» (MS 
Word, MS Excel, MS PowerPoint, Интернет-ресурстармен жұмыс істеу), 
«Деректер базасын дамыту» (MS Access), «Графика және дизайн» (Auto 
Cad, Adobe Photoshop) «Интернеттегі сайттарды бағдарламалау» 
(HTML, PHP, CSS, CMS), «Дизайн және компьютерлік графика» (Corel 

Draw, Adobe Photoshop, AutoCAD, Macromedia Flash, 3d Max), «Қазіргі 
заманғы программалау технологиялары» (C / C ++, Python , Java) 
бағыттары қамтылды. 

IT орталық жетекшісі Жанна Ғаббасованың айтуынша, 30 
мамырда алғашқы кезекте оқыған  Құрманғазы, Жылыой, Индер, 
Қызылқоға, Мақат және Махамбет аудандарының мұғалімдеріне 
арнайы сертификаттар табыс етілді. Алдағы оқу жылында олар алған 
білімдерін пайдаға асырып, жаңа «Ақпараттық-коммуникациялық 
технологиялар» пәні бойынша оқушыларды сапалы дайындығына үлес 
қосады. 

Мұғалімдерді «Дизайн және графика» (Corel Draw, Adobe 
Photoshop, AutoCAD), «Анимация және 3D модельдеу» (Macromedia 
Flash, 3d Max), «Веб-сайтты бағдарламалау» (HTML, PHP, CSS, CMS) 
бағдарламалау (Pascal, C / C ++), сондай-ақ заманауи программалау 
технологиясының негіздері (Python, Java) бағыттары бойынша 
жүргізілді. 

«Оқу үрдісіне бағдарламалық дағдыларды жеделте меңгеруді 
енгізу, білім беру сапасын жақсартуға, және ақпараттық технологиялар 
саласы мамандығын  насихаттауға ықпалын тигізеді деп сенеміз», - деді 
Жанна Ғаббасова. 

http://www.inform.kz/kz/atyrauda-100-den-astam-it-mamandar-dayarlandy_a3364843
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Айта кету керек, екінші және үшінші кезекте ІТ орталық 51 
маманды даярлап шығарды. Олардың арасында Атырау қаласындағы 
мұғалімдерді қайта даярлау орталығының мамандары және қала 
мектептері мен лицейлердің информатика, физика, химия, тарих және 

география пәндерінің мұғалімдері, 8-10 сынып оқушылары, 
студенттермен кәсіпорын қызметкерлері, және көршілес Батыс 
Қазақстан облысының тұрғындары бар. 
 

 

Казинформ 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:https://www.inform.kz/ru/trevozhnye-zamknutye-i-konfliktnye-o-
podrostkovoy-prestupnosti-rasskazali-v-almaty_a3365607 

 

Тревожные, замкнутые и конфликтные - о подростковой 
преступности рассказали в Алматы 

Статистику по подростковой преступности озвучила руководитель 
Управления образования Алматы Гульнар Ходжабергенова на 
августовском совещании педагогических работников. 

По ее словам, трое из пяти подростков, совершивших 
правонарушения в Алматы, не состоят на профилактическом учете. 

"Создание координационного методического совета из наиболее 
опытных заместителей директоров школьных психологов стало ещё 
одним резервом для усиления работы по профилактике 
правонарушений среди детей и подростков. Практика показывает, что 
в трёх случаях из пяти правонарушения совершают подростки, не 
состоящие на профилактическом учете. Это дети, отклонения в 
поведении которых находятся в скрытом состоянии: тревожные 
замкнутые и конфликтные", - отметила руководитель управления 
образования Алматы. 

По данным управления, в городе зафиксированы факты 
неоднократных правонарушений одними и теми же учащимися ряда 
школ мегаполиса. Это, по словам Г.Ходжабергеновой, свидетельствует 
о недостаточном контроле в ряде школ за профилактикой 
правонарушений среди несовершеннолетних. 
  

https://www.inform.kz/ru/trevozhnye-zamknutye-i-konfliktnye-o-podrostkovoy-prestupnosti-rasskazali-v-almaty_a3365607
https://www.inform.kz/ru/trevozhnye-zamknutye-i-konfliktnye-o-podrostkovoy-prestupnosti-rasskazali-v-almaty_a3365607
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Казақ үні 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: https://qazaquni.kz/2018/08/23/88959.html 

 

Қарағандыдағы ЖОО жатақханаларында «VIP-нөмірлі» бөлмелер 
анықталды 

Қарағанды облысында 2000-нан астам студент жатақханаға 
мұқтаж. Кейбіреуінде оқытушылар мен өзге де қызметкерлер 
отбасымен тұрып жатыр екен. ҚР Мемлекеттік қызмет істері және 
сыбайлас жемқорлыққа қарсы іс-қимыл агенттігінің Қарағанды облысы 
бойынша департаментінің жанынан құрылған арнайы мониторингтік топ 
мүшелері әлгі фактілерді анықтады. 

Жатақханалардағы шатақтар шаш етектен. Тіпті кейбір 
мемлекеттік университет жатақханасының асханасында спортпен 
шұғылданатын жабдықтардың орналасқаны анықталған. Енді бірінің 
кіреберісіндегі тұрғындардың тізімі 2016 жылдан бері жаңартылмаған, 
яғни тұрғындар жайлы ақпарат нақты көрсетілмеген. Сондай-ақ кезекте 
тұрған студенттерді арнайы есепке алу деректері де жоқ. 

Тексерістен үш жоғары оқу орнының жатақханасы өтті. Үшеуінде 
де заң талаптарына сәйкес келмейтін заңбұзушылықтар анықталды. 
Мысалы, ҚарМУ-дің жатақханаларында студенттерден бөлек 
оқытушылар мен өзге қызметкерлердің отбасылары тұрған. Оған қоса 
жатақхананың күзетшісі бейтаныс адамнан 5 мың теңге алып, оның 
түнеп шығуына рұқсат берген. Ал мемлекеттік техникалық 
университеттің жатақханасында шетелдік оқытушыларға арналған 
жиырмаға жуық «VIP-нөмірлі» бөлмелер анықталды. Осындай бөлменің 
бірінде ректорат аппаратының қызметкері тұрған. 

Бейбіт Жұмабеков, арнайы мониторинг тобының мүшесі: 
– Елбасының тапсырмасы болған, бүкіл Қазақстан 

студенттеріжатақханамен қамтылуы керек деген. Ол мақсатта біз 
Қарағанды қаласында қанша студент мұқтаж екенін арнайы осындай 
тексеріс барысында анықтап жүрміз. Кейбір университеттер «бізге жаңа 
жатақхана керек» деп айтуы мүмкін. Ал шын мәнінде керек емес, 
мұғалімдер тұрып жатыр, бос орындар қалып қойып жатыр. 

Тексеріс нәтижесінен кейін жатақханалардың бірнеше қызметкері 
жұмыстан босатылды. Ал оқытушылар мен өзге қызметкерлердің 
қолында болған бөлмелер студенттергеқайтарылатын болады. Арнайы 
мониторингтік топ мүшелері болса, тексерістерді жиі өткізуді жоспарлап 
отыр. 

  

https://qazaquni.kz/2018/08/23/88959.html
https://qazaquni.kz/2018/08/23/88959.html
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Central Asia Monitor 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:https://camonitor.kz/31518-diplom-bolshe-ne-yavlyaetsya-
neobhodimym-dokumentom-dlya-horoshey-karery.html 

 

Диплом больше не является необходимым документом для 
хорошей карьеры 

«Google и Apple больше не требуют степени в колледже. 
Колледжи обманывали легковерных учеников и обложили их огромным 
долгом за все более никчемные степени в течение многих лет. Это 
начало огромного удара по академическим ученым, поскольку 
учащиеся осознают плохую рентабельность инвестиций», - написал в 
Twitter Брюс Фентон, основатель компании Atlantic Financial Inc. Брюс 
Фентон является ведущим экономическим стратегом и советником, 
ориентированным на меняющуюся глобальную экономику. Он 
специализируется в развитии технологий, а также консультирует 
американских и глобальных инвестиционных клиентов и предоставляет 
консалтинговые и проектные услуги банкам, финансовым и 
благотворительным организациям. 

«Студенты обычно берут $100 тыс или более в долг за степени, 
не имеющие реальной экономической ценности. Отдел маркетинга 
колледжа не раскрывает, что эти степени - это просто дорогие хобби, а 
студенты не понимают недостатков долга. Поэтому многие студенты 
сходят с ума и обвиняют «капитализм» или что-то, когда они получают 
низкую заработную плату и имеют огромный долг. Люди с огромным 
студенческим долгом, который они не могут себе позволить, приняли 
плохое решение - и для решения обращаются к учреждениям, которые 
подтолкнули эти плохие решения», - продолжил Фентон. 

Участники дискуссии сходятся во мнении, что университеты по 
всему миру превратились в крупный сертификационный бизнес и 
меньше в образовательную систему. Университет как 
профессиональная подготовка на самом деле очень странная 
концепция. 

В последнее время многие IT-компании предпочитают 
самообученных мотивированных людей. Все чаще существует 
множество компаний, предлагающих хорошо оплачиваемые рабочие 
места для тех, кто имеет нетрадиционное образование или диплом 
средней школы. 

«Академическая квалификация будет по-прежнему приниматься 
во внимание и действительно остается важным фактором при оценке 
кандидатов в целом, но больше не будет препятствием для отсутствия 
работы», -  добавила  Мэгги Стилуэлл, управляющий партнер Ernst and 
Young. 

https://camonitor.kz/31518-diplom-bolshe-ne-yavlyaetsya-neobhodimym-dokumentom-dlya-horoshey-karery.html
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Google и EY - всего лишь две из компаний-чемпионов, которые 
понимают, что академические знания не всегда равносильны сильной 
трудовой этике и таланту. 

Сомнение в адекватности образования выражает и миллиардер 

Питер Тиль. Он создал сообщество молодыхпредпринимателей Thiel 
Fellows, чтобы подорвать авторитет вузов и доказать бесполезность 
высшего образования. 

«Тиль поставил перед собой амбициозную задачу изменить 
существующую систему образования. Он предположил, что сможет 
добиться гораздо большего, если обучит небольшую группу одаренных 
предпринимателей, и когда они станут свободны от оков общества 
конформистов, для которых диплом важнее навыков, они смогут дать 
резкий старт человеческому прогрессу. Конечно, пока они еще не 
создали летающие автомобили. Вместо этого у Тиля получилось 
создать породу предпринимателей, которая в глазах приобретает такой 
же авторитет, как и элита, которую он хотел сместить. Для небольшой 
когорты предпринимателей — это блестящее достижение», — пишет 
редактор Джесси Хэмпль в блоге Backchannel. 

Напомним, по направлению «технические науки и технологии» 
выделяется около шести тысяч грантов, Министерство образования и 
науки Казахстан в 2018-2019 учебном году на подготовку специалистов 
с высшим образованием выделило 53594 гранта, на подготовку 
магистров — 12504 гранта, на подготовку докторов PhD — 2240 грантов. 
 

 

Время.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:http://www.time.kz/news/politics/2018/08/23/vsemirnij-bank-
privetstvoval-prinimaemie-kazahstanom-meri-v-sfere-obrazovanija 

 

Всемирный банк приветствовал принимаемые Казахстаном меры 
в сфере образования 

Всемирный банк (ВБ) приветствовал принимаемые Казахстаном 
меры в сфере образования, сообщает пресс-служба подразделения ВБ 
по Европе и Центральной Азии (ЦА). 

«ВБ приветствует меры, предпринимаемые Казахстаном по 
улучшению качества образования», - сказала в четверг региональный 
директор ВБ в ЦА Лилия Бурунчук. 

Она отметила, что фокус Казахстана на повышение 
человеческого капитала отражает важный тренд современных 
экономик мира, «где именно человеческий капитал – совокупность 

http://www.time.kz/news/politics/2018/08/23/vsemirnij-bank-privetstvoval-prinimaemie-kazahstanom-meri-v-sfere-obrazovanija
http://www.time.kz/news/politics/2018/08/23/vsemirnij-bank-privetstvoval-prinimaemie-kazahstanom-meri-v-sfere-obrazovanija
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знаний, талантов, навыков и способностей людей, составляет основное 
богатство страны (68% в развитых странах, 41% в развивающихся)». 

«Инвестиции в образование и развитие человеческого капитала 
могут существенно улучшить благосостояние страны и позволить 

Казахстану достигнуть своей стратегической цели – создание сильного 
государства, развитой экономики и вхождение в тридцатку самых 
развитых стран мира. В недавнем докладе ВБ «Обучение для 
реализации образовательных перспектив», мы выделили ряд главных 
шагов на пути к улучшению качества образования – и мы рады, что 
реформы и шаги, которые были обсуждены в Астане (на августовской 
конференции – КазТАГ) отражают многие из предложенных ниже 
рекомендаций», - отметила региональный директор ВБ в ЦА. 

Говоря об инвестициях в дошкольное образование, она 
подчеркнула, что дети до 5 лет, не получающие полноценного питания, 
отстающие в росте, лишенные достаточного родительского внимания и 
стимулов к развитию, «скорее всего, будут хуже учиться в школе и 
меньше зарабатывать, когда вырастут». 

«Исследования показывают, что каждый дополнительный доллар, 
вложенный в повышение качества питания и уровня дошкольных 
программ, принесет национальной экономике от $6 до $17 в будущем. 
Именно поэтому инвестиции в первые годы жизни ребенка – это самые 
экономически эффективные капиталовложения со стороны 
государства», - пояснила спикер. 

Также, по ее словам, многочисленные исследования показывают, 
что самый важный фактор, определяющий результаты обучения, это 
качество учителей. Например, отметила представитель ВБ, в США 
посчитали, что замена учителя низкой квалификации на учителя 
квалификации среднего уровня приведет к повышению будущих 
доходов учащегося на $250 тыс. в течение его жизни. 

«В большинстве стран ЦА и в Казахстане в том числе существует 
проблема с педагогическими кадрами. Из-за низкой зарплаты и 
небольших перспектив профессионального роста преподавание не 
считается желанной карьерой. Учителей готовят без учета их 
потребностей, равно как и потребностей экономики. В результате 
страдает качество преподавания и, следовательно, уровень подготовки 
учащихся. В странах региона необходимы более широкие реформы в 
сфере подготовки и повышения квалификации педагогов», - 
подчеркнула топ-менеджер ВБ. 

Она отметила необходимость системы оценки качества 
образования. По ее словам, без участия в программах оценки 
результатов образования невозможно узнать, дают ли средства, 
потраченные на образование ожидаемой отдачи. В ВБ считают, что 
национальные системы оценок качества образования в регионе и в 
Казахстане требуют дальнейшего совершенствования. Позитивным, по 
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мнению регионального директора банка, является тот факт, что 
Казахстан участвует в международных программах оценки, таких, как 
PISA, TIMMS и Международное исследование навыков взрослых 
(PIAAC). 

«В Казахстане на образование расходуется около 13,8 % 
государственного бюджета (данные 2016 года), что в целом 
соответствует уровню затрат по странам ОЭСР. При этом, показатели 
результатов образования учащихся значительно ниже стран ОЭСР, что 
указывает на необходимость более эффективного использовании 
средств, потраченных на образование», - добавила представитель ВБ. 

Как отметила региональный директор банка в ЦА, опыт разных 
стран мира свидетельствуют о том, что стандарты образования можно 
существенно улучшить, если «образование для всех» становится 
национальным приоритетом. В качестве примера она назвала Южную 
Корею, которая из страны, разоренной войной, с крайне низким уровнем 
грамотности в 1950-х годах, к 1995 году превратилась в государство со 
всеобщим доступом к высококачественному среднему образованию. 
Сегодня, по словам спикера, корейская молодежь демонстрирует 
самые высокие показатели в международных системах оценки качества 
образования. 

«Экономики мира усиленно готовятся к грядущей глобальной 
цифровизации и роботизации, которые потребуют другие навыки и 
значительно более высокий уровень человеческого капитала. Активные 
реформы в Казахстане по улучшению качества образования 
свидетельствуют о том, что страна находится на правильном пути», - 
заключила Л. Бурунчук. 
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2018 жылдың жеті айында Алматыда 34 студенттен туберкулез 
анықталған 

Бұл туралы Өңірлік коммуникациялар қызметінде өткен 
брифингтке қалалық Туберкулезге қарсы күрес диспансерінің бас 
дәрігері Жанар Сапиева хабарлады. 

«Бұл өткен жылдың жеті айымен салыстырғанда 8,1 пайызға аз», 
– дейді маман. Жанар Сапиеваның айтуынша, осы дертке шалдыққан 
студенттердің 41 пайызы жатақханада тұрса, 25 пайызы пәтер жалдап 
тұрған. Жалпы қалалық Туберкулезге қарсы күрес диспансерінде қазіргі 

http://24.kz/kz/zha-aly-tar/o-am/item/260387-2018-zhyldy-zheti-ajynda-almatyda-34-studentten-tuberkulez-any-tal-an
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уақытта әртүрлі жастағы 961 адам есепте тұр. Науқастардың барлығы 
дәрігерлердің бақылауында және тиісті ем алуда. 

Жанар Сапиева, қалалық туберкулезге қарсы күрес диспансерінің 
бас дәрігері: 

- Алматыда білім алып жүрген студенттер көп. Сондықтан алдын 
алу шараларына ерекше көңіл бөлінеді. Жыл сайын оларды 
флюорографиялық тексеруден өткізіп тұрамыз. Туберкулезді жұқтырған 
34 студенттің басым бөлігі профилактикалық тексеру кезінде белгілі 
болды. Егер бактерия бөлетін түрі анықталса, міндетті түрде 
стационарлық ем қабылдайды. Дертінен толық айыққанша 
дәрігерлердің бақылауында болады. 
 

 

Қамшы 
Дата: 23.08.2018 
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«Алтын белгі» ашық түрде саудаланып жатыр 

Мектепті биыл ғана тәмәмдаған түлектер «Алтын белгі» 
төсбелгілерін интернет сауда желілеріне саудаға қойған. Оның бағасы 
350 мыңнан бастап, жарты миллион теңгеге дейін жетеді. Одан бөлек, 
тілшілеріміз зерттеу жүргізіп, еліміздің кез-келген жоғары оқу орнының 
дипломын сатушыларды да тапты. Олар қалай заңсыз әрекетін желіде 
оңай жүзеге асыруда?. Жалпы елімізде ақшасын төлеп қандай 
марапатпен, медальді иеленуге болады? Бұл туралы Еуразия бірінші 
арнасы хабарлайды. 

Талайға арман болған «Алтын белгі» төсбелгісін ала-алмасаңыз 
қам жемеңіз. Енді оны интернеттегі сауда желілерінен оңай сатып алуға 
болады. Өткен оқу жылында тапсырылған медальдар 500 мың теңге 
болса, бұдан төрт-бес жыл бұрын берілгендері 350 мыңдай тұрады 
екен. Оны сатуға қойғандардың бірі хабарландыруды Жаркент 
қаласынан жүктепті. Оған хабарласқанымызда, төсбелгіні мәжбүрліктен 
сатуға қойғанын айтып қалды. 

«Аттестат барлығы бар. Бауырларымның бірі қатты ауырып 
қалды. Емдеуге ақша керек. Осы себепті сатуға қойдым» - дейді 
Жаркент қаласының тұрғыны Нариман.  

Ал тағы бір хабарландыруды берген бойжеткен "Алтын белгіні" өз 
білімімен алғанын айтады. Бірақ, жоғарғы оқуға түскеннен кейін ол керек 
болмай қалған. 

http://www.qamshy.kz/article/altin-belgi-ashiq-turde-sawdalanip-zhatir.html
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«Мен оны жай сатуға қойдым. Өзіме қажеті жоқ. Студент 
болғаннан кейін жүріп-тұруыма ақша керек» - дейді Атбасар қаласының 
тұрғыны Татьяна. 

Сондай-ақ интернеттен тағы бір қызық хабарландыруды көріп 

қалдық. Онда кейбір пысықайлар кез-келген оқу орнының дипломын 
алып бере алатыны туралы жазыпты. Әрине, ақшасында төлейсіз. 
Оның қасында рас-өтірігі белгісіз сатып алғандардың да пікірлерін 
жүктеп қойған. Бірақ, олардың көрсеткен телефон нөміріне хабарласа 
алмадық. Ал ол дипломның иегері атанғандардың да аты-жөні 
көрсетілмеген. 

«Ол төрт жыл сараптап, соның лекциясына қатыспаса, соның 
отымен кіріп, күлімен шықпаса, ол мамандықты жаны сүйіп қызықпаса... 
Ол ертең қандай маман болады көкем-ау? Ол дипломды алып алған 
соң жұмыс істеу керек қой. Ол өзінің мамандығының иесі болмаса. Ол 
оған қызмет істемейді. Сондықтан пәлен ақшаға сата беру деген ол 
жақсылықтың нышаны емес ол» - дейді журналист, жазушы Жұмамұрат 
Шәмші. 

Бұған дейін жаңалықтарымызда, «Қазақстанның құрметті» 
азаматы деген медальдің да сатылатынын айтқан еді. Соңғы үш жылда 
оны 150 адам алыпты. Қатарында елге есімі белгілі шенеуніктер мен 
эстрада жұлдыздары, қарапайым азаматтар да бар. Бірақ, олардың 
ешбірі бұл марапатты сатып алғанын айтқысы келмейді. 

«Менен ешкім ештеңе сұраған жоқ» - дейді «Табиғат» экологиялық 
одағының төрағасы Мэлс Елеусізов. 

Бірақ «Қазақстанның құрметті азаматы» деген медаль 1 миллион 
750 мың теңге екенін ұйымдастырушылардың өзі мойындайды. Ал оны 
үлестіруші мемлекеттік емес, ресейлік ұйым. Халық Қаһарманы Тоқтар 
Әубәкіров бұл үлкен атақты саудаға салғандардың ісін қылмысқа 
теңеген болатын. 

«Қазақ халқының құрметті азаматы болу үшін бір екі кісі оны 
шешіп, сол атақты сатқан деген ол барып тұрған қылмыс. Оны беру үшін 
парламенттің шешімімен, президенттің жарлығы болуы керек» - дейді 
ғарышкер, халық қаһарманы Тоқтар Әубәкіров. 

Елімізде сатып алуға болатын тағы бір дүние ол - Әскери билет 
екені айтылады. Азаматтық борышын өтегісі келмегендер әуре болмай-
ақ ақысын төлеп, оны ала-алады.  Ол үшін Қорғаныс министірлігінің 40 
күндік оқыту курсына 263 мың төлесеңіз жеткілікті. Бұл күмәнді 
басылымдар емес, министірліктің өзі жариялаған ресми ақпарат. 
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Жағдайы төмен отбасынан шыққан студенттерді қолдау 
мақсатында 180 миллион теңге бөлінді - ректор 

Жағдайы төмен отбасынан шыққан студенттерді қолдау 
мақсатында 180 миллион теңге қаржы бөлінді. Бұл туралы Алматыда 
өткен брифингте Әл-Фараби атындағы Ұлттық университеттің ректоры 
Ғалымқайыр Мутанов айтты. 

Оның айтуынша, президенттің қайырымдылықпен айналысу 
үндеуіне орай, университеттің қалталы түлектері және басқа да біздің 
серіктестер қатарынан демеушілер табылуда. Жыл сайын жағдайы 
төмен отбасынан шыққан талантты студенттерді қолдау мақсатында 
университет тарапынан 180 миллион теңгеге дейін қаржы бөлінуде. 

«Ректор ретінде 20 мың қосымша грантты бөлу және студенттік 
баспана құрылысы шешімі кезіндегі үлкен қуанышты және оптимизмді 
айтқым келеді. Әл-Фараби атындағы ҚазҰУ еліміздегі жоғары оқу 
орындары арасында мемлекеттік білім гранты саны бойынша 
көшбасшы болып, аталмыш бастаманы қолдау мақсатында 
халықаралық әл-Фараби олимпиадасының жеңімпаздарына арнап 
өзінің грантын 3 есе ұлғайтты», - деді ректор. 

Сонымен қатар ол, соңғы 5 жылда әл-Фараби атындағы Қазақ 
ұлттық университетіндегі аймақтың жалпы аумағы 40%-ға өскенін айтып 
өтті. 

«Оның басым бөлігі мемлекеттік-жеке меншік серіктестік 
қағидасындағы әлеуметтік нысандарға бөлінді, оның ішінде 
магистранттар мен докторанттарға арналған 500 орындық жаңа 
жатақхана бар. Мұндай тәжірибе бізге осы жылы мемлекеттік-жеке 
меншік серіктестік негізінде жалпы аумағы 31 мың шаршыны құрайтын 
1287 орындық студенттікжатақхананы салуға кірісуімізге жол ашты», - 
деді ол. 

Биыл әл-Фараби атындағы ҚазҰУ еліміздегі бөлінген оқу 
гранттарының саны бойынша абсалютті көшбасшы атанған. 6,6 мыңнан 
астам мектептің үздік түлектері ҚазҰУ-ды таңдап мемлекеттік білім 
грантына ие болған, олардың едәуір бөлігі «Алтын белгі» иегерлері, 
халықаралық және республикалық олимпиадалардың жеңімпаздары 
екен. 

«Бұл қазақстандық жоғары білім беру тарихындағы рекордтық 
көрсеткіш. Саналы әрі үлкен мақсатқа толы талапкердің сапалы білім 
алуы үшін еліміздегі жетекші оқу орнын таңдауы біздің университетке 
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деген жоғары сенімді білдіреді. Мемлекет басшысының қоғамдық 
сананы және қоғамның өзге саласын жаңғыртуға арналған көлемді 
бағдарламалары іс-әрекетке жетекшілік танытады және еліміздің 
болашағына ықпал етудегі біздің нақты қадамдарымызды анықтайды. 

Мұндай жаһандық және көлемді тапсырмалар жаңа заман реалында 
өзін сенімді сезінетін мемлекеттерде ғана қойылады. Әлемдік 
экономиканың турбуленттілігіне және жаһандық шақыртулардың 
күшейюіне қарамастан тапсырмалардың жүзеге асуы Қазақстанды 
әлемнің дамыған 30 елінің қатарына қосуға мүмкіндік беретіндігіне 
сенімдімін», - деді Ғ.Мутанов. 
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Бүгінде 68 мың студент жатақхана орындарымен қамтамасыз 

етілген 

Бүгінде Қазақстандағы жоғары оқу орындарында 68 мыңнан астам 
жатақхана орындары бар. Бұл туралы ҚР Білім және ғылым министрлігі 
баспасөз қызметінен хабарлады. 

«Қазіргі кезде 68 113 студент жатақхана орындарымен 
қамтамасыз етілген», - деп атап өтілген министрліктің мәліметінде. 

Естеріңізге сала кетейік, Мемлекет басшысының «Жоғары білім 
алудың қолжетімділігі мен сапасын арттырып, студентжастардың 
жатақханадағы жағдайын жақсарту» үшінші бастамасын іске асыру 
аясында жатақханалар салу тетігін қарастыратын тиісті заңнама 
қабылданды. Аталған бастама тұрғысында 2022 жылдың соңына дейін 
студенттерге арнап кемінде 75 мың орындық жаңа жатақхана салу 
тапсырылған. Осыған орай бүгінгі күні жатақхана салу тетігі әзірленуде. 

Бұдан бұрын хабарланғандай, қоғам белсенділері студенттердің 
жатақханаға орналасу процесін бақылайтын болады.  

Биылғы маусым айында «Қоғамдық бақылау картасы» жобасы 
аясында ҚР Мемлекеттік қызмет істері және сыбайлас жемқорлыққа 
қарсы іс-қимыл агенттігінің Арнайы мониторингтік топтарының мүшелері 
рейдтік шараларды өткізді. Оның барысында студенттік 
жатақханаларда бөгде адамдардың заңсыз орналасуы бойынша 
бірқатар фактілер анықталды. Сонымен бірге, кейбір оқу орындарында 
бос орындардың жоқтығы салдарынан, студенттер пәтер жалдауға 
мәжбүр. Жаңа оқу жылы қарсаңында жатақханаға орналасуға ниетті 
адамдар саны артады. Осы орайда студенттік жатақханаларға бөтен 
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адамдардың орналасуына жол бермеу мақсатында, сондай-ақ 
орындарды бөлудің әділ процесін қамтамасыз ету тұрғысында Агенттік 
пен қоғам белсенділері тиісті шараларды іске асырмақ. 
 

 

kaztrk.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:http://kaztrk.kz/news/qogam/maulen-ashimbaev-zerendidegi-

zhastar-lagerine-bardy-117652 
 

Мәулен Әшімбаев Зерендідегі жастар лагеріне барды 

«Күрделі геосаяси жағдайда ұлтты сақтап, одан әрі даму үшін 
ұлттық мүддені күшейтіп, экономиканы нығайтып, жаңа 
технологияларды кеңінен қолдануымыз керек». «Нұр Отан» партиясы 
төрағасының бірінші орынбасары жастарменкездесуінде осылай деді. 
Мәулен Әшімбаев «Зерен» республикалық жастар жазғы білім беру 
лагерінің үшінші маусымының ашылуына қатысты. 

Кемел елдің келешегі кім? Әрине, жігерлі, жалынды, жанарында 
оты бар жастар. Тәуелсіздік алған күннен бері Елбасы өскелең ұрпақты 
қолдауды тоқтатқан емес. Енді ізгі құндылықтарды жастардың жүрегіне 
дән етіп себу парыз. Арға жүктеген аманат - осы. «Нұр Отан» партиясы 
төрағасының бірінші орынбасары жас көшбасыларға армандай білудің 
артықшылығын айтып, ұдайы ізденгеннің мұратқа жететінін жеткізді. 

Мәулен Әшімбаев, «Нұр Отан» партиясы төрағасының бірінші 
орынбасары: 

- Мемлекетімізді ең дамыған елдердің қатарына қосуымыз керек. 
Сондықтан, Елбасының «Рухани жаңғыру» бағдарламасы аясындағы 
стратегиялық мақсатымыз осы. Тәуелсіздігімізді, мемлекеттігімізді 
күшейту, ұлтымызды сақтау, ұлттық мүддемізге сәйкес саясатты 
жүргізу. Біз партияның жұмысын жандандыруымыз керек. 
Бюрократиялық тәсілдерден арылып, жұмыстың тиімділігін 
арттыруымыз қажет.  

20-дан астам жоба қазір өз нәтижесін беріп жатыр. Оны 
жұртшылық көзбен көріп, көңілге түйіп жүр. Шапағатын шарапатын 
жастар да сезінбек. Мәселен, «Болашақ» бағдарламасының түлектерін 
және ағылшын тілін еркін меңгерген «жасотандықтарды», барлығы 500-
ге жуық жасазаматты шалғайдағы елді мекендерге жіберудің өзі үлкен 
көмек болмақ. Бас қосқан жастардың тарапынан сұрақтар толастамады. 
Бейресми кездесудің артықшылығы да осы. 

Жас көшбасшылар тың идеяларымен бөлісті. Жалпы, 
республикалық жастар білім беру лагері үш ауысыммен өтуде. Осыған 
дейін оған еліміздің әр аймағынан келген 300-ге жуық жас азамат 
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қатысқан еді. Бұл жолғы тақырып – бизнес бастамалар. Ақнұр Сақпан 
болашақта осылай мейрамхана қожайыны болғысы келеді. Қазір ол бір-
ақ студент. «Армансыз адам-қанатсыз құспен тең», - дейді ол. 

Ақнұр Сақпан,студент: 

- Бұл лагерьден күтетінім өте көп. Тақырып бизнеске байланысты 
болған соң алдағы уақытта өз бизнесімді бастауға қажетті мәлімет 
алатыныма және де оған мүмкіндіктер болатынына сенімдімін. 

Ақнұр сияқты ілім, білімге ұмтылған саналы жастар кездесу 
барысында партиялық жобаларға белсене қатысатындықтарын 
жеткізді. Енді олар алдағы күндері белгілі азаматтардан, өмірге 
жетістікке жеткен жандардан дәріс алады, болашаққа жоспарларын 
жасайды. Олар да қоғамның кетігін жетілдіріп, кірпіш болып қаланғысы 
келеді. 

Индира БЕГАЙДАР 
 
 

Егемен Казахстан 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:https://egemen.kz/article/173285-ii-abay-oqulary-adebiet-
sayysynynh-zhenhimpazdary-marapattaldy 

 

«ІІ Абай оқулары» әдебиет сайысының жеңімпаздары 
марапатталды 

Елбасы кітапханасында негізгі мақсаты – Мемлекет басшысының 
жаһандық бастамаларының бірі «Рухани жаңғыру» бағдарламасына 
ақпараттық-имидждік қолдау көрсету және Абай Құнанбайұлының 
әдеби мұрасын жастарарасында насихаттау, қазақстандық жастардың 
оқу мәдениетін, әдеби талғамын қалыптастыруды көздейтін әлеуметтік 
желілерде жарияланған «ІІ Абай оқулары» жыл сайынғы әдебиет 
сайысының жеңімпаздарын марапаттау рәсімі өтті. 

Салтанатты марапаттау рәсіміне мәдениет қайраткері, филология 
ғылымдарының докторы Серік Негимов, танымал абайтанушы, 
айтыскер ақын Серікзат Дүйсенғазы, сондай-ақ ғылым мен мәдениет 
қайраткерлері, Астана қаласының педагогикалық қауымдастығының 
өкілдері қатысты. 
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Егемен Казахстан 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:https://egemen.kz/article/173289-nursultan-nazarbaev-
khdosmukhamedov-atyndaghy-atyrau-memlekettik-universitetininh-

studentter-uyine-bardy 
 

Елбасы Атырау мемлекеттік университетінің Студенттер үйіне 
барды 

 

Мемлекет басшысы «Бес әлеуметтік бастаманы» жүзеге асыру 
аясында «ҚазТрансОйл» компаниясы Атырау мемлекеттік 
университетіне сыйға тартқан жаңа Студенттер үйінің ғимаратымен 
танысты. 

Жатақханада тұратын студенттермен әңгімелесу барысында 
Елбасы үлкенді құрметтеуге, кішіге қамқор болуға, сондай-ақ өз 
отаныңды сүюге негізделген қазақ халқының салт-дәстүрін ұстанудың 
маңыздылығын айтты. 

Университет студенттері «Бес әлеуметтік бастама» аясындағы 
жобалардың жүзеге асырылғаны және студент жастарға әрдайым 
қолдау көрсетіп келе жатқаны үшін Нұрсұлтан Назарбаевқа алғыс 
айтты. 

Сонымен қатар, Қазақстан Президентіне «Рухани жаңғыру» 
мемлекеттік бағдарламасының және «Бес әлеуметтік бастаманың» 
облыстағы іске асырылу барысы жөнінде мәлімделді. 

– «Қазақ тіліндегі 100 жаңа оқулық» жобасын іске асыру аясында 
облыстың 18 оқу орны 6 мыңнан астам оқулықпен қамтамасыз етілді. 
«Туған жер» арнайы жобасы аясында жергілікті меценаттардың 
қолдауымен жалпы құны 9 миллиард теңге болатын 46 жоба жүзеге 
асырылды. Сонымен қатар, өңірдің шығармашылық ұжымдары 
қазақтың мәдениеті мен өнерін таныту мақсатымен әлемнің 12 елінің 
сахнасында өнер көрсетті. Аймақ кәсіпкерлерінің қаржысына Түркия 
астанасы – Анкараның орталығындағы Дина Нүрпейісова атындағы 
алаңда белгілі отандасымыздың бюсті орнатылады, – деді Атырау 
облысының әкімі Н.Ноғаев. 

*** 
«7-20-25» бағдарламасы жүзеге асырыла бастағаннан бері өңір 

тұрғындарынан құны 454 миллион теңгеден асатын 35 өтініш келіп түсті. 
Олардың 16-на 181 миллион теңге көлемінде жеңілдетілген несие 
берілді. Биыл облыста 1792 пәтерден тұратын 26 тұрғын үй 
пайдалануға беріледі деп жоспарлануда. 

Кіріс көлемі 25 айлық есептік көрсеткіш болатын 65 мың адамның 
жалақысы 1,1 миллиард теңгеге өсті. 

https://egemen.kz/article/173289-nursultan-nazarbaev-khdosmukhamedov-atyndaghy-atyrau-memlekettik-universitetininh-studentter-uyine-bardy
https://egemen.kz/article/173289-nursultan-nazarbaev-khdosmukhamedov-atyndaghy-atyrau-memlekettik-universitetininh-studentter-uyine-bardy


53 
 

Биыл берілген шағын несиенің саны екі есе – 173-тен 366-ға дейін 
өсіп, жалпы сомасы 1558,9 миллион теңге болды. 

2020 жылға қарай облыстағы оқу орындарының қажеттілігін толық 
қамтамасыз ететін 1960 орындық 13 жатақхана салынады. 

 

 

Газета «Литер» 
Дата: 23.08.2018 

Ссылка:https://liter.kz/ru/news/show/50055-
rynok_truda_v_sko_rabochih_ruk_ne_hvataet 
 

Рынок труда в СКО: рабочих рук не хватает 

Департамент статистики провел анеализ состояния рынка труда в 
СКО во IІ квартале 2018 года 

Количество людей трудоспособного возраста несколько 
увеличилось, но рабочих рук по-прежнему не хватает. По данным 
Департамента статистики СКО, количество людей трудоспособного 
возраста от 15 лет и старше по сравнению с аналогичным периодом 
прошлого года увеличилось почти на 6 тысяч человек, с 308,4 до 314,1 
тыс. человек. Всего в экономике области заняты 298,9 тыс. человек, из 
которых свыше 72% составляют наемные работники, а еще 27,4% – 
люди, занятые собственным бизнесом. 

«Значительная часть самостоятельно занятых лиц осуществляла 
свою деятельность в сельском, лесном и рыбном хозяйстве (64,8%), а 
также сфере торговли (16,2%), оказания транспортных услуг (5,8%)», - 
сообщила пресс-служба Департамента. 

При общей нехватке рабочих рук в СКО зарегистрировано свыше 
15 тысяч безработных, которые активно занимаются поисками работы. 
Из них более 42% – женщины. В целом уровень безработицы по 
области составляет 4,9% от общего числа трудоспособного населения. 

Статистики отмечают, что по сравнению с первым кварталом 2018 
года значительно сократился уровень безработицы молодежи в 
возрасте 15-24 лет с 3,9% от общего числа трудоспособной молодежи 
до 2,9%. 

Безработица и низкая заработная плата в числе основных причин 
оттока населения с казахстанского севера. По данным статистики, 
наибольший удельный вес выбывших за пределы области 
североказахстанцев – свыше 73% – уехали в другие регионы 
Казахстана. Еще 24,5% жителей области переезжают в ближнее 
зарубежье и 2% в дальнее. 

По словам акима области Кумара Аксакалова, люди бегут в 
поисках больших зарплат и более обеспеченной жизни. Поэтому одним 

https://liter.kz/ru/news/show/50055-rynok_truda_v_sko_rabochih_ruk_ne_hvataet


54 
 

из приоритетов в работе акимов районов на 2018 год он назвал 
сокращение числа самозанятых, которых на сегодня в регионе порядка 
79 000 человек, и повышение зарплат. Также удержанию людей на 
севере, где зима длится более полугода, а по-настоящему теплое лето 

много короче календарного, способствовало бы возвращение 
«северных» доплат, которые были в советские времена. 

Зауре ЖУМАЛИЕВА, Петропавловск 

 
 

24.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:http://24.kz/ru/news/obrazovanie-i-nauka/item/260427-otkryta-
tretya-smena-molodezhnogo-obrazovatelnogo-lagerya-zeren 
 

Открыта третья смена молодежного образовательного лагеря 
«Зерен» 

В Акмолинской области открыта третья смена молодежного 
образовательного лагеря «Зерен». 

Порядка трехсот ребят со всего Казахстана, а это победители 
проекта «100 новых лиц», стартаперы и ученые обмениваются идеями, 
проходят обучение и обсуждают новые проекты. С ними встретился 
Первый заместитель председателя партии «Нұр Отан». Маулен 
Ашимбаев рассказал о работе по поддержке предпринимательства и 
созданию максимально комфортных условий для развития бизнеса. 

Третья смена молодежного образовательного лагеря проходит 
под эгидой идей и бизнес-инициатив. Ребята уверены, что все 
модернизационные процессы, происходящие в Казахстане, связаны 
между собой. Так, например, по их мнению, внедрение цифровизации 
влияет на успешность стартапов, а следование духовным ценностям - 
на рост личности. 

Молодежь открыта к переменам. Каждый проект партии – это 
реальный шанс для них открыть новое, показать себя, говорят 
нуротановцы. Главное уметь воспользоваться этими возможностями. 

Маулен Ашимбаев, Первый заместитель Председателя партии 
«Нұр Отан»: 

- Мы обсуждали вопросы реализации партийных проектов в 
Казахстане. И участие молодежи в этих проектах, реализуем более 20, 
направленных на цифровизацию Казахстана, на поддержку малого и 
среднего бизнеса, на реализацию программы «Рухани жаңғыру», 
других стратегических программ нашего государства. В то же время 
необходимо отметить, что многие проекты направлены на поддержку 
нашей молодежи. 

http://24.kz/ru/news/obrazovanie-i-nauka/item/260427-otkryta-tretya-smena-molodezhnogo-obrazovatelnogo-lagerya-zeren
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IT-классы, IT–центры, мобильные библиотеки, зоны каворкинг, 
геоинформационный сервис - все это позволит быть современной 
молодежи на волне трендов и соответствовать новым требованиям 
времени. Нуротановцы уверены, что за молодыми будущее страны. 

Поэтому все дороги для них открыты. 
Авторы: Мадина Смагулова, Евгений Шинкаренко 
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Более 17 тысяч выпускников повторно провалили ЕНТ И КТ 

1383 выпускника, сдававших ЕНТ, и 16 553 человека, сдававших 
КТ, не преодолели пороговой балл даже со второй попытки. 

Из 43 854 выпускников, повторно сдавших ЕНТ и КТ в августе 2018 
года, 17 936 не набрали пороговый балл, сообщили в пресс-службе 
Министерства образования и науки РК. 

"Всего в повторном комплексном тестировании участвовали 38 
031 выпускник, из них КТ сдавали 17 204, КТ(ТиПО) – 20 827. Набрали 
пороговый балл 21 478, из них по КТ – 10 562, КТ(ТиПО) – 10 916. 
Подали заявления для участия в ЕНТ и после участвовали на 
повторном тестировании 5 823 человека, набрали пороговый балл 4 
440", – говорится в ответе. 

Однако у выпускников, не сдавших комплексное тестирование, 
всё-таки есть шанс поступить в высшие учебные заведения. Они могут 
поступить в вузы условно и повторить тестирование в январе 2019 года, 
отметил вице-министр образования и науки Асхат Аймагамбетов после 
пресс-конференции в Правительстве в среду, 22 августа. 

"Последние два года выпускники имеют право сдавать ЕНТ и КТ 
повторно. Те дети, которые не сдали в июле КТ, попробовали сдать КТ 
ещё раз в августе, часть прошла, часть не прошла. Те, которые не 
прошли, имеют право поступить в вузы на условной основе. Первый 
семестр они обучаются, а в январе сдают тестирование. Если они его 
сдают и набирают пороговый балл, то дальше продолжают обучение в 
вузах, если нет, то дальше обучение они продолжить не смогут", – 
объяснил вице-министр. 

Асхат Аймагамбетов подчеркнул, что снижение порогового балла 
в 2018 году до 25 позволило многим выпускникам, сдающим КТ, 
поступить в вузы. 

"В 2018 году у нас гораздо больше тех, кто поступает, кто получил 
гранты, которые окончили организации технического 

https://informburo.kz/novosti/bolee-17-tysyach-vypusknikov-povtorno-provalili-ent-i-kt.html
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профессионального образования, в том числе это связано с тем, что 
пороговый балл для тех, кто выпускается из колледжей, был снижен до 
25 баллов. Это дало возможность большему количеству получить 
пороговый балл и поступить в вуз", – сказал он. 

До 25 августа во всех высших учебных заведениях уже выйдут 
приказы о зачислении новых абитуриентов, добавил вице-министр. 

"Приёмная кампания у нас завершилась, гранты присуждены. По 
магистратуре и докторантуре экзамены практически завершены", – 
заключил он. 

В 2018 году для участия в повторном ЕНТ и КТ подали заявления 
40 718, из них 26 898 человек сдавали ЕНТ и КТ на казахском, 13 809 – 
на русском и 11 на английском языках. Тестирование по пяти 
предметам (на очное полное обучение) сдавали 18 500 человек, по 
двум предметам (для очного сокращённого обучения) – 22 218 человек. 
 

 
Казинформ 
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Более 6 тысяч лучших выпускников школ поступили на грант в 
КазНУ 

Лучшие выпускники школ выбрали Казахский национальный 
университет им. Аль-Фараби, сообщил ректор вуза Галымкаир 
Мутанов. 

По его словам, ежегодно в КазНУ обучаются свыше 10 тысяч 
казахстанских и иностранных студентов. 

«Более 6,6 тыс. лучших выпускников школ в этом году выбрали 
КазНУ и получили государственный образовательный грант, 
значительная часть из них обладатели знака «Алтын белгі», 
победители международных и республиканских олимпиад. Это 
рекордный показатель за всю историю казахстанского высшего 
образования. Это свидетельствует о высоком доверии университету, 
осознанном и целенаправленном выборе абитуриентов лучшего вуза 
страны для получения качественного образования», - рассказал он в 
Региональной службы коммуникации. 

Также ректор КазНУ отметил, что многим обладателям «Алтын 
белгі» не поступившим в университет будет предоставлен грант от 
имени университета. 

«Ежегодно к нам поступает около 1500 обладателей аттестата 
особого образца «Алтын белгі». В этом году на грант их поступило 800 
человек. Те отличники, которые не получили грант пойдут на платное 
отделение. Но, чтобы поддержать обладателей «Алтын белгі», мы в 
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этом году предоставляем им грант от университета. То есть они 
обучаются бесплатно, но не получают стипендии. При этом, есть 
условие, что все экзамены и сессии они сдают на «отлично», - сказал 
он. 

Также Г. Мутанов добавил, что на поддержку талантливых 
студентов из малообеспеченных семей университетом привлекается 
до 180 млн тенге от меценатов. Около 300-500 студентов из 
малоимущих семей получают поддержку в виде стипендий и 
социальной помощи. 

 
 

Казинформ 
Дата: 23.08.2018 
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Жастар білім лагері: Зеренді - жастар зересінің ұстаханасына 
айналады 

 

Қазіргі жастар мақсатшыл, талапшыл. Олардың бойында 
буырқанған талпыныс та ширығып тұр. Ендеше бүгінгі жастарға 
мемлекет пен қоғамда болып жатқан оң өзгерістердің қайнаған 
ортасынан табылып, Мәңгілік елдің болашақ иелері өздері екендігін 
ұғындыра түсу қажет. Ақмола облысының Зеренді ауданындағы 
«Зерен» демалыс орталығының республикалық жастар білім лагерінде 
еліміздің көшбасшы жастарының он бес күндік жиыны да аталған мақсат 
үдесінен шығады. Білім лагері аясында семинарлар мен тренингтер 
өткізіліп, тақырыптық жобалар әзірленіп, идеяларды іріктеу шаралары 
да ұйымдастырылыпты. Мұнда сондай-ақ, Мемлекет басшысы 
Нұрсұлтан Назарбаевтың бес бастамасын жастар арасында талқылау 
алаңы да қарастырылыпты. 

 
Елдің ертеңі - «Digital-ұрпақ» 

Жастардың жазғы білім лагері негізінен тамыз айының 12-і мен 26-
сы аралығында үш ауысым бойынша өткізіледі деп жоспарланған екен. 
Әр ауысым 5 күнге белгіленген. Оның екі ауысымы өз жұмысын 
нәтижелі өткерді. Нәтижелі дейтініміз - бұнда білімге құштар жастар 
өзара шүйіркілесіп қана қоймай, оларға аға буын өкілдері де келіп, ой-
пікірімен бөлісіп, ашық алаңның көркін қыздырады. Екіншіден, бұнда 
еліміздің әр түкпірінен келген жастар ұйымдарының басшылары ғана 
емес оқуда озаттар, өз ісін дөңгелетіп басқаға үлгі болғандар бар. Яғни, 
республикадағы жас кәсіпкерлер, көшбасшылар, білімқұмарлар бір-
бірімен кездеседі, танысып, біліседі. Бәлкім, тәжірибе де алмасады. 
Ендеше бұндай білімділер мен талаптылар басқосуы керек әрі оның 
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нәтижелі болуы да маңызды. Бірінші ауысымға қатысушылардың өзінде 
бірнеше тақырыптар қамтылыпты. Оның ішінде ең басты тақырып - 
«Digital-ұрпақ». 

Білімшіл, кәсіпкер жастардың шарасына лауазымды мемлекеттік 

қызметте жүргендер де атсалысты. Шараға арнайы келіп қатысқан 
Қоғамдық даму министрі Дархан Кәлетаев, Ақпарат және 
коммуникациялар вице-министрі Нұргүл Мауберлинова, Ақмола 
облысының әкімі Мәлік Мырзалин және «Қазконтент» акционерлік 
қоғамының басқарма төрағасы Евгений Кочетов бірінші ауысымның 
ашылу салтанатында жастарға лебізін білдіріп, асқаралы ойларын да 
ортаға салған. Ең бастысы алдағы уақыттарда жастар жиындарын 
өткізу, сөйтіп, өскелең арасындағы толайым табыстарды насихаттап, 
кіл жүйрікті өзге замандастарына үлгі ету, олардың ақыл-кеңестерін, 
тәжірибелерін таратуды дәстүрге айналдыру қажеттігі осы лагерь 
жұмысынан айқын аңғарылған еді. Ал бұл мәселеге Ақмола облысының 
әкімі Мәлік Мырзалин қолдау көрсетіп, әр жыл сайын Зеренді баурайы 
жастар зердесінің ұстаханасына айналатынын атап өтті. 

«Елбасы Н.Назарбаев өзінің «Болашаққа бағдар: рухани 
жаңғыру» мақаласында «Болашақта ұлттың табысты болуы бәсекеге 
қабілеттілігімен айқындалады. Сондықтан, әрбір қазақстандық ХХІ 
ғасырға лайықты қасиеттерге ие болуы керек» деп атап өткен еді. Бүгінгі 
басқосудың негізгі мақсаты білімді, қабілетті, ұлттық рухы биік, 
парасатты жастарды қалыптастыру. Қазақстанның болашағы білімді 
және тәрбиелі жастардың қолында. Сондытан жастар ұсынған жаңа 
жобалар әлемнің бәсекеге қабілетті 30 елінің қатарына кіруге ықпал 
етеді деп сенемін», - деді облыс әкімі құттықтау сөзінде. 

Оңтүстік өңірден келген Шымкент қалалық әкімдігі жанындағы 
жастар ресурстық орталығының қызметкері Сәбина Назарова білімгер 
жастардың басын қосып отырған Зеренді топырағының киелілігін тілге 
тиек еткен еді. 

«Зеренді топырағы халқына қадірлі талай жақсылар мен 
жайсаңдарды түлетіп ұшырған киелі мекен. Заманында қиын кезеңдер 
мен бейбіт өмірдің сан қабат жүгін ауырсынбай арқалап, есімі ел есінде 
қалған Кеңес Одағының Батыры, ғалым Мәлік Ғабдуллинның туған 
жерінде еліміздің талантты жастарының бас қосып отырғаны үлкен 
тарихи оқиға. Елімізде жастардың білім алып, ғылыммен айналысуына 
барлық жағдай жасалған. Алдағы күндері осында өтетін ауысым кезінде 
түрлі идеялар мен жобалар дүниеге келетініне сенім мол», - деді ол. 

Бұдан бөлек, шарада «ІТ-компании» компаниясының негізін 
қалаушы 24 жастағы кәсіпкер Абай Отарбаев, Mbionics компаниясының 
жетекшісі Мәулен Бектұрғанов, еліміздегі алғашқы бионикалық протес 
жасаушы, теңдесіз жобалардың авторы Диас Тастанбеков және физик 
ғалым, 40 градус аязда іркіліссіз жұмыс істейтін жел генераторын 
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жасаушы Әлмира Жылқашинова сияқты белсенді жастар да өз ойларын 
ортаға салып, тәжірибелерімен бөлісті. 

«Жаңғырудың тренді» - жастар үшін 
Екінші ауысым «Сұңқар» және «Aurora garden» демалыс 

орталығында әр өңірден келген жастар ұйымдарының көшбасшылары, 
жастар ресурстық орталықтарының мамандары, кәсіпкерлер мен 
«Қазақстанның 100 жаңа есімі» жобасының жеңімпаздарының басын 
қосты. Бұл жолғы бас тақырып - «Жаңғырудың тренді». Аты айтып 
тұрғандай жастарға тәжірибелі жаттықтырушылар, коучилер және 
спикерлер, жаһандану заманында бәсекелестікке қабілетті болуына, 
өздерінің идеяларын жүзеге асыруына, сондай-ақ, «Рухани жаңғыру» 
бағдарламасының мән-мағынасына терең үңілуіне көмектесті. 

«Зерен» демалыс орталығындағы жастар басқосуы еркін, ашық 
пікір алаңына айналды деуге әбден болады. Белсенді, көшбасшы 
жастармен кездесуге келген құрметті қонақтардың арасында ҚР 
Президенті Әкімшілігі ішкі саясат бөлімінің меңгерушісі Аида Балаева, 
«ҚазАқпарат» ХАА бас директоры Асқар Умаров, белгілі саясаттанушы 
Айдос Сарым, «Нұр Отан» партиясының Ақмола облыстық филиалы 
төрағасының орынбасары Ғалым Бекмағамбетов, «Жастар» ғылыми - 
зерттеу орталығының директоры Талғат Қалиев мазмұны терең мәнді 
ойларымен бөлісті. 

Жастар алдында сөз сөйлеген ҚР Президенті Әкімшілігі ішкі саясат 
бөлімінің меңгерушісі Аида Балаева мемлекет пен қоғам алдында 
тұрған міндеттерді саралай келе, сол міндеттерді шешуге жастардың 
білек сыбана атсалысу қажеттігіне тоқталды. Ол «Рухани жаңғыру» 
бағдарламасында басымдық берілген ұлттық дамудың негізгі тренді 
болып саналатын, мемлекеттік тілді жаңғыртуға негіз болатын әрі 
еліміздің жастары тарапынан жоғары қолдауға ие болған латын 
әліпбиіне көшу, «Қазақстанның киелі жерлерінің географиясы» жобасы, 
жастарға патриоттық тәрбие беріп, туған жердің, туған өлкенінің 
тарихын зерттеуіне бағытталған «Туған жер» сияқты жобалардың 
мүмкіндіктерін кеңінен әңгімеледі. 

«Елбасы «Рухани жаңғыру» мақаласында ұлттың табысты болуы 
бәсекеге қабілеттілігімен айқындалатынын атап өткен еді. Сол себепті, 
бүгіннен бастап білімді, қабілетті, ұлттық рухы биік, парасатты жастар 
тәрбиелеуіміз керек. Өйткені, Қазақстанның болашағы білімді және 
тәрбиелі жастардың қолында. Бүгінгі күні елімізде жастардың өнегелі 
ұрпақ болып өсуіне барлық жағдай жасалып отыр», - деді Аида 
Балаева. 

Сонымен қатар, ол биылғы оқу жылынан бастап, еліміздегі 
мектептерде өлкетану пәні оқытыла бастайтын атап өтті. Осылайша 
«Туған жер» жобасы шеңберінде қазақстандықтар туған өлкесі туралы 
барлық мағлұматты мектеп партасынан оқып өсетін болады. «Барлық 
өңірлер бойынша өлкетану оқулығы әзірленді. Жаңа оқулық 



60 
 

оқушыларға шыққан тегін, туған өлкенің тарихы мен дәстүрлерін біліп, 
зерттеуге және бүгіні мен келешегі туралы ой түйіндеуге мүмкіндік 
береді», - деп атап өтті Аида Балаева. 

Кездесуде білімнің жаңа көкжиегін ашатын «100 жаңа оқулық» 

жобасына ерекше көңіл бөлінді. Дүниежүзіндегі іргелі жоғары оқу 
орындарында оқытылатын гуманитарлық бағыттағы 18 жаңа оқулықтың 
қазақ тілінде жарық көруі қазіргі жас ұрпақ пен елдің ертеңгі келешегі 
үшін тындырылып жатқан үлкен игілікті істің басы ғана. Бұл кітаптың 
алғашқылары алдағы оқу жылында еліміздегі жоғары оқу орындарында 
оқытыла бастайды. Сондай-ақ, мәдениет саласындағы да жоғары 
жетістіктердің арқасында әлемдік лидерлік сатыға көтерілуді меңзейтін 
«Жаһандық әлемдегі заманауи қазақстандық мәдениет» жобасы жүзеге 
асыру үшін алда әлі көптеген жұмыстар күтіп тұрғаны айтылды. «Қазақ 
прозасының антологиясын ағылшын, испан және француз тілдеріне 
аудару туралы меморандумға қол қойылды. «Рухани жаңғыру» 
бағдарламасының екі жылдығына орай біз бұл кітаптары шетелдерде 
таныстыратын боламыз. Осылайша, әлем қазақ класиктерін танитын 
болады», деді Аида Балаева. 

Белгілі саясаттанушы Айдос Сарым мен «ҚазАқпарат» ХАА бас 
директоры Асқар Умаров, «Нұр Отан» партиясының Ақмола облыстық 
филиалы төрағасының орынбасары Ғалым Бекмағамбетов, «Жастар» 
ғылыми- зерттеу орталығының директоры Талғат Қалиев «Жаңғыру 
трендтері» тақырыбында ел мен жер, тіл мен діл тәрізді құндылықтар 
туралы ой толғап, өздерінің өмірлік тәжірибелерімен бөлісті. Тұтастай 
алғанда соңғы жылдары ұдайы айтылып жүрген «бәсекеге қабілеттілік 
деген не?», «бәсекеге қабілетті ұлт ретінде өсу жолы қандай?», 
«өркениетті, дамыған елдермен тереземіз тең болуы үшін не істеу 
керек?» Спикерлер осы және жастарды толғандырып жүрген басқа да 
сауалдарға жауап беріп, өз пікірлерін білдірді. Осылайша Зерендідегі 
жастардың білім лагері 15 күн аралығында зерделілер ұстаханасына 
айналып отыр. Алда үшінші ауысым да жоспарланған. Оның тақырыбы 
- «Бизнес сиқыры». Бұл да жас кәсіпкерлер һәм кәсіпкерлікке қабілеті 
бар білімділер үшін аса қажетті тақырып екені даусыз. 
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24.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: http://24.kz/ru/news/obrazovanie-i-nauka/item/260481-stipendiyu-
bolashak-prisudili-128-pretendentam 

 

Стипендию «Болашак» присудили 128 претендентам 

Под председательством Государственного секретаря РК 
Г.Н.Абдыкаликовой состоялось очередное заседание Республиканской 
комиссии по подготовке кадров за рубежом. 

Открывая заседание, Госсекретарь подчеркнула слова 
Н.А.Назарбаева: «Главным фактором роста мировой экономики 
становится качество национального человеческого капитала. Уровень 
подготовки людей в новом мире – это решающий ресурс национальной 
экономики и государственного развития». 

Г.Абдыкаликова отметила, что программа «Болашак», которая в 
этом году отметит 25-летие, вносит важный вклад в подготовку 
высококвалифицированных специалистов. За эти годы присуждено 
порядка 13 тыс. стипендий, подготовлено более 10 тыс. компетентных 
кадров, работающих в различных отраслях экономики страны. 

Группой ученых Назарбаев Университет в целях оценки 
эффективности реализации международной программы«Болашак» 
проведен ее эконометрический анализ. Данные исследования 
свидетельствуют, что стипендия «Болашак» показала свою 
эффективность в обеспечении материальных и нематериальных выгод 
от вложенных инвестиций. Страна получила высококлассных 
специалистов для всех секторов экономики. К примеру, выпускниками 
программы в области кардиохирургии бесплатно проведено более 32 
тыс. операций. Средняя стоимость одной операции варьируется от 300 
тыс. до 10 млн. тенге. 

В рамках заседания Комиссии Министерство образования и науки 
РК проинформировало об исполнении протокольных поручений 
Республиканской комиссии по подготовке кадров за рубежом. 

Решением Комиссии стипендия присуждена 128 претендентам, 
которые пройдут обучение в магистратуре и докторантуре, а также 
будут направлены на стажировки в ведущие научные и 
производственные центры мира. 

По итогам заседания Государственный секретарь Республики 
Казахстан Г.Н.Абдыкаликова дала ряд поручений по дальнейшей 
реализации международной стипендии «Болашак». 

  

http://24.kz/ru/news/obrazovanie-i-nauka/item/260481-stipendiyu-bolashak-prisudili-128-pretendentam
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Ссылка:https://vlast.kz/novosti/29116-kaznu-uprazdnil-pedagogiceskie-
specialnosti.html 

 

КазНУ упразднил педагогические специальности 

Ректор казахского национального университета Галимкаир 
Мутанов сообщил, что учебное заведение упразднило педагогические 
специальности по различным школьным предметам. 

«В последние годы мы проводили целенаправленную работу по 
этому вопросу. Мы отказываемся от педагогических специальностей. 
Есть для этого профильные институты и университеты во всех областях 
республики. Готовит учителей и Национальный педагогический 
университет имени Абая. Наш профиль – это научные специалисты. 
Однако студентыпродолжают идти со словами: «Наша мечта – учиться 
в КазНу. Многим мы отказали, но нашлись и такие, которые легли у 
порога и говорили, что «никуда не уйдут». Пришлось их принять. В 
следующем году принимать уже не будем», – сказал Мутанов. 

На педагогические специальности подали более 160 
абитуриентов. Однако им не будут предоставлены места в общежитии. 
Жильем обеспечат лишь студентов, нуждающихся в социальной 
помощи. 

 

 

baq.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка:http://baq.kz/kk/news/bilim__gilim/studentterdi_zhatakhanamen_k

amtimiz__isekeshev20180823_175300 
 

Студенттерді жатақханамен қамтимыз - Исекешев 

Астана қаласының әкімі Әсет Исекешев тамыз кеңесінде 
елордалық студенттер жатақхана не хостелмен барынша 
қамтылатынын айтты. 

"Колледж студенттерін білім алу барысында баспанамен 
қамтамасыз ету үшін біз арнайы ғимараттарға конкурс өткіздік. 
Нәтижесінде 400 орынды таңдадық. Ал 600 орынды іріктеуге арналған 
конкурс оқу жылының басына дейін аяқталады. Осылайша, 
жатақханалар мен хостелдерге 3,5 мыңнан астам студент орналасады. 
Яғни, сервистік жоба есебінен біз биылғы жылы колледж студенттеріне 
қосымша 1 мың орын береміз", - деді Исекешев. 

https://vlast.kz/novosti/29116-kaznu-uprazdnil-pedagogiceskie-specialnosti.html
http://baq.kz/kk/news/bilim__gilim/studentterdi_zhatakhanamen_kamtimiz__isekeshev20180823_175300
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Қала басшысы Қазақстан президенті Нұрсұлтан Назарбаевтың 
жатақхана мәселесіне үлкен басымдық бергенін айтты. 

"Жатақхана жастардың сапалы білім алуы үшін аса қажет. Бұл 
біздің студенттердің оқудан көңілінен бөлмей, пәтерден пәтерге 

көшпей, қолайлы жағдайда өмір сүруі үшін керек. Бұл аса маңызды 
мәселе", - деді Әсет Исекешев. 

Қала әкімі Астанадағы жоғары оқу орындарына да жатақхана салу 
бойынша жұмыстардың атқарылып жатқанын айтты. 

 

 

informburo.kz 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: https://informburo.kz/novosti/kazahstanskie-studenty-razgromili-

argentinu-i-vyshli-v-polufinal-chm-po-futzalu-75503.html 
 

Казахстанские студенты разгромили Аргентину и вышли в 
полуфинал ЧМ по футзалу 

При счёте 5:2 у хозяев паркета гол забил вратарь Нуралем 
Байдулла. 

На чемпионате мира по футзалу среди студентов (19-26, Алматы) 
начались четвертьфинальные поединки. Казахстану по итогам 
группового этапа досталась Аргентина, которую он разгромил со счётом 
6:2. В составе нашей сборной голы забили Владислав Черномордов, 
Улан Жаксылыков, Биржан Оразов, Ерсултан Сагындыков, Арнольд 
Кнауб и даже вратарь Нуралем Байдулла. 

В полуфинале ЧМ-2018 команда Кайрата Кульбаракова сыграет 
либо с Португалией, либо с Таиландом. Этот матч состоится 25 августа 
в 20:00 на Almaty Arenа. 

Результаты Казахстана на групповом этапе: 
19 августа. Победа над Чехией – 4:3. 
20 августа. Победа над Новой Зеландией – 0:2. 
21 августа. Ничья с Беларусью - 1:1. 
Казахстанские студентки не смогли выйти в плей-офф, поскольку 

проиграли три матча подряд в группе B. Подопечных Анатолия 
Одинцова разгромили Новая Зеландия - 3:5, Португалия - 1:14 и 
Франция - 0:3. 

  

https://informburo.kz/novosti/kazahstanskie-studenty-razgromili-argentinu-i-vyshli-v-polufinal-chm-po-futzalu-75503.html
https://informburo.kz/novosti/kazahstanskie-studenty-razgromili-argentinu-i-vyshli-v-polufinal-chm-po-futzalu-75503.html
https://informburo.kz/novosti/kazahstan-pobedil-chehiyu-na-chempionate-mira-po-futzalu-sredi-studentov-75250.html
https://informburo.kz/novosti/kazahstanskie-studenty-vyigrali-vtoroy-match-na-chempionate-mira-po-futzalu.html
https://informburo.kz/novosti/studenty-iz-kazahstana-s-pervogo-mesta-vyshli-v-pley-off-chempionata-mira-po-futzalu-75369.html


64 
 

24.kz 
Дата: 23.08.2018 
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Площадка советов: специалисты разных сфер консультируют 
актауцев на берегу моря 

В Актау стартовал новый проект «Площадка советов». Прямо на 
берегу моря специалисты различных сфер деятельности бесплатно 
консультируют население. Инициатором акции выступил областной 
молодежный ресурсный центр. Она приурочена ко Дню Конституции. 
Сегодня на вопросы горожан отвечают сотрудники государственных 
органов и медики. 

Ольга Золотых, корреспондент: 
- На набережной люди только собираются. Новая набережная за 

довольно короткий срок стала популярной среди горожан. Сегодня 
возле амфитеатра установили столы, где принимают специалисты 
самых разных сфер. Акция началась в 7 часов вечера по местному 
времени. Организаторы планируют продолжать ее до самого позднего 
вечера. Рядом со мной находится Меруерт Кунакбаева, руководитель 
отдела областного молодежного ресурсного центра. 

Меруерт Кунакбаева, руководитель отдела областного 
молодежного ресурсного центра: 

- Пользуются популярностью специалисты в области медицины, 
также люди интересуются госпрограммой «7-20-25». 

Ольга Золотых, корреспондент: 
- Специалисты сегодня проконсультируют и дадут советы всем 

желающим по вопросам трудоустройства, приобретения жилья, в том 
числе и по новой программе «7-20-25», получения различных пособий 
и льгот, а врачи помогут горожанам определиться, в какую клинику им 
лучше всего обратиться. Как мы только что узнали, такие акции 
планируют проводить регулярно. 

  

http://24.kz/ru/news/social/item/260507-ploshchadka-sovetov-spetsialisty-raznykh-sfer-konsultiruyut-aktautsev-na-beregu-morya
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В Астане сократят число колледжей путём их слияния 

Для обеспечения качественных условий проживания студентов 
был осуществлён конкурс по выбору специальных помещений. 

Два новых колледжа появятся в Астане путём слияния нескольких 
существующих. 

В Астане была принята программа по развитию 
профессионального и технического образования, в рамках которой 
было принято решение объединить несколько колледжей. 

"Высший колледж Astana Polytechnic будет образован путём 
слияния трёх колледжей, который будет осуществлять подготовку 
кадров в области информационных технологий, энергетики и связи, 
радиотехники, строительства, газификации. Мы планируем присвоить 
ему статус высшего колледжа. При колледже также будут открыты 
ресурсные и учебные центры, региональный центр робототехники и 
мехатроники, которые обеспечат подготовку и повышение 
квалификаций специалистов", - сообщил аким Астаны Асет Исекешев 
на августовском совещании педагогических работников. 

Также появится колледж сервиса и туризма, он будет образован 
путём слияния двух колледжей. 

"Астана становится глобальным городом. После проведения 
ЭКСПО у нас осталась отличная инфраструктура, парки, около 200 
отелей и хостелов, около 1000 ресторанов и кафе, развлекательные 
центры. Поэтому создание кадров так называемых сервисов очень 
важно для нашего города. Поэтому этот колледж будет готовить 
специалистов для туризма, гостиничного сервиса, организации 
питания, в том числе молекулярной кухни. При данном колледже также 
будет открыт отраслевой центр компетенций по подготовке и 
повышению кадров", - дополнил аким. 

Помимо этого, для обеспечения качественных условий 
проживания студентов был осуществлён конкурс по выбору 
специальных помещений. 

"Проведён отбор 400 мест. Конкурс ещё на 600 мест будет 
завершён до начала учебного года. Таким образом в общежитиях и 
хостелах будут размещены более 3,5 тысячи студентов. За счёт 
сервисного проекта в этом году мы дополнительно дадим 1000 мест для 
студентов наших колледжей", - заключил Исекешев. 

 
 

https://bnews.kz/ru/special/poslanie_prezidenta_2018/view-v_astane_sokratyat_chislo_kolledzhei_putem_ih_sliyaniya
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Более 50 тысяч акмолинских школьников участвуют в проектах 
"Рухани жаңғыру" 

В области создана "Академия юных краеведов", в проекте 
участвуют более ста школьников. Инициативу Акмолинской области 
продолжили Карагандинская, Северо-Казахстанская и Костанайская. 

В организациях образования Акмолинской области уже 
реализуются 48 проектов программы "Рухани жангыру". В них 
участвуют более 50 тысяч школьников и студентов. 

"Во-первых, проекты касательно перехода казахского языка на 
латинцу. В прошлом учебном году в школах и колледжах прошли более 
50-ти диалоговых площадок. На них в формате TED-X спикерами в 
поддержку латиницы выступили лидеры из среды школьных и 
студенческих групп", - сообщил руководитель управления образования 
Акмолинской области Талгат Жунусов. 

Проект "Новое гуманитарное знание. 100 новых учебников на 
казахском языке" - по общественным и гуманитарным наукам. Он, по 
мнению главного педагога области, качественно поднимет уровень 
подготовки студентов вузов и профтехучилищ. 

"Знакомство с 18 учебниками по социологии, психологии, 
экономике началось с мая т.г., в формате презентаций проведено 
более 40 мероприятий. Комплект учебников "Новое гуманитарное 
знание"передан лидерам и активистам кабинета "Рухани жаңғыру" в 
Жаксынском районе за высокие достижения в области развития 
детского движения. С этой целью сегодня в области ведут работу 35 
кабинетов в организациях образования", - напомнил Жунусов. 

Проект "Туған жер" предполагает серьёзную краеведческую 
работу, изучение региональной истории, разные формы поддержки 
малой родины. "Акмолинская область первой провела краеведческую 
акцию по посещению сакральных объектов Бурабайского района для 
150 школьников из Кызылординской и Западно-Казахстанской 
областей", - заключил Жунусов. 

  

https://bnews.kz/ru/news/bolee_50_tisyach_akmolinskih_shkolnikov_uchastvuut_v_proektahruhani_zhangiru
https://bnews.kz/ru/news/bolee_50_tisyach_akmolinskih_shkolnikov_uchastvuut_v_proektahruhani_zhangiru
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В Атырауской области хотят построить к 2020 г. 13 студенческих 
общежитий на 1960 мест 

В Атырауской области хотят построить к 2020 году 13 
студенческих общежитий на 1960 мест, сообщила пресс-служба 
президента РК. 

Как сообщается на сайте Акорды, глава государства Нурсултан 
Назарбаев во время своей рабочей поездки посетил в четверг Дом 
студентов Атырауского государственного университета им. 
Х.Досмухамедова. 

«Обращаясь к проживающим в общежитии студентам, президент 
Казахстана отметил важность следования народным традициям 
уважения к старшим и заботы о младших, а также проявления 
патриотического отношения к родине. (…) В свою очередь учащиеся 
вуза поблагодарили Н.Назарбаева за (…) постоянную поддержку 
студенческой молодежи», - говорится в сообщении. 

«К 2020 году будет построено 13 студенческих общежитий на 1960 
мест, что полностью покроет потребности учебных заведений 
области», - указано в сообщении. 

Также сообщается, что в рамках реализации проекта «100 новых 
учебников на казахском языке» 18 учебных заведений области 
обеспечено более 6 тыс. учебников. 
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Түркістан облысында ата-ана қамқорлығынсыз қалған 39 түлек 
ЖОО-да тегін оқиды 

Түркістан облысында жетім және ата-ана қамқорлығынсыз қалған 
39 мектеп бітіруші түлек жоғары оқу орындарына жолдама алды. 

«Елбасы Нұрсұлтан Әбішұлы елдің болашағы білімді жастардың 
қолында екенін үнемі айтып келеді. Сондай-ақ, мемлекетіміз өскелең 
ұрпақтың сапалы білім, саналы тәрбие алуына барынша жағдай 
жасауда. Міне, бүгінгі көрініс - соның айғағы. Барлығың білім сынағынан 
сүрінбей өтіп, жоғары оқу орнына жолдама алып отырсыңдар. Енді 

http://www.time.kz/news/politics/2018/08/23/v-atirauskoj-oblasti-hotjat-postroit-k-2020-g-13-studencheskih-obshezhitij-na-1960-mest
http://www.time.kz/news/politics/2018/08/23/v-atirauskoj-oblasti-hotjat-postroit-k-2020-g-13-studencheskih-obshezhitij-na-1960-mest
http://www.inform.kz/kz/turkistan-oblysynda-ata-ana-kamkorlygynsyz-kalgan-39-tulek-zhoo-da-tegin-okidy_a3366181
http://www.inform.kz/kz/turkistan-oblysynda-ata-ana-kamkorlygynsyz-kalgan-39-tulek-zhoo-da-tegin-okidy_a3366181
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білімдеріңді шыңдап, болашақта өңіріміздің өсіп-өркендеуіне үлес 
қосасыңдар деп сенемін. Ал, шектік деңгейден өтпеген 104 түлек 
қалаған мамандықтары бойынша техникалық және кәсіптік білім беру 
ұйымдарына ақысыз білім алу мүмкіндігіне ие болады. Осы ретте 

балаларымыздың ақысыз негізде оқуына демеушілік танытып отырған 
жоғары оқу орындарының басшыларына алғыс айтқым келеді», - деді 
облыс әкімі Жансейіт Түймебаев салтанатты шарада. 

2017-2018 оқу жылында жетім және ата-ана қамқорлығынсыз 
қалған 197 бала 11-сыныпты бітірсе, оның 35-і - балалар үйінің 
түлектері. Оның 190-ы ҰБТ-ға қатысып, 86 оқушы шектік деңгейден өтсе, 
7 түлек жұмыс істеуге ниет білдірген. Сынақтан сүрінбей өткен 3 оқушы 
еліміздің басқа өңірлерінде білім алуға шешім қабылдады. Тағы 44-і 
мемлекеттік тапсырыс арқылы, қалған 39 мектеп бітіруші облыс 
аумағында орналасқан жоғары оқу орындарында білім алады. 

 
 

«Айқын» газеті 
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ЕЛ ЕРТЕҢІ – БІЛІМДІ ЖАСТАР 
«Нұр Отан» партиясы Елбасы, партия Төрағасының тапсырмасы 

бойынша партия қызметін жаңғырту аясында бірқатар тың 
бастамаларды қолға алып, жүйелі жұмыс жүргізіп келеді. «Цифрлы 
Қазақстан», «Рухани жаңғыру» сияқты маңызды мемлекеттік 
бағдарламалардың орындалуына үлес қосу мақсатында арнайы 
жобалар да жүзеге асырылуда. Сондай-ақ ел жастарының дені сау, 
білімді, бәсекеге қабілетті болып қалыптасуына да партия ерекше көңіл 
бөліп отыр. Осы бағыттағы бірқатар жаңа партиялық жобалар қазірдің 
өзінде тиімділігін дәлелдеп берді. Партия Төрағасының Бірінші 
орынбасары Мәулен Әшімбаев Ақмола облысының Зеренді ауданында 
жастармен кездесіп, аталған жұмыстар және қазіргі замандағы 
қазақстандық жас буынның рөлі жайында айтып берді. 

«Зерен» республикалық жастар жазғы білім беру лагерінде өткен 
іс-шараға еліміздің әр түкпірінен келген белсенді жастар, «100 жаңа 
есім» жобасының жеңімпаздары және жаскәсіпкерлер қатысты. Бұл 
жерде жас көшбасшылар жаңа жобаларды талқылап, тың идеяларымен 
бөлісіп, білімдерін жетілдіруде. Лагерь жұмысы бірнеше маусымға 
бөлініп, ұйымдастырылғанын атап өткен жөн. Бұған дейін оған еліміздің 
әр аймағынан келген 300-ге жуық жас азамат қатысып, білімдерін 
жетілдірген. Олармен кездесіп, өмірлік тәжірибелерімен бөліскен 
спикерлердің қатарында мемлекет және қоғам қайраткерлері, белгілі 
кәсіпкерлер, ғалымдар, спортшылар және блогерлер бар. 

https://aikyn.kz/2018/08/24/65129.html
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Мәулен Әшімбаев үшінші маусымның ашылуына қатысты. Бұл 
жолы лагерьге келушілер бизнес-бастамалар тақырыбын талқылады. 
«Нұр Отан» партиясы Төрағасының Бірінші орынбасары еліміздің 
жарқын болашағы жастардың қолында екенін айтып, оларға алдағы 

өмірлеріне сәттілік тіледі. Сондай-ақ ол қазіргі әлемдік геосаяси ахуалға 
назар аударып, осы жолдағы жастардың рөліне тоқталды. 

– Қазіргі таңда әлемдік геосаяси жағдай өте күрделі. Күн сайын 
түрлі үрдістер мен жаңа экономикалық құндылықтар пайда болуда. 
Осындай кезде ұлтты сақтап, одан әрі даму үшін ұлттық мүддені 
күшейтіп, экономиканы нығайтып, жаңа технологияларды кеңінен 
қолдануымыз керек. Осы тұрғыдан келгенде Елбасының саяси және 
рухани жаңғыру реформаларын жүзеге асыруды белсенді 
жалғастыруымыз қажет. Себебі, Мемлекет басшысы жариялаған жүйелі 
жаңғыру бағдарламаларының негізгі мақсаты – ұлттық 
құндылықтарымызды дәріптеп, әлемдік тәжірибелерден үйрене отырып 
елдігімізді нығайту. Сондықтан бұл жұмыстарға мемлекеттік 
органдардан бөлек, қоғамдық бірлестіктер, саяси партиялар, үкіметтік 
емес ұйымдар және жастар белсене қатысуы керек, – деді Мәулен 
Әшімбаев. 

Партия Төрағасының Бірінші орынбасары бұл бағытта «Нұр 
Отанның» қолға алған жұмыстарына көңіл бөліп, жастарғажаңа 
партиялық жобалар жайында жан-жақты айтып берді. 

– Бұл жұмыстарға «Нұр Отан» партиясы да қатысып, қарқынды 
жұмыс істеуде. Атап айтқанда, партия жаңғыру үрдістерін дәріптеп, 
жаңа жобаларды жүзеге асыру арқылы еліміздің стратегиялық күші 
болып қалыптасуды көздеп отыр. Осы бағытта біз бюрократиялық 
жүйеден арылып, жалпылама жұмыстардан нақты, нәтижелі 
жұмыстарға көштік. Соның нәтижесінде, 20-дан астам жаңа партиялық 
жобаны қолға алып, тиісті жұмыстарды бастап кеттік, – деді Мәулен 
Әшімбаев. 

Өз сөзінде спикер партияның «Цифрлы Қазақстан», «Рухани 
жаңғыру» бағдарламаларын жүзеге асыруға үлес қосуға, халықтың 
цифрлық сауаттылығын арттыруға және кәсіпкерлікті қолдауға 
бағытталған бірқатар нақты жобаларды қолға алғанына ерекше 
тоқталды. Атап айтқанда, партия алдағы үш жылда тегін 1000 ІТ сынып 
ашуды жоспарлап отыр. Онда жылына 150 мың бала бағдарламалау, 
робототехника және 3D модельдеу негіздерін меңгеретін болады. Ал 
болашағын ақпараттық технология саласымен байланыстырғысы 
келетін азаматтар үшін «Нұр Отан» 20 ІТ орталық ашып, білікті ІТ 
мамандар даярлау ісін бастап кетті. Аталған жобаның түлектеріне тек 
Қазақстаннан ғана емес, әлемдік ІТ нарығындағы тапсырыстарды 
орындау арқылы шетелдік компаниялардан да жұмыс табуға мүмкіндік 
бар. Қазірдің өзінде еліміз бойынша 100-ден астам ІТ сынып пен 15 ІТ 
орталық ашылды. Мәулен Әшімбаев бұл жұмыстар «Нұр Отан» 
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партиясының «Цифрлы Қазақстан» бағдарламасының жүзеге 
асырылуына қосқан нақты үлесі екенін атап өтті. 

Ауыл балаларына ағылшын тілін үйрету үшін партия English for 
Jastar жобасын жүзеге асыруда. Соның аясында алдағы уақытта 

шетелдік азаматтарды, «Болашақ» бағдарламасыныңтүлектерін және 
ағылшын тілін еркін меңгерген жасотандықтарды, барлығы 500-ге жуық 
жас азаматты еліміздің әр өңіріндегі ауыл-аймаққа, соның ішінде 
шалғайдағы елдімекендерге жіберу жоспарланып отыр. 

Бұдан басқа Қазақстанның әр түкпірінде жастар инфрақұрылымын 
дамытуға бағытталған жаңа партиялық жобалар да бар. Солардың 
қатарында отандық кітапханалардың жұмысын жаңғыртып, заманауи 
білім орталықтары ретінде қайта құру бастамасын ерекше атап өткен 
жөн. Осы мәселеге назар аударған Мәулен Әшімбаев еліміздегі 
кітапханалардың басым бөлігінде материалдық-техникалық база мен 
қызмет көрсету сапасы ескіргеніне көңіл бөлді. Сондықтан жастардың 
кітап оқуға деген ынтасын ояту үшін партия дәстүрлі кітапханалар 
базасында коворкинг-орталықтар ашып, қызықты семинарлар, 
тренингтер, дәрістер өткізу ісін қолға алды. Осылайша, нұротандықтар 
кітапханалардың тек кітап оқитын орын ғана емес нағыз білім 
орталығына айналдыруды көздейді. 

Сонымен қатар «Нұр Отан» партиясы «Мектеп асханаларын 
жаңғырту» жобасы арқылы білім беру мекемелерінде дұрыс тамақтану 
жүйесін енгізуді қолға алып отыр. Мамандардың дерегіне жүгінсек, 
бүгінде елімізде шамамен төрт миллион адам артық салмақ қосқандар 
қатарында екен. Бұл мәселенің түп-тамыры дұрыс тамақтанбауда 
жатқаны сөзсіз. Осыны ескерген нұротандықтар халықты фастфуд, яғни 
тез дайындалатын, майлы, тәтті және басқа да денсаулыққа кері әсерін 
тигізетін тамақтардан бас тартып, олардың орнын жеміс-жидек, көкөніс 
сияқты тағам түрлерімен алмастыруға шақыруда. Бұл бастамаға ата-
аналар мен ұстаздар да үлкен қызығушылық танытып, жоба білім 
ошақтарында кеңінен жүзеге асырылуда. 

«Денсаулық сабағы» және «Спорт инфрақұрылымын жаңғырту» 
жобалары арқылы партия мектеп оқушыларының салауатты өмір 
салтын ұстануларына да жағдай жасауды қолға алып отыр. Соның 
нәтижесінде, «Нұр Отан» бизнес қауымдастықпен бірлесіп мектептерде 
қазіргі заманға сай спорт алаңдарын ашып, бастауыш сынып 
оқушылары үшін «денсаулық сағатын» енгізбек. 

Сондай-ақ Мәулен Әшімбаев қазір ақпарат заманы екенін айтып, 
осындай кезеңде Елбасы анықтап берген міндеттерді жүзеге асырып, 
мақсатқа қол жеткізу жолында жастардың бойында қандай қасиеттер 
болуы керектігіне тоқталды. 

– Біріншіден, әр адам өзін-өзі үнемі жетілдіріп, дамытып, ізденуі 
тиіс. Кәсіби, зияткерлік және білім деңгейін арттыруға ерекше көңіл 
бөлулері керек. Кітап оқуды игі дәстүрге айналдыруы қажет. Бұл ретте 
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оқитын кітаптарды дұрыс таңдау керектігін де ескергеніміз жөн. 
Екіншіден, сананың ашықтығын қалыптастыруымыз керек. Елбасы да 
«Рухани жаңғыру» бағдарламасында осы мәселені көтергені белгілі. 
Яғни, жастар біржақты болмай, кез келген мәселеге қатысты басқа да 

балама пікірлерді ескеріп, дүниетаным аясын ұдайы кеңейтіп отыруы 
тиіс. Үшіншіден, жастар алдарына нақты мақсаттар қойып, дұрыс 
армандай білулері тиіс. Өйткені жастарының арманы асқақ, мақсаты 
айқын болмаса, ондай елдің болашағы бұлыңғыр. Сондықтан жастар 
алдарына стратегиялық мақсаттар қойып, соған жету жолында бар күш-
жігерін жұмсауы керек, – деді «Нұр Отан» партиясы Төрағасының 
Бірінші орынбасары. 

Оқитын кітаптарды дұрыс таңдай білу мәселесіне кеңінен 
тоқталған Мәулен Әшімбаев көркем шығармалардан бөлек, кәсіби 
әдебиеттерді көбірек оқудың маңызы зор екенін айтты. Оның айтуынша, 
қазіргі таңда әлемдік экономикаға, геосаясатқа, ғылымға қатысты 
ағылшын тілінде көптеген тың еңбектер бар. Соларды түпнұсқадан 
оқығанның берері мол болмақ. Осыған орай спикер өзінің қалыптасуына 
септігін тигізген бірқатар кітаптарды атап өтті. 

– Бүгінде қарқынды жүзеге асырылып жатқан «Рухани жаңғыру» 
бағдарламасының мәнін қысқаша түсіндірер болсақ, ол дегеніміз – 
ұлттық кодты сақтай отырып, әлемнің ең үздік тәжірибелерін меңгеру 
деген сөз. Сондықтан кітап оқу мәдениетінде Мұхтар Әуезовтің «Абай 
жолы» романын оқуымыз керек. Абайдың философиясын сіңіру арқылы 
біз өзіміздің ұлттық болмысымызды танимыз. Ал көркем әдебиетте 
әлемге әйгілі жазушы Эрнест Хемингуэйдің «Шал мен теңіз» атты 
шығармасының шоқтығы биік. Сондай-ақ кітап оқуда кәсіби еңбектерді 
де назардан тыс қалдырмауымыз керек. Бұл ретте белгілі америкалық 
саясаттанушы Фарид Закарияның The Future of Freedom деп аталатын 
еңбегін оқуға кеңес беремін. Бұдан басқа да көптеген қызықты кітаптар 
бар. Сондықтан кітап оқуды әрқайсысыңыз күнделікті әдетке 
айналдыруларыңыз керек, – деді Мәулен Әшімбаев. 

Ал асқақ арманның жарқын жеңістерге бастайтынын айтқан 
партия Төрағасының Бірінші орынбасары бұл ретте Елбасының қажыр-
қайраты мен көздеген мақсатқа жету жолындағы табандылығына көңіл 
бөлді. 

– Асыл арманның нақты жүзеге асырылуы ретінде Астана қаласын 
мысалға келтіруге болады. Себебі, Астана – Елбасымыздың арман-
мұратының жемісі. Мемлекет басшысы өзінің сол арманын жүзеге 
асыру жолында табандылық танытып, 20 жылда бүкіл қазақтың атын 
әлемге танытқан әсем де сұлу қала салды. Осылайша, Елбасы 
баршамызға арманға қол жеткізудің даңғыл жолын көрсетіп берді, – деді 
Мәулен Әшімбаев. 

OpenTalks форматында өткен кездесудің екінші бөлігінде жастар 
өздерін толғандырған сауалдарын жолдап, алдағы уақытта түрлі 
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жобаларды партиямен бірлесіп жүзеге асыру үшін тың идеяларымен 
бөлісті. Соның ішінде Қарағанды облысы Жастар ресурсы орталығының 
директоры Ақжол Құрмансейіт партия тарапынан жас ақын-
жазушыларға, жас зиялы қауым өкілдеріне қолдау көрсететін арнайы 

жобалар қолға алынса деген ұсынысын жеткізді. Ал Шымкент 
қаласынан келген лагерь қатысушысы Жасмин Әшімова елімізде 
еріктілер қозғалысын жандандыратын жаңа бастама керек екенін 
айтып, осы игі істің басы-қасында «Нұр Отан» партиясы жүрсе деген 
тілегін білдірді. Жас кәсіпкер Дәулет Ниязбек партияның ІТ саласын 
дамытуға ерекше көңіл бөліп отырғанына ризашылығын білдіріп, осыған 
орай жастардыңарнайы орталығы құрылса, онда робот техникасы мен 
ақпараттық технологияда белсенді қазақстандық жас буын шоғырланса 
деген ойын ортаға салды. Одан басқа да көптеген ұсыныстар мен 
тілектер айтылып, жастар өз ойларын еркін білдірді. 

Барлық ұсынылған жобалар партияның назарынан тыс 
қалмайтынын айтқан Мәулен Әшімбаев жастарды жаңа партиялық 
жобаларды жүзеге асыруға және алдағы уақытта елімізде кеңінен енгізу 
үшін жастар идеялары мен жобаларының тізімін жасауға белсене 
қатысуға шақырды. Сондай-ақ ол жастарымыздың азат ойлы болып 
қалыптасып келе жатқанына назар аударып: «Білікті маман, кәсіби 
шебер болу үшін адамға өз ойын ашық әрі еркін білдіріп, халыққа сөзін 
өткізе алатындай қасиет керек. Яғни, ХХІ ғасыр саясаткері ашық болуы 
тиіс. Мен қазіргі жастардың бойынан соны байқап, көңілім қуанып отыр», 
– деді. 

Айта кетейік, жастарға арналған жазғы білім беру лагері Қоғамдық 
даму министрлігі мен Ақпарат және коммуникация министрлігінің және 
Ақмола облысы әкімдігінің ұйымдастыруымен өткізіліп жатыр. Алғашқы 
екі маусымда қатысушылар «Digital-ұрпақ» және «Жаңғыру трендтері» 
тақырыптарын талқылап, осы салалар бойынша білімдерін жетілдірді. 
Осылайша ұйымдастырушылар қазақ жастарының білімі мен біліктілігін 
арттырып, белсенділігін күшейтуді көздеп отыр. 

Еламан ҚОҢЫР 
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natsional-nym-vidam-sporta-prohodit-v-sko_a3366560 

 

Чемпионат РК среди молодежи по национальным видам спорта 
проходит в СКО 

 

Первый чемпионат РК среди молодежи по национальным видам 
спорта проходит в Северо-Казахстанской области. 

По информации пресс-службы управления физической культуры 
и спорта, на соревнования приехали команды Алматинской, 
Акмолинской, Жамбылской, Западно-Казахстанской, Кызылординской, 
Мангыстауской, Павлодарской и Северо-Казахстанской областей, 
городов Алматы и Шымкента. В каждой команде в среднем по 17 
спортсменов. 

Чемпионат открыли на ипподроме «Кулагер» в ауле Бесколь 
Кызылжарского района. Соревноваться спортсмены будут в 
аударыспаке, кокпаре, тенге ілу и жамбы ату. 

«Первые крупные общеказахстанские спортивные состязания по 
летним и зимним видам спорта еще в двадцатые годы прошлого века 
принимала именно североказахстанская земля. И нынешний 
молодежный чемпионат по национальным конным видам спорта, 
который проводится впервые в республике, принимает наш регион», - 
рассказали в пресс-службе. 

В ведомстве отметили, что интерес к национальным видам спорта 
растет. В этом году при поддержке акима обасти в Петропавловске 
начал работать профессиональный борцовский клуб «Кызылжар 
арланлары». 

Победителей Чемпионата РК среди молодежи по национальным 
видам спорта определят 27 августа. 

 
 

Казинформ 
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ҚХА медиация саласына дамыту үшін жастармен бірлесіп жұмыс 
істемек 

 
Қазақстан халқы Ассамблеясы мен «Тұран» университетінің 

басшылығы ынтымақтастық жөніндегі меморандумға қол қойды. 

https://www.inform.kz/ru/chempionat-rk-sredi-molodezhi-po-natsional-nym-vidam-sporta-prohodit-v-sko_a3366560
https://www.inform.kz/ru/chempionat-rk-sredi-molodezhi-po-natsional-nym-vidam-sporta-prohodit-v-sko_a3366560
https://www.inform.kz/kz/kha-mediatsiya-salasyna-damytu-ushin-zhastarmen-birlesip-zhumys-istemek_a3366666
https://www.inform.kz/kz/kha-mediatsiya-salasyna-damytu-ushin-zhastarmen-birlesip-zhumys-istemek_a3366666
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«Қазақстан халқы Ассамблеясы жастармен жұмыс атқару 
бағытына қаншалықты зор көңіл бөлетінін білесіздер. Бізде «Жаңғыру 
жолы» республикалық жастар қозғалысы бар. Жастардың аталмыш 
ұйымының жұмысы Қазақстанның барлық өңірлерінде кеңінен қанат 

жайып келеді. Еліміздегі ірі ЖОО-лардың базаларында 
Ассамблеямыздың 40 кафедрасы мен орталығы ашылды. Олардың 
барлығы да жастармен бірлесе жұмыстарын жалғастырып жатыр. Біз 
бүгін мінекей, ЖОО-лармен ынтымақтасу аясын одан ары кеңейткелі 
отырмыз. Яғни, «Тұран» университетімен келісімге келдік. Мен басқа 
салалармен бірге медиация саласында дамыту тұрғысында да «Тұран» 
университетімен бірлесе жұмыс атқарамыз деген сенімдемін», - деді 
меморандумға қол қойған Қазақстан халқы Ассамблеясы Төрағасының 
орынбасары Леонид Прокопенко. 
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«Цифрлық жаз» бағдарламасы бойынша «Самұрық-Қазына» 33 
тағылымгерді жұмысқа орналастырады 

«Самұрық-Қазына» АҚ мен қордың портфельдік 
компанияларында жас әрі, шығармашыл IT-мамандарды тегін 
тағылымдамадан өткізу жалғасуда. 

«Цифрлық жаз-2018» бағдарламасы маусым айында басталып, 
қыркүйектің 7 дейін Астана, Алматы, Өскемен, Павлодар және Атырау 
қалаларында жалғасады. Бағдарламаға қатысуға ниетті 2016, 2017 
және 2018 жылдар түлектерінен 2100 өтініш келіп түсті. IT бойынша 
базалық білімін тестілеуге 500 жуық үміткер қатысып, 72 жас маман 
тәжірибеден өтуге шақырту алды. Бүгінгі күні тағылымгерлер жетекші ІТ 
компаниялар мамандарының 15 дәрісін тыңдады. 

«Жаз бойы тағылымгерлер семинарлар тыңдады, оның ішінде 
Microsoft компаниясы да бар. Менің әріптестерім өнімді жұмыс пен озық 
технологиялар туралы әңгімеледі. Мысалы, кешеден бері біз 
машиналық оқыту, интернет заттар, деректерді визуализациялау және 
т.б. технологияларды қолдана отырып, деректердің үлкен көлемін 
талдау үшін алдыңғы қатарлы технологияларды қалай пайдалану 
керектігі, сондай-ақ деректерді талдау бойынша дәрістер жүргізудеміз», 
— деді Microsoft компаниясының деректерді талдау құралдарының 
маманы Санжар Мырзағалым. 

Тағылымгерлер практикалық тәжірибені SAP, Microsoft, Oracle, 
Cisco, HP, IBM, Huawei компанияларынан алуда. Назарбаев 
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Университетінің түлегі Динара Асанның айтуынша, ірі мемлекеттік 
холдингте тәжірибеден өту – қажетті өндірістік дағдыларды игеру үшін 
тамаша мүмкіндік. 

«Мен бұл тағылымдаманы қордың үлкен компанияларында жұмыс 

істеуге берілген жеке мүмкіндік ретінде қарастырамын. Әрбір 
тағылымгердің өз саласы бойынша үйретіп, бағыт-бағдар көрсететін 
тәлімгері бар. Компанияның тренингтерінде өнімдер туралы және 
жұмысты қалай оңтайландыруға болатындығы айтылады», — деп 
әсерімен бөлісті тағылымдамадан өтуші. 

Үздік шыққан 33 тағылымгер «Самұрық-Қазына», «ҚазМұнайГаз», 
«Қазатомөнеркәсіп», «Қазақстан темір жолы», «Қазпочта», «Самұрық-
Энерго», «Қазақтелеком», «Тау-Кен Самұрық», «КОРЭМ», «Qazaq Air», 
«Біріккен химиялық компания», «Энергоинформ» және «Самұрық-
Қазына Контракт» тәрізді компанияларда жұмысқа орналасуға мүмкіндік 
алады. 

 

 

Егемен Казахстан 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка:https://egemen.kz/article/173365-aqtoebe-oblysynda-zhas-
saqshy-zhasaghy-quryldy 
 

Ақтөбе облысында «Жас сақшы» жасағы құрылды 

Бұл туралы құқық қорғау органдары мен ерікті жастар патрульдері 
өкілдерінің қатысуымен болған Өңірлік коммуникациялар қызметіндегі 
баспасөз конференциясы барысында Ақтөбе облысының жастар 
саясаты мәселелері жөніндегі басқармасының басшысы Нұрлан 
Күнтуов хабарлады. 

«Жасақ қоғамдық тәртіпті нығайту мақсатында құрылды. Ерікті 
жастар патрулінің мүшелері құқық қорғау органдарымен бірлесіп, 
құқықтық тәртіпті қорғауға, бұқаралық іс-шараларды өткізу кезінде 
қоғамдық тәртіпті қамтамасыз етуге қатысып, бірқатар рейдтер өткізді», 
- деді Нұрлан Күнтуов. 

Оның айтуынша «Жас сақшы» жасағының құрамына облыстағы 
төрт жоғары оқу орнының студенттері кіреді. Жоғары және орта 
арнаулы оқу орындарының студенттерімен бірлесіп, олар студенттік 
жатақханалардағы ахуалды қадағалайтын болады. 
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«Айқын» газеті 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка: https://aikyn.kz/2018/08/24/65194.html 

 

Microsoft компаниясы тағылымдамадан өтуші жастарға дәріс 
оқыды 

 

Екі күн «Microsoft» компаниясы «Самұрық-Қазына» АҚ және 
Қордың қоржындық компанияларында «Цифрлық жаз 2018» 
бағдарламасы бойынша тағылымдамадан өтуші жастарға дәріс оқыды. 
Бұл туралы «Power BI арқылы ілгері талдау жасау» курсы барысында 
«Microsoft» компаниясының деректері талдау құралдары бойынша 
маманы Санжар Мырзағалым мәлімдеді . 

Ол ақпараттық технологиялардың маңыздылығын атап өтіп, 
тағалымдамадан өтуші жастар бәсекеге қабілетті болу үшін озық 
технологияларды қалай пайдалануға болатынан көрсетті. 

 
 

Казинформ 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка:https://www.inform.kz/kz/akmola-oblysynda-memlekettik-

kyzmetke-daryndy-zhastarda-tartuga-basymdyk-berilgen_a3366963 
 

Ақмола облысында мемлекеттік қызметке дарынды жастарда 
тартуға басымдық берілген 

 
Ақмола облысында мемлекеттік қызметшілерді даярлауда сапалы 

білімге басымдық берілуде. Мемлекеттік қызметте істейтіндердің 
арасында ғылым докторлары және кандидаттары, «Болашақ» 
бағдарламасы, ҚР Президенті жанындағы мемлекеттік басқару 
академиясының түлектері бар. 

Ведомствоның дерегі бойынша, Ақмола облысында 707 
мемлекеттік орган, 5 909 лауазым тіркелген. Қазіргі кезде, 8,3 пайыз бос 
орын бар. 

«Мемлекеттік қызметке реформа жүргізу мемлекеттік қызмет 
құрамының сапасын арттыруға мүмкіндік береді. Мемлекеттік 
қызметтегілердің 89,1 пайызы жоғары білімді, оның ішінде 13 
пайызында екі немесе одан көп жоғары білімі бар. Оған қоса, 
Мемлекеттік қызметтегілердің арасында ғылым докторлары және 
кандидаттары, «Болашақ» бағдарламасы, ҚР Президенті жанындағы 
мемлекеттік басқару академиясының түлектері бар», деп атап өтті 
өңірлік коммуникациялар қызметіндегі брифингте Ақмола облысы 
бойынша мемлекеттік қызмет істері және сыбайлас жемқорлыққа қарсы 
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іс-қимыл департаментінің мемлекеттік қызмет басқармасының 
басшысы Гүлмира Евниева. 

Сонымен қатар, ол мемлекеттік қызметшілер қатарына талантты 
және белсенді жастарды тарту бойынша жоғары және арнайы орта 

білім беру орындарының студенттерімен кездесулер, жастар арасында 
бос орындар жәрмеңкесі тәрізді шаралар тұрақты түрде 
ұйымдастырылып отыратынын атап өтті. 

Айта кетейік, ведомствоның дерегі бойынша, мемлекеттік 
қызметшілерді байқау арқылы қызметке таңдау, олардың одан әрі 
қызметтік маңсабының өсуіне септігін тигізеді. Өткен жылдың сәйкес 
кезеңімен салыстырғанда мемлекеттік қызметшілердің 56,1 пайызы 
лауазымға тағайыналды. Биылғы жылдың басынан бері бұл көрсеткіш 
75,2 пайызды құрады. 
 

 

Казинформ 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка:https://www.inform.kz/ru/bakytzhan-sagintaev-provel-
soveschanie-po-voprosam-proftehobrazovaniya_a3366967 

 

Бакытжан Сагинтаев провел совещание по вопросам 
профтехобразования 

 

В Үкімет үйі под председательством Премьер-Министра 
Республики Казахстан Бакытжана Сагинтаева состоялось совещание 
по вопросам развития системы технического и профессионального 
образования. 

В ходе совещания рассмотрены основные аспекты развития и 
перспективы технического и профессионального образования в 
Казахстане. В частности, обсуждены вопросы повышения качества 
подготовки кадров, расширения дуального образования, 
профилизации, развития учебно-материальной базы, обеспечения 
проектов индустриализации трудовыми ресурсами, создания Фонда 
поддержки развития ТиПО и центров компетенции, а также 

привлечения иностранных инвесторов к подготовке кадров. 
Как отметил Е. Сагадиев, по расширению дуального обучения 

НПП «Атамекен» продолжит привлекать в профессиональную практику 
студентов колледжей посредством определения наставника с 
производства. Кроме того, привлечение казахстанских и иностранных 
инвесторов к подготовке кадров предлагается путем создания Фонда 
поддержки развития ТиПО. Примеры функционирования таких фондов 
имеются в ряде стран. Содержание Фонда формируется за счет 
средств казахстанских и иностранных компаний. 
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tengrinews.kz 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка:http://tengrinews.kz/kazakhstan_news/afganskaya-ugroza-
opasnyi-spyaschie-yacheyki-kazahstane-352241/ 

 

"Афганская" угроза: чем опасны "спящие" ячейки в Казахстане 

В ООН заявили об усилении угрозы странам Центральной Азии, в 
том числе и Казахстану, от террористов, находящихся в Афганистане. 
На Совбезе ООН заместитель генерального секретаря ООН Владимир 
Воронков озвучил, что это связано с перемещением в эту страну 
иностранных боевиков из Сирии и Ирака. 

В Институте мировой экономики и политики (ИМЭП) при Фонде 
Первого Президента РК - Елбасы также считают, что усиление 
экстремистских группировок на севере Афганистана увеличивает 
возможность распространения террористической угрозы на 
Центральную Азию. 

"В первую очередь, следует иметь ввиду эффект 
транснациональной пропаганды ДАИШ (запрещена в Казахстане), 
способной привести к активизации спящих ячеек в ряде стран 
Центральной Азии. Эти ячейки являются небольшими, в основном 
самогенерирующимися, но находящихся под сильным воздействием 
пропаганды ДАИШ. В целом, как показали события 2011-2012 года, в 
первую очередь, речь идет об идеологическом влиянии такфиро-
джихадизма на радикальные элементы в Казахстане. Именно оно 
способно стать фактором, создающим условия для возникновения 
террористической угрозы", - считает эксперт ИМЭП Диана Диханбаева. 

В то же время, следует подчеркнуть, что в Казахстане не 
существует единых, централизованных террористических организаций, 
их организационная инфраструктура слаба. 

"Существующие отдельные автономные ячейки не имеют тесных 
и системных связей с международными террористическими 
структурами. Более того, благодаря проводимым активным 
мероприятиям правоохранительных и специальных служб Казахстана 
большинство существующих ячеек и отдельных радикалов 
превентивно нейтрализуются", - говорит эксперт. 

По мнению эксперта, опасения вызывают и устойчивые связи 
террористических групп с наркомафией. 

"Именно поток афганского героина подпитывает деятельность 
международных террористических организаций. По данным ООН, 25-
35 процентов трафика афганского наркотика идет через "северный 
маршрут", то есть через территорию государств Центральной Азии, что 
требует активизации работы силовиков по нейтрализации 
инфраструктуры наркобизнеса", - считают в ИМЭП. 
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Ранее Казахстан выступил в Совете Безопасности ООН с 
предложениями по противодействию терроризму. Постоянный 
представитель Казахстана при ООН Кайрат Умаров призвал 
консолидировать усилия на международном, региональном и 

национальном уровнях для борьбы с терроризмом. При этом 
приоритетной задачей он назвал предотвращение распространения 
терроризма и экстремизма среди молодежи. 

Кайрат Умаров также выдвинул ряд конкретных предложений 
Казахстана. Особый акцент был сделан на необходимости жесткого 
контроля и решительного пресечения наркотрафика, незаконной 
торговли природными ресурсами и культурными артефактами. 

Постпред Казахстана также отметил необходимость обеспечения 
устойчивого экономического развития в странах с высокой степенью 
террористической угрозы наряду с созданием рабочих мест, в первую 
очередь для молодежи в качестве альтернативы вовлечению в 
террористическую деятельность. 

 
 

Рика ТВ 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка:http://rikatv.kz/news/molodym-spetsialistam-predlagayut-
pomoshch-v-trudoustroystve.html 
 

Молодым специалистам предлагают помощь в трудоустройстве 

Для участия в молодежной ярмарке вакансий пригласили 
актюбинских работодателей и молодых людей в возрасте от 18 до 29 
лет. Главная цель – снижение уровня безработицы среди молодежи, 
установление тесных связей между работодателями и безработной 
молодежью, информирование молодежи о востребованных 
специальностях на рынке труда. 

Сложности с трудоустройством сейчас испытывают практически 
все выпускники ВУЗов и колледжей, которые при выборе профессии не 
ориентировались на рынок труда. Как известно, наиболее 
востребованы рабочие специальности. К тому же не все спешат брать 
на работу специалистов без опыта. Хотя, некоторые соискатели 
настроены все же оптимистично. 

Организаторы подтверждают, что главная проблема это 
отсутствие профориентационной работы в школах. Поэтому молодежь 
оказывается не у дел. Сегодня 10 городских частных предприятий и 
госучреждений предложили вакантные места. В их числе клиннинг-
центр. 

Также в ходе проведения ярмарки организаторы запланировали 
трудоустройство молодых людей с ограниченными возможностями, 
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безработных граждан и молодых дипломированных специалистов в 
рамках молодежной практики. 

 
 

Казинформ 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка:https://www.inform.kz/kz/almaty-oblysynda-10-zhatakhana-
salynady_a3367024 
 

Алматы облысында 10 жатақхана салынады 
 

Елбасының бес әлеуметтік бастамасы аясында Алматы 
облысында студенттерге арналған 10 жатақхана салынады. Оның 
екеуін облыс аумағында орналасқан екі жоғарғы оқу орнына, қалған 
сегізін колледждерге салу жоспарланып отыр. 

Бұл жөнінде Алматы облысы әкімінің орынбасары Айдарбек 
Байжановтың республикалық қоғамдық кеңес мүшелерінің қатысуымен 
өткен жиында жасаған баяндамасынан мәлім болды. 

Баяндамашының айтуынша, Талдықорған қаласындағы Ілияс 
Жансүгіров атындағы Жетісу Мемлекеттік университетінің 1000-нан 
астам студенті пәтер жалдап немесе жақындарының үйінде тұрады. Ал 
қазіргі жатақханаларда 524 тәлімгерге ғана орын бар. Студенттердің 
жағдайын жақсарту мақсатында 500 орындық заманауи жатақхананы 
осы білім шаңырағына салу қажет. Сол сияқты Сүлеймен Демирель 
университетіне 2024 жылға дейін 1000 орындық жатақхана салу 
көзделген. Облыстағы 8 колледж жатақханасына жер телімі 
қарастырылып отыр. Ғимараттың жобалық-сметалық құжаттарын 
реттеуге 16 млн теңге бөлінген. 

«Қазіргі таңда жергілікті бюджет есебінен 438 студент әкім 
грантына оқып жатыр. Олардың 89-ы медицина, 227-сі педагогика, 23-і 
ауыл шаруашылығы, 21-і мәдениет саласында және қалған 78 студент 
басқа салаларда білім алуда. Сондай-ақ екінші жыл қатарынан өңірдегі 
кадр тапшылығын азайту мақсатында 100 грант бөлініп отыр»,- деді 
А.Байжанов. 

Елбасының бес әлеуметтік бастамасының нәтижесінде Алматы 
облысында 17 мың мектеп түлегінің 5198-і грант иегері атанды. 

Бұл былтырғы жылмен салыстырғанда 1334 адамға артық. 
  

https://www.inform.kz/kz/almaty-oblysynda-10-zhatakhana-salynady_a3367024
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Казинформ 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка:http://www.inform.kz/ru/zeren-2018-molodye-kazahstancy-
uchatsya-byt-otvetstvennymi-pered-obschestvom_a3367010 

 

Zeren-2018: Молодые казахстанцы учатся быть 
ответственными перед обществом 

 

Вечерние беседы у костра, чистый воздух, купание, дискотеки все 
это приятное с полезным обучением совместили участники 
молодежного лагеря Zeren-2018 в Акмолинской области. 

На берегу озера «Зерен» в одном из живописнейших краев 
республики собрались молодые ребята со всех уголков нашей 
необъятной страны, в числе которых студенты, волонтеры, 
предприниматели, вайнеры и блогеры, а также победители проекта 
«100 новых лиц Казахстана». Всех эти талантливых и разных, по сути 
молодых людей, наверное, объединяет одно - жажда к знаниям и новым 
открытиям. Ребята простые, но активно отстаивающие свою 
гражданскую позицию в обществе и стремящиеся к совершенству. 
Именно это стремление их, наверное, и привело сюда. 

В лагерь съехались более 300 участников. 
Отдых, физическая культура в виде ежедневной утренней 

гимнастики и приятная компания, безусловно, благотворно повлияли на 
физическое и моральное состояние ребят. Но самым главным, как они 
сами признаются, для них явились тренинги, которые проводили для 
них известные в стране личности, каждый из которых является 
успешным в жизни и добился больших результатов в своей сфере 
деятельности. Своим опытом успеха и профессиональными навыками 
поделились с молодежью Аскар Кумыран, Айдос Сарым, Саясат 
Нурбек, Талгат Калиев, Берик Абдыгалиулы, Мухтар Манкеев и другие. 

 
 

Казинформ 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:http://www.inform.kz/kz/shko-nyn-birkatar-audandarynda-

tulekterdin-ubt-ga-katysu-dengeyi-tomen_a3367579 

 

ШҚО-ның бірқатар аудандарында түлектердің ҰБТ-ға қатысу 
деңгейі төмен 

 

ШҚО-да түлектердің ҰБТ-ға қатысу деңгейі көңіл көншітер 
жағдайда емес. Бұл туралы облыстық әкімдікте өткен жиында айтылды. 

http://www.inform.kz/ru/zeren-2018-molodye-kazahstancy-uchatsya-byt-otvetstvennymi-pered-obschestvom_a3367010
http://www.inform.kz/ru/zeren-2018-molodye-kazahstancy-uchatsya-byt-otvetstvennymi-pered-obschestvom_a3367010
http://www.inform.kz/kz/shko-nyn-birkatar-audandarynda-tulekterdin-ubt-ga-katysu-dengeyi-tomen_a3367579
http://www.inform.kz/kz/shko-nyn-birkatar-audandarynda-tulekterdin-ubt-ga-katysu-dengeyi-tomen_a3367579
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Жалпы ҰБТ бойынша облыстық орташа көрсеткіш жоғарылады. 
Алайда кей аудандарда ҰБТ-ға қатысушылардың саны төмендеп 
кеткен. 

"Риддер, Бородулиха және Шемонайха аудандарының әкімдеріне 

білім бөлімдерінің жұмысын реттеуді тапсырамын. Не себепті ҰБТ-ға 
қатысу деңгейі төмендеп кеткен? - деді облыс әкімі Даниал Ахметов. - 
"Басқа елдерге оқуға кеткендіктен ҰБТ тапсырмады" деген бос сөз. 
Ешкім егжей-тегжейлі талдау жасап, неше бала шетелге оқуға кеткенін 
тексермеген. Білім басшылары өздерінің кәсіби дәрменсіздіктерін 
жасыру үшін, шамасы бар түлектер тапсырсын, қалғандарына міндетті 
емес деп балаларды іріктейді". 

Осы мәселеге қатысты аймақ басшысы соңғы үш жылға талдау 
жасауды тапсырды. Енді білім бөлімдері осы үш жылда ҰБТ 
тапсырмаған және шетелге оқуға кеткен түлектер туралы толық 
мәліметті ұсынуға тиіс. 
 

 

Forbes.kz 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:https://forbes.kz/process/politolog_posle_vizita_v_sintszyan_nerv
oznaya_obstanovka_chuvstvuetsya_strah_u_naroda/ 
 

Политолог после визита в Синьцзянь: Нервозная 
обстановка, чувствуется страх у народа 

 
24 августа, в Алматы состоялась пресс-конференция 

представителей казахстанской общественности, на которой они 
рассказали о своей поездки в Китай с 13 по 19 августа. Как рассказали 
спикеры, они побывали в городах Ухан, Урумчи, Кулджа и в самом 
Пекине. Делегация состояла из представителей общественности, 
официальных лиц в ее составе не было. 

Поездку организовали МИД КНР, Генеральное консульство Китая 
в Алматы и посольство КНР по инициативе самих делегатов. Перед 
тем, как поехать в Китай, они просили генерального консула КНР 
организовать визиты в так называемые «политические лагеря» в 
Синьцзяне, однако им было отказано. 

Как отметил главный редактор газеты «Ана тiлi» Жанарбек 
Ашимжан, поездка в целом была продуктивной без учёта главного 
вопроса — посещения лагерей. 

- Самое главное, нужна оценка ситуации официальных органов 
Казахстана. «Они должны тщательно изучить вопрос и дать оценку, мы 
её ждём», — сказал он. 

https://forbes.kz/process/politolog_posle_vizita_v_sintszyan_nervoznaya_obstanovka_chuvstvuetsya_strah_u_naroda/
https://forbes.kz/process/politolog_posle_vizita_v_sintszyan_nervoznaya_obstanovka_chuvstvuetsya_strah_u_naroda/
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Отвечая на вопрос журналистов, в чём причина преследования 
этнических казахов, председатель РОО «Жебеу» Омарали Адильбек 
ответил — в неоправданных мерах под прикрытием борьбы с 
терроризмом. 

- Тема злободневная, чувствительная для казахского народа. 
Проблема затронула не только этнических казахов, но и граждан 
Казахстана. Студенты не могут вернуться на учёбу, пенсионеры не 
могут получить пенсию, семьи разделены. И самая большая проблема 
— эти политические лагеря. Да, в Китае были факты террористических 
атак и контрабанды оружия. Но в борьбе с этим не должны страдать 
все. «Здесь злоупотребление, превышение принимаемых мер», — 
сказал политолог Расул Жумалы. 

По его словам, в Китае понимают, что всё это отражается на росте 
синофобии, поэтому китайская сторона заинтересована в решении 
проблемы. 

- В Пекине мы встречались с представителями МИДа, 
Министерства по делам национальности. Мы озвучили наши опасения, 
претензии и, конечно же, предложения. Много было обещаний, что 
постараются не доводить до крайности и решить вопрос, — отметил он. 
– В Синьцзяне нервозная обстановка, чувствуется страх у народа. 

Хорошо, если в таких мероприятиях участвовали бы другие 
организации, например, Ассамблея народа Казахстана. 

Расул Жумалы считает, что нужно наращивать связи — 
межведомственные, межпартийные. По его мнению, Ассамблея могла 
бы также подключиться к решению проблем. 

- Мы предложили открыть «казахский дом» в Урумчи в Синьцзяне 
– координационный центр, который занимался бы бюрократическими 
вопросами казахов там, на месте. Например, собирались документы 
для получения гражданства, чтобы люди получали гражданство уже 
здесь, по прибытию в Казахстан, — объяснил политолог. 

Среди предложений было и повышение информированности о 
ситуации посредством СМИ. 

Из-за того, что делегации не удалось посетить «политические 
лагеря», общественникам сложно сказать, какова там обстановка. Они 
лишь отметили, что, по данным международных организаций, в таких 
местах содержится от 800 тыс. до 1 млн человек. 
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jasqazaq.kz 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:http://jasqazaq.kz/2018/08/25/zhastardyn-shetel-asuyna-ne-
sebep/ 

 

Жастардың шет елге асуына не себеп? 
 
Қазақстан бағалы кадрлерінен айырылуда. Шетелдіктер біздің 

білікті мамандарға таласып жатқанда, өз мамандарымызды ұстап 
қалуға не кедергі? Жыл сайын мыңдаған студент Еуропа, Америка 
елдеріне кетіп жатыр. Неге? Мүмкін біреулер «кәсіби шыңдаламын» деп 
қана теңіз асса, жоғары жалақы іздеп кетіп жатқандар әрине, 
басымырақ. Елімді гүлдендіремін дейтін патриот жастар бар. Бірақ 
оларға мүмкіндік берілсе… 

8 жыл бойы АҚШ-та білім алып, жұмыс істеген Әсел Сәкенова 
Қазақстанға былтыр ғана оралған. Екі бірдей мамандықты игерген соң, 
елге қайтуды ойлапты. Тек, бірден айлығы жоғары жұмыс тауып кету 
қиынға соқты дейді. Бұл туралы 31 арна хабарлады. 

– Шетелдерді салыстырғанда бәр жерде жалақы көп. Біреулер 
қайтқысы келеді, біреулер қалғысы келеді, біреулер сол жақта бизнес 
жасайды. Немесе қайтқан кезде өздерінің салаларында жұмыс таба 
алады, таба алмай ма? Көбісі Европаға, көбісі Америкаға, көбісі 
Канадаға ол жақтағы өмірді салыстырғанымен көп айырмашылықтар 
болғандықтан кетіп жатыр деп ойлаймын. 

«Қайтсем де жас мемлекетімді көтеремін» дейтін Әсел секілді 
еліне оралған мамандардың 30 пайызы қайтадан шетелге көшіп кетеді 
екен. Мұндай статистиканы өзге елде оқитын қазақстандық жастармен 
тығыз жұмыс істейтін арнайы қор өкілдері айтып отыр. Жалпы, кәсіби 
шыңдалған, келешегі зор жас мамандардың жаппай кетуіне ең әуелі 
айлықтың аздығы сеп болатын сыңайлы. 

АРМАН БАРМЕНБАЕВ, шетелде оқитын қазақстандық жастарды 
дамыту қорының атқарушы директоры: 

– Особенно допустим ІТ специальность. Если они, например, в 
Германии зарабатывают по 2-3 тыс долларов в месяц, то здесь 
компании не могут себе позволить, например. Поэтому как бы многие 
уезжают. 

Қор мәліметтеріне қарағанда, шетелде білімін жетілдірген 
түлектердің 60 пайызы елге қайта оралады екен. Тек, Қазақстанға 
келген соң, карьераларына кедергі келтіретін факторлар көбейе түседі. 
Хьюстондағыдай болмаса да, жақсы жалақыға келіскен Әсел Сәкенова 
сияқты жастар болса, Қазақстанның болашағын жасауды өздерінің 
парызы санайды. 
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Газета «Литер» 
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Ссылка:https://liter.kz/ru/articles/show/50136-zdravstvui_plemya_mladoe_ 

 

Здравствуй, племя младое! 
 
Влияние воспитательного пространства вуза на 

профессиональное становление будущих специалистов трудно 

переоценить 
Влияние воспитательного пространства вуза на 

профессиональное становление будущих специалистов, их 
мировоззренческие убеждения и этические принципы трудно 
переоценить, поскольку современное образовательное учреждение – 
это уникальная сумма достижений культуры конкретного общества, 
результат трудного и долгого поиска лучших представителей нации с 
целью совершенствования общества и государства. Именно поэтому в 
Казахстане делается акцент на обеспечение позитивной социализации 
студенческой молодежи. 

Айман МУСАХАДЖАЕВА, Қазақстанның Еңбек Ері, ректор 
Казахского национального университета искусств, Астана 

 

 

Караван.kz 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:https://www.caravan.kz/news/obyavleny-obladateli-
obrazovatelnykh-grantov-akima-astany-474734/ 

 

Объявлены обладатели образовательных грантов акима 
Астаны 

 
На основании постановления Правительства РК от 23 января 2008 

года № 58 «Об утверждении Правил присуждения образовательного 
гранта для оплаты высшего образования» (далее – Правила) и 
постановления акимата города Астаны конкурсная комиссия 
рассмотрела списки претендентов на присуждение образовательного 
гранта из средств местного бюджета акимата города Астаны. 

Комиссией рассмотрены списки претендентов, предоставленные 
согласно заявок ВУЗов, получивших государственный 
образовательный заказ, сообщает официальный сайт акима. 

Образовательные гранты присуждены в соответствии с главой 3 
Правил. 

Список обладателей гранта акима Астаны здесь 
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Напомним, гранты получают дети из социально уязвимых слоев. 
На сегодня это пять категорий соискателей, приоритетность 
установлена в следующем порядке: дети-сироты, выпускники детских 
домов, инвалиды с детства, дети, оставшиеся без попечения 

родителей, и дети из многодетных семей. 
Главный критерий для участия в программе - низкие доходы 

семьи, отсутствие финансовых возможностей обучаться платно. 
Источник: Astana.gov.kz 
 
 

BNews.KZ 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:https://bnews.kz/kz/special/pyat_initsiativ_prezidenta/view-
itsiniptarda_bilim_algan_zhastardin_zhanzhakti_damuina_zhagdai_zhasal
ui_tiis__ashimbaev 

 
ІТ-сыныптарда білім алған жастардың жан-жақты дамуына 

жағдай жасалуы тиіс – Әшімбаев 
 

ІТ-орталықтар кәсіби біліктілігін күшейтіп, заманға сай 
мамандықты меңгергісі келген кез келген қазақстандық үшін беріліп 
отырған үлкен мүмкіндік. 

"Нұр Отан" партиясы төрағасының бірінші орынбасары Мәулен 
Әшімбаев арнайы сапармен Шығыс Қазақстан облысына келді. Сапар 
барысында ол Президенттің бес әлеуметтік бастамасының және жаңа 
партиялық жобалардың жүзеге асырылу барысына бақылау жүргізіп, 
атқарылған жұмыс барысымен танысты. Сондай-ақ Мәулен Әшімбаев 
шығысқазақстандық ұстаздар қауымымен, "7-20-25" бағдарламасының 
қатысушыларымен және мемлекеттен шағын несие алып, кәсібін 
дөңгелетіп отырған жергілікті кәсіпкерлермен кездесті. 

Мектеп мұғалімдерінің дәстүрлі тамыз мәслихатына қатысқан 
Партия төрағасының бірінші орынбасары ұстаздар алдында сөз сөйлеп, 
"Нұр Отанның" партиялық жаңғыру аясында білім беру ісіне қатысты 
бірқатар тың бастамаларды қолға алғанын айтты. Соның ішінде мектеп 
оқушыларының жаңа ақпараттық технологияларды меңгеріп, білімін 
жетілдіру үшін партия тегін ІТ-сыныптар жобасын жүзеге асырып 
жатқанына ерекше тоқталып өтті. Одан бөлек, партиялық жобалардың 
қатарында жастардың дұрыс тамақтануына және салауатты өмір 
салтын ұстануына бағытталған мектеп асханалары мен спорт 
алаңдарын жаңғырту ісі де бар. Жас буынның білімге деген 
кұштарлығын қалыптастыру да назардан тыс қалмады. Осы бағытта да 
арнайы жоба қолға алынып отыр. 
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baq.kz 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:http://baq.kz/kk/news/kha/pavlodar_oblisinda_halikaralik_zhastar_
forumi_otti20180825_124900 

 
Павлодар облысында халықаралық жастар форумы өтті 

 
Павлодар облыстық Қазақстан халқы ассамлеясының 

ұйымдастыруымен Баянауыл ауданында Шекаралас 
ынтымақтастықтың «БІРЛІК-ЕДИНСТВО.KZ» VІІІ Халықаралық жастар 
форумы өтті. 

Іс-шара Президент әкімшілігі жанындағы Қазақстан халқы 
Ассамблеясы хатшылығы меңгерушісінің орынбасары Шанаи Нәзипа 
Ыдырысқызының қатысуымен өтті. Іс-шараға еліміздің барлық өңірлері 
мен шекаралас Томск, Новосібір, Тюмень облыстары мен Алтай 
өлкесінен, Германиядан барлығы 120-ға жуық қатысушы келді. Сондай-
ақ, жиынға ҚХА мүшелері мен «Жаңғыру жолы» республикалық жастар 
қозғалысының мүшелері қатысты. 

"Форумның мақсаты – жастардың мәдениаралық диалогын 
дамыту, қарым-қатынас пен әрекеттестіктің толерантты мәдениетін 
қалыптастыру, өзара түсіністік пен ынтымақтастықты нығайту, 
жастардың әлеуметтік-саяси, экономикалық және мәдени өмірге бірігуін 
белсенді ету рөлін жан-жақты қарастыру болмақ" - дейді 
ұйымдастырушылар. 

Жиынның пленарлық отырысында сөз алған Павлодар облысы 
әкімінің орынбасары Бегентаев М.М. этнофорумға қатысып отырған 
жастарды құттықтап, ауқымды іс-шараның шекаралық өңірлерде 
тұратын елдердің жастары арасындағы өзара түсіністікке зор ықпал 
ететінін айтты. Жылсайынғы этнофорум тәжірибе алмасуға мүмкіндік 
беретін тұрақты алаңға айналғағынына тоқталды. Сонымен қатар ол 
жиынға қатысушыларды киелі өңірдің тумалары Бұхар Жыраудың 350-
жылдығымен, Мұса Шорманұлының 200-жылдығымен, Мәшһүр Жүсіп 
Көпейұлының 160-жылдығымен және Сұлтанмахмұт Торайғыровтың 
125-жылдығы атаулы даталарымен құттықтады. 

Отырыс барысында өз ойларымен Германияның Мюнхен 
қаласынан келген қатысушы Лисснер Люсьен, Алтай өлкесі жастармен 
жұмыс бөлімінің басшысы Гофман О.Ю., «Жаңғыру жолы» 
республикалық жастар қозғалысы төрағасының орынбасары 
Жұмырбаев Т.Г. және «Қазақстанның 100 жаңа есімі» жобасының 
жеңімпазы Байсеитова Ж.Б. бөлісті. 

Форумның жұмысы барысында жастар бірнеше тілдесу 
алаңдарында тәжірибе алмасу мүмкіндігіне ие болады. Олардың 
қатарында: «Жаңғыру жол - жастар жолы: жаңа жобаларды іске асыру 
және басқару», «Волонтерлық жұмыс мәдениаралық кеңістіктегі ұлттық 
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идея негізінде», «Медиативті процестер даусыз қоғамның кепілі» атты 
алаңдар. 

Ал «БІРЛІК-ЕДИНСТВО.KZ» Халықаралық жастар форумының 
көшпелі кубогы «Жаңғыру жолы» республикалық жастар қозғалысы 

төрағасының орынбасары Тимур Жұмырбаевқа тапсырылды. 
Бірнеше күн бойы іс-шара қатысушылары Баянауылдың әсем 

табиғаты аясында өз жобаларын ортаға салды, тәжірибе алмасты. 
Сонымен қатар Баянауыл ұлттық саябағының әсем табиғатымен 
жақынырақ танысу мақсатында оларға экскурсия ұйымдастырылды. 

 
 

Ақтөбе газеті 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка: http://www.aktobegazeti.kz/?p=68525 

 
Тағы бір жастар кеңесі құрылады 

 
Бейсенбі күні бір топ сала маманы мұнайшы жастармен кездесіп, 

олардың сұрақтарына жауап берді, сондай-ақ елімізде жастар 
саясатына қатысты атқарылып жатқан жұмыстар туралы айтты. 

«СНПС-Ақтөбемұнайгаз» кәсіпорнының ғимаратында өткен 
кездесуді ұйымдастырған — облыстық жастар саясат мәселелері 
басқармасы. «Жұмысшы жастар — қуатты елдің тірегі!» деп аталған 
шараға Ақтөбе қалалық мәслихатының хатшысы Сұлупан Шынтасова, 
облыстық жастар саясат мәселелері басқармасының басшысы Нұрлан 
Кунтуов, облыстық кәсіподақтар бірлестігінің төрағасы Алтынбек 
Әмірғалиев пен аталған өндіріс орнының өкілдері, жергілікті мәслихат 
депутаттары қатысты. Мақсат — өндіріс орындарындағы жас 
жұмысшылардың белсенділігін, еңбек өнімділігін арттыру, сондай-ақ 
олармен тығыз байланыс орнату. 

— Жұмысшы жастармен кездесуіміздің алғашқысы осы кәсіпорын 
қабырғасында өтіп жатыр. Бұның өзіндік себебі бар. Өйткені мұнай 
компаниясында мыңнан астам жас қызмет етеді. Яғни олардың үлесі 
салмағы басым. 

Ел Президенті Нұрсұлтан Назарбаевтың реформаларын жүзеге 
асыруда жұмысшы жастардың алар орны ерекше. Қоғамның осы 
тобына әрдайым ерекше көңіл бөлініп келеді. Олармен пікірлесіп, мұң-
мұқтажын, ой-тілегін білгіміз келетіні сондықтан. 

Статистикаға сүйенетін болсақ, облыста жастардың саны — 208 
мың. Оның 115 мыңы қалада тұрса, қалғаны ауыл-аймақты мекен етіп 
жатыр. Ал жастар саясатын жүзеге асыратын 13 орталық бар. Жоғары 
және орта арнаулы оқу орындарында 48 жас мамандар кеңесі жұмыс 
істейді. Бұл ұйымдар қыз-жігіттердің құқығын қорғаумен айналысады, — 
деді Нұрлан Кунтуов. 
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«СНПС-Ақтөбемұнайгаз» АҚ кәсіподақтар төрағасы Жанжарық 
Күзембаев өз сөзінде кәсіпорында 6 мыңға жуық адамның еңбек 
ететінін, оның 1200-і 29 жасқа толмаған азаматтар, яғни жастар екенін 
атап өтті. 

Кездесуге қатысқандардың бірі — 26 жастағы инженер Мират 
Қадыралин мұндай басқосулардың қай жағынан да маңызы зор екенін 
айтады. 

— Осы компанияда 2004 жылдан бері қызмет етіп келемін. Өзіме 
жұмысым ұнайды. Мұнда жастардың саны көп. Менің ойымша, 
бүгінгідей жастармен кездесулер қай тарапқа да пайдалы, — дейді ол. 

Шара барысында компания жанынан жастардың құқығын 
қорғайтын ұйым — жастар кеңесінің құрылатындығы белгілі болды. 

Айта кетейік, кездесуге қатысушылар үшін кәсіпорын ғимаратында 
экскурсия ұйымдастырылып, жұмыс істейтін техника һәм құрылғылар 
таныстырылды. 

Айбек СЕРІКҰЛЫ. 
 

 

Караван.kz 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:https://www.caravan.kz/news/galakoncertom-zavershilas-iii-
akademiya-tvorchestva-klubov-yunesko-474769/ 

 
Гала-концертом завершилась «III Академия творчества 

Клубов ЮНЕСКО» 
 

С 19 по 26 августа 2018 г. в Алматы проходила «III Академия 
творчества Клубов ЮНЕСКО». 

Проект уже несколько лет подряд собирает самую 
мотивированную и талантливую молодежь со всего Казахстана. 
Насыщенная программа мероприятия направлена на развитие и 
поддержку талантливых ребят страны. 

«Академия творчества» охватила участников в возрасте 12-17 лет 
из 14 областей нашей республики. Организатором такого масштабного 
мероприятия выступили Фонд Первого Президента РК – Елбасы и 
Казахстанская Национальная Федерация Клубов ЮНЕСКО. 

Более 3 000 детей приняли участие в конкурсе и почти 300 
финалистов прошли образовательную программу Академии у лучших 
мастеров Казахстана в области различных видов искусства: вокал, игра 

на музыкальных инструментах, изобразительное и хореографическое 
искусство, коммуникативные навыки и ораторское искусство. 
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ЗАРУБЕЖНЫЕ СМИ 
 

www.kp.ru 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка: https://www.kp.ru/daily/26870/3913510/  
 

«Тест на ВИЧ: Экспедиция» в Омской области. Молодежь 
ответственнее относится к своему здоровью 

 
Акция «Тест на ВИЧ: Экспедиция» была задумана Министерством 

здравоохранения Российской Федерации совместно с Горьковским 
автомобильным заводом (ГАЗ). Началась она на Камчатке 12 июня, а 
закончится 7 ноября в Калининграде. Мобильные пункты тестирования 
приезжают на несколько дней не только в главный город каждого 
региона, но и в другие, наиболее затронутые проблемой ВИЧ. 
Передача флага от региона к региону является символом объединения 
российских регионов перед проблемой распространения ВИЧ/СПИД, а 
также преемственности, выраженной в форме эстафеты. 

Власти Омской области на торжественной церемонии отметили, 

что люди начинают понимать, что знать свой ВИЧ-статус необходимо, 
так как раннее выявление позволит не допустить перехода болезни в 
СПИД, а вовремя начатое лечение станет залогом будущей 
благополучной спокойной жизни. Как рассказал заместитель 
председателя правительства Омской области, министр 
здравоохранения Омской области Андрей Стороженко, в рамках акции 
«Тест на ВИЧ: Экспедиция» на территории Омской области экспресс-
тестирование прошли более полутора тысяч человек. 

 
 

www.tass.ru 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/obschestvo/5473723 
 

Волонтерское движение "Сохраним корни" создадут в 
Адыгее 

Молодежное волонтерское движение "Сохраним корни" будет 
создано в Адыгее. С такой инициативой выступил в понедельник глава 
республики Мурат Кумпилов в рамках слета талантливой молодежи 
региона. 

"Проект "Сохраним корни" объединит всех желающих оказать 
пользу своей стране и малой родине, принять участие в работе по 
сохранению природного и историко-культурного наследия Адыгеи", - 

http://www.kp.ru/
https://www.kp.ru/daily/26870/3913510/
http://www.tass.ru/
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сказал Кумпилов. Он отметил, что для расширения возможностей 
движения в качестве координаторов пригласят специалистов Русского 
географического общества. Главная же идея проекта, по словам главы 
региона, заключается в консолидации усилий общества и власти для 

сохранения уникальных объектов природы и историко-культурного 
наследия. 

В частности, речь идет о самшите колхидском и дольменах 
Северо-Западного Кавказа. Кумпилов напомнил также, что на 
территории Адыгеи расположено более трех тысяч самых разных 
археологических объектов. Республика обладает и уникальной 
экосистемой, где обитают более 70 видов животных, занесенных в 
государственную и региональные Красные книги. 

 
 

www.ria.ru 
Дата: 20.08.2018 
Ссылка: https://ria.ru/society/20180820/1526881725.html 
 

В Туле стартовал молодежный слет "Кадры будущего для регионов" 
Двести одаренных тульских старшеклассников принимают 

участие в слете в рамках реализации в области стратегической 
инициативы "Кадры будущего для регионов". 

Президент РФ Владимир Путин во время осмотра выставки 
проектов Эко-тропа по России - стране возможностей, организованной 
в рамках форума Машук-2018 в Пятигорске. 15 августа 2018 

Волонтеры часто работают эффективнее, чем чиновники, заявил 
Путин. 

Министр образования Тульской области Оксана Осташко 
сообщила на открытии слета, что его участниками стали 200 ребят, 
которые подали заявки на федеральный портал "Одаренные дети" и 
прошли конкурсный отбор. 

 
 

РИА Новости 

Дата: 21.08.2018 
Ссылка: https://ria.ru/technology/20180821/1526968503.html 

 
"ВКонтакте" предоставит информацию по обработке 

персональных данных 

 

Социальная сеть "ВКонтакте" по обращению пользователя будет 
предоставлять ему информацию по обработке его персональных 
данных, сообщили РИА Новости в пресс-службе компании. 

http://www.ria.ru/
https://ria.ru/technology/20180821/1526968503.html
https://ria.ru/technology/20180821/1526968503.html
https://ria.ru/technology/20180821/1526968503.html
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Такая возможность у пользователей соцсети появилась 
благодаря вступившему в силу в мае регламенту ЕС о защите 
персональных данных — GDPR (General Data Privacy Regulation). 

Как рассказали в компании, в соответствии с GDPR пользователю 

по запросу может быть предоставлена необходимая информация об 
обработке его персональных данных, в частности сведений, указанных 
пользователем в профиле, технической информации, собираемой о 
нем автоматически (например, модель девайса, время, дата и IP 
входа), подписок на сообщества, списков его друзей, перечней 
загруженных им аудио- и видеозаписей, списка его фотоальбомов, 
записей с персональной страницы пользователя, закладок, историй 
блокировок пользователя. 

"Запросить эту информацию можно через службу поддержки. Мы 
хотим идти в сторону большей прозрачности информации, чтобы 
пользователи понимали, какие данные они оставляют в сети. В 
ближайшее время запросить свои данные смогут любые пользователи, 
а не только находящиеся на территории Евросоюза", — сказал 
представитель "ВКонтакте". 

Новый регламент ЕС расширяет понятие персональных данных, 
вводит понятие их трансграничной передачи, "псевдоанонимизации", 
устанавливает "право на забвение", определяет роль должностного 
лица по защите данных. Документ обязывает компании устанавливать 
ориентированные на потребителя настройки защиты персональных 
данных. В частности, пользователи получат право на полное удаление 
персональной информации, а для использования персональных 
данных лиц моложе 16 лет потребуется разрешение родителей или 
опекунов. В случае нарушений требований регламента, компании могут 
быть оштрафованы на сумму до 20 миллионов евро или до 4% годового 
оборота в зависимости от тяжести нарушения. 

 
 

РИА Новости 

Дата: 21.08.2018 
Ссылка: https://ria.ru/defense_safety/20180821/1526933096.html 

 

Путин рассказал, что молодежь может найти для себя на форуме 
"Армия-2018" 

Молодые люди, которые ознакомятся с экспозициями и увидят 
выставки в рамках Международного военно-технического форума 
"Армия-2018", узнают много нового и интересного, увидят возможности 
для самореализации в науке, оборонно-промышленном комплексе и 
других отраслях экономики, считает президент РФ Владимир Путин. 

https://ria.ru/technology/20180821/1526968503.html
https://ria.ru/defense_safety/20180821/1526933096.html
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Выставка "Армия-2018" стартовала 21 августа и будет проходить 
до 26 августа в выставочном центре "Патриот" в подмосковной Кубинке. 

Глава государства отметил, что гости мероприятия запомнят 
показы передовых образцов военной техники и выступления 

авиационных пилотажных групп. 
"Особо хотел бы обратиться к молодёжи, к тем ребятам, которые 

впервые придут посмотреть на экспозиции и выставки. Убеждён, вы не 
просто узнаете много нового и интересного, но в полной мере 
прочувствуете, как высока честь быть защитником Родины, какие 
возможности для самореализации, для труда и созидания открываются 
сегодня в науке, оборонно-промышленном комплексе и других отраслях 
экономики", — отметил президент, обращение которого опубликовано 
на сайте Кремля. 

"Всё зависит от вашего усердия, трудолюбия, нацеленности на 
результат в работе, стремления добиваться успеха и приносить пользу 
России", — добавил глава государства. 

 
 

РИА Новости 

Дата: 21.08.2018 
Ссылка: https://ria.ru/society/20180821/1526928666.html 

 
В Чечне усилят работу с подростками после нападения на 

полицейских 

Член совета по правамчеловека при главе Чечни Хеда Саратова 
в связи с нападением на полицейских в республике активизирует 
профилактическую работу с каждым из подростков, находящихся в 
группе риска. 

Как сообщал ранее глава Чечни Рамзан Кадыров, группа молодых 
людей предприняла в понедельник попытку совершить резонансные 
преступления в республике, полиция сорвала планы бандитов. По его 
словам, бандиты нейтрализованы, один из злоумышленников 
совершил самоподрыв, но остался жив и доставлен в больницу. В 
городе Шали пострадали двое полицейских, в Грозном получили 
травмы сотрудники ДПС. Возбуждено уголовное дело о посягательстве 
на жизнь сотрудника правоохранительного органа. По 
предварительным данным, нападавшие являются жителями 
Шалинского района республики в возрасте не старше 18 лет. 

"Конечно, мы держим ситуацию на контроле. Сейчас нам нужно 
как никогда взяться за эту молодежь. Ведь теперь вербовщики 
используют на местах этих ребят, потому что все пути выезда 
перекрыты. И нужно не просто ради галочки работать, а реально с 
каждым подростком, попавшим под подозрение, находящихся в группе 
риска. Они у наших правоохранителей есть. Я просто буду брать списки 

https://ria.ru/technology/20180821/1526968503.html
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у правоохранительных органов по разным районам, и будем с ними 
работать", — сказала Саратова. 

По ее мнению, именно постоянное общение, диалог дают "больше 
возможности справиться" с ситуацией. "Мы должны помогать нашим 

правоохранительным органам, а не ждать момента задержания. Но и 
силовые структуры должны вести профилактическую работу, а не 
просто сажать. Это очень важно", — отметила она. 

 
 

tass.ru 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/obschestvo/5479598 
 

Передвижной храм из Татарстана привезли в Москву на 
молодежный православный форум 

Автобус-храм функционирует с 2011 года. 
Передвижную церковь в виде автобуса-храма привезли из 

Татарстана в Москву на III Международный молодежный православный 
форум, сообщил в среду оргкомитет мероприятия. 

С 2011 года в Татарстане действует необычная передвижная 
церковь - автобус-храм. Его создатель священник Андрей Стрелков 
объезжает на нем отдаленные деревни, где нет своей церкви, 
проповедует и проводит литургии. За семь лет автобус-храм регулярно 
посещал более 30 населенных пунктов. Чтобы подготовить 
передвижной храм к церковному служению, требуется всего 15 минут - 
нужно только открыть люк на крыше и установить купол. 

 "Вечером 21 августа, преодолев 1100 км, автобус впервые 
прибыл в столицу из небольшого татарского города Заинск на III 
Международный православный молодежный форум. Он пройдет уже 
завтра, 23 августа, в павильоне №75 на ВДНХ", - говорится в 
сообщении. В рамках форума священник Андрей Стрелков будет 
проводить экскурсии по автобусу-храму для всех желающих. 

Международный православный молодежный форум пройдет 23 
августа в павильоне № 75 на ВДНХ. Гостей форума ждет встреча с 
Патриархом Московским и всея Руси Кириллом и презентации 50 
перспективных проектов в различных сферах: сельском хозяйстве, 
добровольческой деятельности, традиционных ремеслах, высоких 
технологиях, культуре и спорте. Лучшие из них удостоятся грантов 
патриарха и мэра Москвы на дальнейшее развитие. 

Зарегистрировавшись для участия в форуме, все желающие 
смогут поучиться азам иконописи и реставрации деревянных церквей, 
увидеть тактильные картины и автобус-храм, и поучаствовать в 
десятках мастер-классов, побывать на увлекательных лекциях и 
уникальных выставках. 

http://tass.ru/obschestvo/5479598
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Дата: 22.08.2018 
Ссылка: https://ria.ru/sn_volunteers_med/20180822/1527004177.html 

 
Лучшие врачи России поделятся опытом с волонтерами-

медиками 

Молодые специалисты, которые интересуются здоровым образом 
жизни и рассматривают медицину в качестве будущей профессии, 
получат возможность перенять опыт заслуженных врачей России. 
Серия неформальных встреч с лучшими представителями сферы 
здравоохранения пройдет во всех регионах страны, сообщает пресс-
служба ВОД "Волонтеры-медики". 

Первое мероприятие состоится 23 августа в Липецке. Со 
школьниками, студентами и волонтерами пообщается заслуженный 
врач России, эпидемиолог Людмила Кириллова. Она расскажет о своем 
врачебном опыте, поделится представлениями о милосердии и добре, 
откроет секреты профессионального успеха, научит справляться с 
эмоциональным выгоранием на работе и даст другие полезные советы 
молодым специалистам. 

Подобные встречи пройдут в каждом регионе России и в 
перспективе будут проводиться регулярно. Волонтеры-медики 
планируют привлечь к диалогу с молодежьюзаслуженных работников 
здравоохранения и врачей, имеющих интересный и уникальный опыт 
работы, например, в сельской глубинке или на Крайнем севере, в 
составе международных миссий и зонах военных действий. 

Проект организован Всероссийским общественным движением 
"Волонтеры-медики" с целью содействия профориентации школьников 
в медицину, создания института наставничества, выстраивания 
профессиональных коммуникаций и повышения престижа медицинских 
профессий. 

 
 

tass.ru 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/ural-news/5478444 

 
Молодые педагоги Курганской области с 2019 г. будут получать 

подъемные в 100 тыс. рублей 

Кроме того, губернатор региона Алексей Кокорин поручил 
проработать вопросы выплаты молодым педагогам субсидии на оплату 
первого взноса по ипотеке, а также приобретение служебного жилья в 
селах. 

https://ria.ru/sn_volunteers_med/20180822/1527004177.html
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Выпускники педагогических вузов и учреждений среднего 
профессионального образования, которые устраиваются на работу в 
городские и сельские школы Курганской области, с 2019 года начнут 
получать единовременные подъемные пособия в 100 тыс. рублей. Об 

этом сообщили в среду ТАСС в региональном департаменте 
образования и науки. 

"С 2019 года планируется выплата подъемных пособий в размере 
100 тыс. рублей выпускникам педагогических вузов и учреждений 
среднего профессионального образования, которые устраиваются на 
работу в городские и сельские школы Курганской области", - сказала 
представитель департамента. 

Кроме того, губернатор региона Алексей Кокорин поручил 
разработать региональную программу поддержки кадров социальной 
сферы, в рамках которой, в том числе, будут проработаны вопросы 
выплаты молодым педагогам субсидии на оплату первого взноса по 
ипотеке, а также приобретение служебного жилья в селах. 

Ранее губернатор Курганской области Алексей Кокорин сообщил, 
что компенсации сельским учителям будут проиндексированы на 20% 
во II квартале 2018 года. Из областного бюджета на эти цели 
дополнительно выделено 29,4 млн рублей. 

 
 

Синьхуа 
Дата: 22.08.2018 
Ссылка: http://russian.news.cn/2018-08/22/c_137408410.htm 

 
Сянганский молодежный лагерь для будущих космонавтов 

отметил свое десятилетие 

Сянганский молодежный лагерь для тех, кто мечтает стать 
космонавтом, сегодня в Сянганском музее космонавтики провел 
встречу и мероприятия по случаю 10-й годовщины лагеря. Участники 
заявили, что лагерь не только дает им знания и понимание об авиации 
и космосе, но и позволяет прочувствовать развитие этих национальных 
отраслей. 

Лагерь начал свою работу в 2009 году, за это время 300 учащихся 
средних школ получили возможность посетить основные космические 
объекты страны в Пекине и Цзюцюане, а также принять участие в ряде 
образовательных программ. 10-й лагерный сбор прошел с 30 июля по 
6 августа этого года, в нем участвовали 30 сянганских школьников. 

Помощник директора Музея космонавтики Сянгана У Говэй на 
встрече заявил, что в лагере учащиеся получают базовые знания о 
космонавтике и авиации, а также проходят такие тренинги для 
космонавтов, как "Снятие и надевание скафандров", "Космическая 
кухня" и другие. Кроме того учащиеся посещают основные космические 

http://russian.news.cn/2018-08/22/c_137408410.htm
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и астрономические объекты страны, в частности центр запусков 
спутников Цзюцюань, а также наблюдательные станции "Миюнь" и 
"Синлун" при Национальной обсерватории Китая. 

 

 
tass.ru 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/obschestvo/5481878 
 

Молодежный форум ОНФ "Рубеж" открывается в Калужской 
области 

Участники форума подготовят проекты по 12 направлениям, 
обозначенным в майском указе президента Владимира Путина  

Более сотни человек со всей России приехали на первый форум 
молодежного направления Общероссийского народного фронта (ОНФ) 
"Молодежка ОНФ", который открывается в четверг в Калужской 
области. 

"Молодежка ОНФ" дала старт форуму "Рубеж", который будет 
проходить в Калужской области до 30 августа. На форум приехали 
более ста человек с активной жизненной позицией, заинтересованные 
в развитии своего региона и страны", - сообщили ТАСС в пресс-службе 
движения. 

В ОНФ уточнили, что во встрече участвуют молодые люди в 
возрасте от 18 до 35 лет, которые принимали участие в мероприятиях 
"Молодежки ОНФ". 

"23 августа участники форума собрались в Москве и отправятся в 
Жуковский район Калужской области, где пройдут образовательные и 
командообразующие мероприятия", - сказали в пресс-службе 

Как пояснили в ОНФ, главная цель "Рубежа" - "это формирование 
команды молодых людей, обладающих необходимыми знаниями, 
навыками и опытом для решения актуальных проблем своих регионов 
и всей страны". 

Участники форума подготовят собственные проекты по 12 
направлениям, которые соответствуют проектам и программам 
майского указа президента РФ Владимира Путина. "Планируется, что 
активную работу по этим проектам участники продолжат в своем 
регионе после завершения форума", - отметили в пресс-службе. 

"Рубеж" - это наш первый форум и первый опыт, и мы надеемся, 
что он станет действительно полезным для каждого участника. Те, кто 
собирается здесь, - не случайные люди. Они уже сделали многое для 
развития своего региона и стремятся к большему, они не ищут помощи 
со стороны, не ждут перемен, а творят их своими руками", - сказал 
руководитель департамента молодежных проектов ОНФ Игорь 
Кастюкевич. 

http://tass.ru/obschestvo/5481878
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"Мы хотим помочь им объединиться и дать новые знания, ведь 
действуя сообща можно достичь по-настоящему больших результатов", 
- добавил он. 

По данным пресс-службы, участников форума ежедневно "ждут 

занятия на сплочение, создание благоприятного климата в команде и 
установление доверительных отношений". "Ребята примут участие в 
целом комплексе обучающих и командообразующих мероприятий, 
направленных на развитие креативного мышления, лидерских качеств, 
стратегического управления", - подчеркнули в ОНФ. 

Как сказали в пресс-службе "на форуме также отпразднуют День 
рождения "Молодежки ОНФ", старт которой был дан в августе 2017 
года". 

 

tass.ru 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/obschestvo/5481878 

 

Красноярский край подключится к проекту Российской 
электронной школы 

По данным властей региона, ресурс позволит учащимся видеть 
лучшие практики и уроки, использовать 3D-технологии в лабораторных 
работах. 

Цифровизация школ является одним из приоритетом системы 
образованияКрасноярского края, в частности, регион примет участие в 
проекте Российской электронной школы (РЭШ), где ученики и педагоги 
смогут найти большой массив онлайн-материалов. Об этом сообщила 
в четверг ТАСС на Августовском педагогическом совете и. о. Министра 
образования региона Светлана Маковская. 

"Мы [краевая система образования] включимся, уже 
апробировали Российскую электронную школу. Этот ресурс, который 
позволит учащимся видеть лучшие практики и уроки, использовать 3D-
технологии в лабораторных работах. С другой стороны, для учителей 
это возможность делиться лучшими практиками и наработками", - 
сказала Маковская. 

По ее словам, цифровизация школ выбрана одним из приоритетов 
образования в Красноярском крае. Уже сейчас в регионе внедрены 
системы электронных журналов и дневников, записи в очередь и 
контроль за ее состоянием в дошкольные учреждения и в первый класс. 

Дистанционным образованием пользуются более 500 учеников. При 
этом она отметила, что в для цифровизации необходимо решить не 
только вопросы технического оснащения, но и подготовки педагогов и 
учеников работать в новых условиях. 

http://tass.ru/sibir-news/5482977
http://tass.ru/sibir-news/5482977
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Опыт цифровой школы 
Директор красноярской гимназии № 2 Ирина Штейнберг 

рассказала ТАСС, что первое время были проблемы при внедрении 
таких элементов цифровой школы, как электронные дневник и журнал, 

не все учителя были готовы работать в таком формате. 
"Сейчас таких проблем нет. Мы продолжили идти в этом 

направлении - в частности в системе электронной библиотеки, к 
которой подключены не только учителя и ученики, но и многие 
родители. Развитием цифровой школы станет использование 
электронного учебника. Над ним сейчас работает корпорация 
"Российский учебник" и мы активно двигаемся в этом направлении", - 
сказала Штейнберг. 

Она добавила, что очень легко в системах цифровой школы 
работают молодые педагоги. Ведущий методист корпорации 
"Российский учебник" Олег Бойцов отметил, что сейчас в системе 
отечественного образования переходный период и для современного 
ученика важен цифровой контент. 

"Сейчас не каждый учитель готов это принять, но пройдет год-два-
три и ситуация изменится. Это произойдет за счет внутренней 
мотивации учителя, его желания меняться. Задача обеспечить его 
технически", - сказал Бойцов. 

 

tass.ru 
Дата: 23.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/obschestvo/5482979 

 

Путин направил приветствие участникам Международного 
православного молодежного форума 

По словам российского лидера, форум способствует сохранению 

нравственных ценностей. 

Президент России Владимир Путин направил приветствие 
участникам и гостям III Международного православного молодежного 
форума. В приветствии, опубликованном в четверг на сайте Кремля, 
российский лидер отметил вклад участников в сохранение духовного и 
исторического наследия и нравственных ценностей. 

"При этом считают необходимым для себя внести личный вклад в 
сохранение нашего исторического, культурного, духовного наследия, 
морально-нравственных ценностей, которые лежат в основе 
православия, других традиционных религий", - говорится в сообщении. 

Президент отметил, что Россия нуждается в инициативности и 
современных знаниях участников мероприятия. "Форум предоставляет 

http://tass.ru/obschestvo/5482979
http://tass.ru/obschestvo/5482979
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хорошую возможность заявить о себе, найти единомышленников для 
реализации перспективных проектов и идей", - отметил Путин. 

Встреча пройдет в плодотворном и конструктивном ключе, а также 
"послужит укреплению человеческих контактов", выразил уверенность 

глава государства. "Рассчитываю, что участие в форуме станет для вас 
большим подспорьем в профессии, в общественной, волонтерской 
деятельности, поможет добиться успехов", - отметил Путин и пожелал 
участникам форума удачи. 

Третий международный православный молодежный форум 
откроется в четверг на ВДНХ. На мероприятии будет организовано пять 
тематических направлений: "Православная молодежь: наш выбор - 
здоровый образ жизни", "Православие, миссионерство и 
добровольчество - фундаментальная основа жизни", "Православие: 
современные технологии и традиции в искусстве и производстве", 
"Православие, история и культура - духовное наследие народов" и 
"Православная молодежь: миссия церкви в цифровую эпоху". 

На площадках форума будет представлено 50 молодежных 
проектов в различных сферах: сельского хозяйства и архитектуры, 
высоких технологий и дизайна, традиционных ремесел и искусства, 
образования и спорта, культуры и волонтерства. Самые 
перспективные, общественно значимые молодежные инициативы 
отметят грантами патриарха для дальнейшего развития. Авторы 
проектов проведут мастер-классы. 

Международный православный молодежный форум проводится 
синодальным отделом по делам молодежи совместно с 
правительством Москвы. В общецерковном молодежном мероприятии 
примут участие представители епархий Русской Православной церкви 
из России и зарубежья, лидеры общественных молодежных 
организаций и движений. 

 

Настоящее время 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка: https://www.currenttime.tv/a/29450723.html 
 

В Чечне массово задерживают молодежь, Кадыров сравнил 
правозащитников с террористами 

Чеченские силовики продолжают расследовать дело о 
нападениях подростков на сотрудников правоохранительных органов: 
два нападения 20 августа произошли в Грозном, а еще два в 
Шалинском районе. Нападавших было пятеро, все они были убиты 
силовиками: им было от 11 до 17 лет. 

https://www.currenttime.tv/a/29450723.html
https://www.currenttime.tv/a/29450723.html
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По данным проекта Кавказ-реалии, кадыровцы после этих 
случаев задержали в Чечне десятки местных жителей, которые 
являются родственниками или знакомыми подростков, напавших на 
полицейских. В основном, по данным журналистов, силовики 

задерживали и увозили в неизвестном направлении молодых людей в 
возрасте 15-23 лет. Рейды прошли в селе Сержень-Юрт и городе Шали. 

Часть задержанных позже была отпущена, но не все. 
Власти Чечни распространяют версию, что нападавшими были 

людьми, присягнувшими на верность "Исламскому государству". 
Агенство Aamaq, связанное с "ИГ", также поддерживает эту версию и 
распространило видео, в котором несколько подростков присягают на 
верность "ИГ". Но подлинность этого видео вызвала вопросы у 
правозащитников, как и сомнения в том, кто именно на нем изображен. 

В ответ на встрече с чеченскими силовиками Кадыров обрушился 
с критикой на работающих в республике правозащитников и обвинил их 
в том, что они мешают правоохранительным органам расследовать 
произошедшее: 

"Новая газета" опубликовала полный перевод речи Кадырова на 
русский язык. В ней глава Чечни в очередной раз назвал наркоманом 
главу грозненского представительства ПЦ "Мемориал" Оюба Титиева и 
заявил, что после окончания судебного процесса по его делу никто из 
правозащитников не должен приезжать в Чечню. 
 

 

Лента.Ру 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка: https://lenta.ru/news/2018/08/24/roissia/ 
 

Россия победила на молодежном «Евровидении» 

Российский пианист Иван Бессонов стал победителем на конкурсе 
молодых музыкантов «Евровидение» (Eurovision Young Musicians). 

За награду 16-летний россиянин боролся с еще пятью 
исполнителями: норвежской виолончелисткой Бергиттой Офтестад, 
словенским скрипачом Николой Паяновичем, чешским контрабасистом 
Инди Стивином, немецкой скрипачкой Мирой Форон и венгерским 
саксофонистом Матте Бенце. 

Бессонов исполнил Первый концерт Чайковского. Все финалисты 
выступали с шотландским симфоническим оркестром. 

Финал соревнования прошел в Эдинбурге. 
  

https://lenta.ru/news/2018/08/24/roissia/
https://lenta.ru/tags/bessonov-ivan
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ТАСС 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/obschestvo/5490057 
 

Молодежный день ВЭФ посвятят технологиям будущего на 
Дальнем Востоке 

Чтобы полнее раскрыть заявленную тему, организаторы решили 
разделить Молодежный день на две части - лекторий и выставку 
высокотехнологичных проектов молодежных команд. 

Молодежный день в этом году вновь откроет программу 
Восточного экономического форума (ВЭФ) и будет целиком посвящен 
разработке и реализации высокотехнологичных проектов, а 
участниками станут более 600 молодых людей со всех регионов 
Дальнего Востока. 

Впервые Молодежный день в программе ВЭФ появился в 
прошлом году. Его участниками стали более 400 студентов, 
школьников, молодых предпринимателей и общественников из 
регионов Дальневосточного федерального округа, которые 
представили свои предложения по развитию Дальнего Востока 
полпреду президента РФ Юрию Трутневу, представителям 
Минвостокразвития РФ и главам регионов Дальнего Востока. 

 
 

Информационно-аналитический Центр 
Дата: 25.08.2018 
Ссылка:https://ia-centr.ru/publications/shermatov-initsiativa-mirziyeeva-
pomozhet-sozdat-uzbekskoe-ekonomicheskoe-chudo/ 
 

Шерматов: инициатива Мирзиёева поможет создать 
узбекское экономическое чудо 

 
Последние изменения в сфере образования могут привести к 

широкомасштабным реформам, считает министр. 
Президент Узбекистана, думая о долгосрочной перспективе роста 

экономики, поставил перед правительством задачу повышения 
престижа профессии педагога, заявил в пятницу на сессии МПК 
министр народного образования Шерзод Шерматов. 

Министр в своей речи привел пример известной в Японии истории. 
"Когда у главы государства Японии спросили, в чем секрет 

японского экономического успеха, он ответил, что в стране учителям 
дали уважение, как к императору, неприкосновенность дипломатов и 
зарплату министров. Так же и наш президент поставил перед 
правительством задачу долгосрочного экономического роста – в 
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первую очередь уделять внимание повышению уважения к учителям в 
обществе", - заявил Шерзод Шерматов. 

Также глава Минобра отметил, что в дальнейшем профессия 
учителя должна стать неприкосновенной, педагогов освободят от 

излишней бумажной волокиты и бюрократии и не будут привлекать к 
занятиям, не связанным с их должностными обязанностями, 
принудительному труду, в том числе работам по благоустройству и 
озеленению районов и городов, сезонным сельскохозяйственным и 
другим работам. 

Также было особо отмечено, что в указе президента было 
отдельно оговорено повышение базовых тарифных ставок работников 
общеобразовательных учреждений. 

Указ президента "О мерах по воспитанию молодежи и поднятию 
системы образования на качественно новый уровень", который стал 
историческим документом, является толчком для широкомасштабных 
реформ, считает Шерматов. 

Напомним, очередная сессия Международного пресс-клуба, 
которая состоялась 24 августа, была посвящена анализу ключевых 
перемен и проблем школьного образования на новом этапе реформ. 

 
 

ТАСС 
Дата: 24.08.2018 
Ссылка: http://tass.ru/v-strane/5489367 
 

Первая смена лагеря для детей из арктических регионов 
открылась в Анапе 

 
Образовательная смена продлится 21 день. 
Образовательная смена "Таланты Арктики. Дети" на 

Черноморском побережье Анапы для детей из арктических регионов 
России в пятницу приняла первых детей. 

"24 августа открылась первая образовательная смена для 
талантливых детей из арктических регионов России на черноморском 
побережье Краснодарского края. Образовательная смена, которая 
продлится 21 день, рассчитана на детей младшего и среднего 
школьного возраста. Для первых 100 талантливых представителей 
коренных малочисленных народов запланировано много развивающих 
занятий, мастер-классов и встреч с интересными людьми. К концу 
культурно-образовательной программы при активном участии юных 
талантов будет снят цикл мультипликационных фильмов по мотивам 
фольклора народов Севера", - говорится в сообщении. 

http://tass.ru/v-strane/5489367
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Как отметил глава ведомства Игорь Баринов, проект направлен на 
развитие творческих и коммуникативных навыков ребят, проживающих 
в отдаленных регионах страны. 

"Поддержка социально-экономического развития коренных 

малочисленных народов Севера, Сибири и Дальнего Востока является 
одним из приоритетов не только национальной политики, но и 
государства в целом. Уверен, что специализированная 
образовательная смена как раз будет способствовать, с одной стороны, 
развитию творческого потенциала и знаний участников, а с другой 
стороны, их социализации, закреплению навыков коммуникаций. 
Немаловажно и то, что ребята все это время будут находиться на 
Черном море, поэтому нам бы хотелось, чтобы они с пользой провели 
это время, а мы для этого сделаем все возможное", - отметил 
руководитель ФАДН. 

Первая смена пройдет на базе санатория правительства 
Республики Коми "Черноморская зорька" в городе Анапа и будет 
приурочена к Международному году языков коренных народов, 
провозглашенному Генеральной Ассамблеей ООН в 2019 году. Особое 
внимание в образовательной программе смены будет уделено родным 
языкам коренных малочисленных народов, отметили в пресс-службе. 

В открытии первой смены приняли участие глава Коми Сергей 
Гапликов, заместитель руководителя ФАДН России Михаил Ипатов, 
начальник управления региональных коммуникаций ПАО "ЛУКОЙЛ" 
Владимир Герасимов, член Постоянного форума ООН по вопросам 
коренных народов Айса Мукабенова. Культурно-образовательная 
смена "Таланты Арктики. Дети" организована по инициативе ФАДН 
ассоциацией "Талантливая молодежь" и Ассоциацией коренных 
малочисленных народов Севера, Сибири и Дальнего Востока РФ. 

 


